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PoËasi in vztrajno se krajπajo dnevi, ki postajajo 
tudi vse hladnejπi, vendar to ne zmoti osnovnoπolcev 
in srednjeπolcev, da ne bi uæivali v krompirjevih poËit-
nicah. Za kratek Ëas so πolske torbe postavili v kot, nas 
pa je zanimalo, kaj poËnejo v tem poËitniπkem tednu. 
Anketo objavljamo na strani 9. 

»lani dramske skupine ©KD Mekinje so v petek, 
21. oktobra, v druπtvenem domu, ki je obogaten z 
novimi stoli in viπjim odrom, premierno uprizorili 
njihovo najnovejπo komedijo z naslovom Damski 
krojaË francoskega avtorja Georgesa Feydeauja. 
Poleg premierne petkove predstave so izvedbo 
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V teh dneh, ki minevajo v znamenju spomi-
na na umrle, spomina na slovensko nacionalno 
identiteto in jesenskih poËitnic, smo se v dolini 
zaman veselili napovedanega sonËnega vremena. 
SonËni æarki so nas greli le ob morju, v hribih 
in viπje leæeËih krajih, kjer smo lahko obËudovali 
kako se narava, odeta v pisane jesenske barve, 
poËasi umirja in pripravlja na zimski poËitek. 
Po tradiciji Slovenci na praznik Vseh svetih, 1. 
novembra, mnoæiËno obiskujemo grobove in se s 

V Mekinjah imamo ≈Damskega krojaËa«

Igralci dramske skupine ©KD Mekinje in reæiserka po odigrani premierni predstavi (z leve): Etienn (LEON 
BERNOT), gospa Aigreville (MAJA KORO©EC), Yvonne (SABINA GRUDEN), Moulineaux (NACE KON-
CILJA), reæiserka (ANDREJA HUMAR GRUDEN), Bassinet (SILVO BALANTI»), Suzanne Copelli (LARA 
BERNOT), Copelli (MARK DOJ»INOVI») in Rosa (SONJA BERNOT). Na fotografiji manjkata Ëlanici 
zasedbe gospa d’Herblay (JUDITA PAVLINI») in gospodiËna Pomponnette (MARIJA GOLOB).

dramske igre ponovili πe v soboto in nedeljo, vse 
tri dni pa je preko petsto gledalcev v skorajda 
prepolni dvorani ©KDM uæivalo v slabo uro in 
pol dolgi dinamiËno-komiËni in nadvse zabavni 
predstavi.

VeË o predstavi na 5. strani. 

V Ëetrtek, 10. novembra, bo v πportni dvorani O© 
Frana Albrehta potekal program Neodvisen.si za 
predπolske otroke in osnovnoπolarje, posebej pa 
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Da je planinstvo primerno za skoraj vsa starostna 
obdobja, dokazujeta tudi mlada kamniπka planinca, 
ki sta ob podpori svojih starπev prehodila sloven-
sko planinsko pot (SPP), skupaj z razπirjeno potjo. 
Slovenska planinska pot (transverzala) povezuje vr-
hove od Maribora do Ankarana. Speljana je tako, 
da se je potrebno povzpeti na 21 vrhov in obis-
kati 50 planinskih koË oz. drugih toËk na Pohorju, 
Kamniπko-Savinjskih Alpah, Karavankah, Julijcih in 
jugozahodnem delu Slovenije. Razπirjena pot (RSPP) 
pa zahteva obisk πe dodatnih 36 vrhov oz. koË 
v Julijcih, Karavankah, Kamniπko-Savinjskih Alpah, 
severovzhodni Sloveniji, Posavskem, Polhograjskem 
in ©kofjeloπkem hribovju, Dolenjski in Beli krajini, 
Notranjski in Primorski. To pot je prehodilo æe veË 
tisoË planincev in planik, vendar med njimi prav 

NA© POGOVOR

Pretekli smo 
Ljubljanski maraton!

Za nami je 16. Ljubljanski maraton. Nekateri 
so se nanj skrbno pripravljali æe vso tekaπko 
sezono, kar v bistvu pomeni skozi vse leto, saj 
tudi manj ugodne vremenske razmere v zim-
skih dneh ne smejo biti ovira, da si obujemo 
superge za tekaπki trening v naravi. Za tekaËe 
namreË ni slabega vremena. Drugi smo se ma-
ratona oziroma polmaratona udeleæili predvsem 
z namenom, da doæivimo vzduπje veËtisoËglave 
mnoæice na πtartu, ki odπteva minute ob zvokih 
skupine The Stroj, πtevilnih navijaËev ob progi, 
ki glasno spodbujajo prav vse tekaËe, orkestrov 
vpleh muzike, kar vse prispeva, da razdalja pro-
ge hitreje mine. Nepredstavljivo, to je enostavno 
treba doæiveti ne glede na to koliko energije in 
volje je potrebno, da prestopiπ ciljno Ërto na 
Trgu republike. Prav vse je poplaËano æe isti 
trenutek, ko Ëip na ciljni Ërti 
πe zadnjiË zapiska. 

Za veËino tekaËev je preteËi 
maraton ali polmaraton prav 
poseben izziv in osebna zmaga. 
Med njimi je tudi KamniËanka 
Ivanka TadiË, ki je letos prviË 
pretekla maratonsko 42-kilome-
trsko razdaljo. In to brez teæav 
ter z rezervo. To pomeni, da je 
bila dobro pripravljena. V po-
govoru za naπe bralce nam je 
razkrila delËek skrivnosti nje-
nega tekaπkega uspeha.

VeË na 12. strani.

cvetjem in priæiganjem sveË poklonimo spominu 
na mrtve. Nekateri pa smo se na ta dan raje po-
dali v naravo. Tam gori nad meglenim morjem 
smo bili πe bliæje vsem, ki jih imamo radi, tako 
pokojnim kot πe æiveËim, in v miru podoæivljali 
trenutke, ki smo jih z njimi preæiveli. Ob raz-
gledu s priljubljenega Kamniπkega vrha pa smo 
se lahko zbliæali predvsem sami s seboj in priπli 
do ponovnega spoznanja kako malo rabimo, da 
nam je lahko lepo.  ANITA MEJA»

Dragi bralci, prihodnja πte-
vilka Kamniπkega obËana bo 
izπla v petek, 18. novembra. 

Rok za oddajo Ëlankov in 
fotografij je v petek, 11. no-
vembra; zahvale in oglase 
pa lahko oddate πe v sredo, 
16. novembra, v uredniπtvu v 
Kamniku, Glavni trg 23 (stavba 
med obËino in sodiπËem), tel.: 
01/83 91 311, 041/662-450,  
e-naslov: sasa.mejac@siol.net.

Kamniπki obËan lahko pre-
birate tudi v elektronski izdaji 
na www.kamnik.si

≈Krompirjeve poËitnice so super, poËnemo 
vse tisto, za kar med πolo ni Ëasa!«

Desetletna Ajda in njen sedemletni brat Æan sta se 
24. septembra letos povzpela na Bavπki Grintavec 
kot zadnji vrh RSPP.

Verjetno najmlajπa 
planinca s prehojeno 
transverzalo

gotovo ni bilo tako mladih, kot sta Ajda in Æan 
Auersperger. Danes desetletna Ajda je zaËela zbirati 
æige SPP æe leta 2006, sedemletni bratec se ji je pri-
druæil leto dni pozneje. VeË na 11. strani.

Pet l e tna  Gaja 
se je z bratcem 
Juretom in ded-
kom odpravila 
na potep v dolino 
Kamniπke Bistri-
ce. Medtem, ko se 
je Jure valjal po 
listju, je Gaja kot 
prava dama uæi-
vala na ograji. 

Program Neodvisen.si -  
program za vse generacije

bodo pripravili πe program za kamniπke srednje-
πolce. »astni pokrovitelj programa je predsednik 
republike dr. Danilo Türk. VeË na 4. strani.

O proraËunu kamniπke obËine za leto 2012

Od kod vzeti in kam dati 
VeË na 2. in 3. strani.
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V razpravi o predlogu odloka o proraËunu obËine Kamnik za 
leto 2012 v prvi obravnavi so svetniki in svetnice obËinskega sveta 
obËine Kamnik nizali predloge, ki bi jih lahko poimenovali kar 
≈spiske æelja«, saj je pametnih, pomembnih, nujnih in zaæelenih 
predlogov, projektov in potreb v naπi obËini veliko, vendar je (kot 
povsod drugje) sredstev za njihovo realizacijo obËutno premalo. 
Ker je proraËun tako rekoË tehtanje med prioritetami, je pred æu-
panom, obËinsko upravo in obËinskim svetom zahtevna naloga, da 
bodo modro ocenili in izbrali prave prioritete, ki obËine Kamnik ne 
bodo ustavljale pri njenem razvoju tudi v teækih Ëasih. Omenjeni 
proraËun je zaradi svoje teæe in pomembnosti zasenËil druge spre-
jete sklepe, v ospredju je bila le πe razprava o rebalansu proraËuna 
za leto 2011, kjer so se svetniki spraπevali, kaj se lahko πe naredi v 
zadnjih dveh mesecih tekoËega leta.

Odmera nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljiπËa praviËnejπa in preglednejπa

S strani obËinskega sveta sprejeti predlog novega odloka (v 
prvi obravnavi) odpravlja dosedanja neskladja in vzpostavlja si-
stem, skladen s trenutno veljavno zakonodajo, je poudaril Gvido 
Modrijan, predstavnik podjetja Locus d.o.o., odmera nadomestila 
za uporabo stavbnega zemljiπËa bo odslej praviËnejπa in pre-
glednejπa. Tudi zavezanci bodo iz odloka laæje razbrali svoje 
obveznosti. NajveËjo korist z uveljavitvijo spremembe odloka 
bodo imeli obËinski in davËni organi, ker bodo v primeru pritoæb 
zavezancev laæje podali staliπËe, ki bo zdræalo tudi morebitno 
sodno presojo. 

Svetnice in svetniki so na seji potrdili πe predlog odloka o 
koncesiji za opravljanje lokalne gospodarske javne sluæbe dobave, 
postavitve, vzdræevanja in izvajanja javne razsvetljave v obËini 
Kamnik in predlog odloka o razglasitvi Korbarjeve domaËije v 
Tunjicah za kulturni spomenik lokalnega pomena, po skrajπanem 
postopku so potrdili tudi predlog Odloka o spremembah in do-
polnitvah odloka o preoblikovanju Javnega podjetja Centralna 
Ëistilna naprava Domæale - Kamnik v druæbo po Zakonu o go-
spodarskih javnih sluæbah.

Korbarjeva domaËija v Tunjicah je kulturni 
spomenik lokalnega pomena

ObËinski svet obËine Kamnik je brez pripomb svetniπkih sku-
pin, svetnic in svetnikov sprejel odlok o razglasitvi Korbarjeve 
domaËije v Tunjicah za kulturni spomenik lokalnega pomena, saj 
ima zaradi kulturnih, arhitekturnih in krajinskih vrednot poseben 
pomen za obmoËje obËine Kamnik. 

Korbarjeva domaËija v Tunjicah datira v leto 1734 in je ena 

O proraËunu kamniπke obËine za leto 2012

Od kod vzeti in kam dati 
izmed πe redkih ohranjenih domaËij z leseno, brunasto konstruk-
cijo sten in zidane veæe na kamniπkem podeæelju iz Ëasa predin-
dustrijske dobe. Od nekdanje kmetije, ki je obsegala poleg hiπe 
πe gospodarsko poslopje, svinjake, kozolec in vodnjak, je danes 
ohranjena le πe hiπa z veæo in Ërno kuhinjo, leseno ≈hiπo« z okni 
≈na smuk« in manjπo sobo ≈cimrom«. Hiπa je delno podkletena. 
Prvotna triceliËna stavba je imela streho dvokapnico, prekrita 
pa je bila s slamnato kritino. Predstavlja dediπËino tesarskih 
obrti, zgodovino naËina æivljenja kmeËkih ljudi v hribovitem 
predelu Tunjic. 

Malo dodali in malo vzeli ali rebalans 
proraËuna za leto 2011

ObËinski svet je v predzadnji toËki oktobrske seje obravnaval 
in sprejel predlog odloka o rebalansu ProraËuna obËine Kamnik 
za leto 2011. Kot je povedala Martina Bajde, vodja Oddelka za go-
spodarske dejavnosti in finance, podatki o realizaciji proraËuna od 
1. januarja do 30. septembra 2011 in ocena realizacije do konca 
proraËunskega leta narekujejo ponovno preveritev in oceno tako 
prihodkovnega kot tudi odhodkovnega dela proraËuna 2011 ter 
oblikovanja predloga rebalansa z namenom doseganja nujnega 
proraËunskega uravnoteæenja proraËunskih izdatkov z ocenjenimi 
razpoloæljivimi viri, kar je potrebno zaradi financiranja rednega 
in investicijskega poslovanja javne uprave. ≈Ocenjujemo, da bodo 
predlagane spremembe in dopolnitve proraËuna zagotovile pro-
raËunsko ravnoteæje do konca proraËunskega leta«, je poudarila 
Bajdetova. V poroËilu je naπtela glavne spremembe posameznih 
postavk: pri uradu æupana in obËinske uprave se dodatno zagotovi 
70.000 EUR, za nakup gasilske avtolestve se dodatno zagotovi 
222.000 EUR, pri druæbenih dejavnostih se zagotovi za domsko 
oskrbo v socialnih zavodih 55.000 EUR, za ureditev stavbe na 
æelezniπki postaji dodatnih 70.000 EUR, za PO© Nevlje dodat-
nih 86.000 EUR, iz sklada za πole pa se prerazporedi 250.000 
EUR, pri gospodarskih javnih sluæbah se za redno vzdræevanje 
lokalnih cest dodatno zagotovi 60.000 EUR, za odpravo posledic 
elementarnih nesreË dodatnih 60.000 evrov, 120.000 evrov pa se 
prerazporedi z naslova urejanje varnih poti, pri gospodarskih 
dejavnostih se za gozdne ceste zagotovi πe 22.000 evrov, iz pro-
jekta Brezmejna doæivetja narave se prerazporedi 20.000 evrov, 
pri urejanju prostora pa se iz postavke za kolesarske poti pre-
razporedi 50.000 evrov.

Na obrazloæeni predlog rebalansa so svetnice in svetniki podali 
kar nekaj kritik, predvsem v zvezi s poveËanimi sredstvi za PO© 
Nevlje, izplaËili nadur, plaËami poklicnih funkcionarjev in dodat-
nimi stroπki za nakup gasilske lestve. 

Martina Bajde in Vesna Krmavnar sta obrazloæili predlagane 
spremembe: da je bilo za postavko PO© Nevlje pri pripravi pro-
raËuna 2011 planiranih 150.000 evrov, a so bila v postopku uskla-
jevanja zniæana na 100.000 evrov. Projekt prenove PO© Nevlje 
poteka v veË fazah, letos sta bili obnovljeni uËilnica in jedilnica, 
pri pregledu del pa je bila sprejeta odloËitev, da je potrebno 

zamenjati tudi vrata s protipoæarnimi. Celotna investicija je oce-
njena na pribliæno 160.000 evrov. V zvezi z æelezniπko postajo 
Kamnik-mesto sta pojasnili, da je bilo pri sprejetju proraËuna 
povedano, Ëe dræava ne bo objavila razpisa za projekt ≈Majolka 
bod’ pozdravljena«, bo obËinska uprava s planiranimi sredstvi 
obnovila streho, kar je tudi storila. Kot sta poudarili, je prora-
Ëun æiva stvar, saj se prihodki prilivajo do konca leta, v interesu 
obËinske uprave pa je, da se proraËun izvrπuje likvidno. Zato so 
doloËene investicije terminsko razporejene po doloËenih mesecih, 
ko se bodo lahko izvajale. Ker se je zgodil dræavni rebalans, je 
logiËno, da se tudi obËina prilagodi z rebalansom.

Matjaæ Srπa, vodja oddelka za gospodarske javne sluæbe, je po-
vedal:≈Sredstva za vzdræevanje lokalnih cest smo poveËali zato, ker 
imamo pred seboj πe deæevno in sneæno obdobje. Kar se tiËe poveËanja 

nadur naj povem, da morajo delavci opravljati nadzor, obËinsko redar-
stvo pa mora opravljati nadzor na javnih prireditvah. Mojim ljudem se 
izplaËa 180 zakonskih ur, opravijo pa skupaj 600 ur brezplaËno!«

Matej Tonin, NSi: ≈Zadovoljen sem s pojasnili in jih sprejemam. 
Mi je vπeË, da se na tak odprt naËin pogovarjamo.« 

Jesensko vlaganje - amandmajev
Svetniπke skupine LTS ∑ za Kamnik, LDS in Stranka mladih 

∑ Zeleni Evrope so pripravile konkretne predloge razporeditve 
sredstev znotraj proraËuna za leto 2011. Ne preseneËa, da so 
si svetniki in svetnice prizadevali zagotoviti najveË sredstev za 
postavko K-9 πole, nato za obnovitev starega mestnega jedra ter 
zagotovitev sredstev za zavod Kotlovnica. Od vseh predlaganih 
amandmajev ni bil izglasovan niti eden. 

ProraËun je tehtanje med prioritetami
Kot je poudarila Martina Bajde, je prva obravnava predloga 

Odloka o proraËunu za leto 2012 namenjena predvsem razpravi, 
pripombam in predlogom svetnic, svetnikov in svetniπkih skupin, 
da se oblikuje Ëim bolj racionalen proraËun obËine Kamnik. 

Nadaljevanje na 3. strani

Potrjene ravnateljice znotraj CIRIUS Kamnik  
in predstavniki v Svet VVZ Antona Medveda 

Javni zavod VVZ Antona Medveda Kamnik je ustanoviteljico ob-
Ëino Kamnik obvestil, da dosedanjim predstavnikom ustanovitelja 
27.11.2011 izteËe mandat in predlagal, da imenuje nove predstav-
nike v Svet omenjenega zavoda. Po krajπi razpravi je obËinski svet 
v Svet VVZ Antona Medveda imenoval Tino Kaplja, Biserko MoËnik 
in Andreja KoËarja. 

Potrdili so tudi Isabello Morel Bera za ravnateljico osnovne πole 
CIRIUS Kamnik, Saπo MarkoviË za ravnateljico srednje πole CIRIUS 
Kamnik in Ani Zadnik za ravnateljico Doma CIRIUS Kamnik.

≈Lista æelja« ali predlogi prioritet 
za oblikovanje proraËuna obËine 
Kamnik za leto 2012

Matej Slapar, NSi: ≈Druπtvene dejavnosti in sredstva za mladinske 
organizacije (Kotlovnica!) se niæajo, tudi na podroËju knjiæniËarstva 
se stroπki zniæujejo, s tem predlogom proraËuna se ukinja ©portna 
zveza Kamnik, tudi za prepreËevanje drog v Kamniku se morajo 
sredstva poviπati za 5.000 EUR! DIPi za igriπËa Mekinje, ©marca,... 
se morajo pripraviti. Sem proti takπnemu predlogu.« 

Rudi Verπnik, SDS: ≈Predlog proraËuna je tak, kot smo ga v stran-
ki priËakovali - naravnan je varËevalno. Predvidevajo se veËji pri-
hodki s strani dræave in EU, kar je vzpodbudno, vendar to pomeni, 
da moramo imeti projekte za te razpise pripravljene! Za πole je 
namenjenih 1 mio EUR, kar je znak, da ni potrebno biti pesimist. 
Na pobudo lokalnih skupnosti æelimo, da se v proraËun vnesejo 
postavke: da se popravi javna pot LaπËe, javna pot Tunjiπka Mlaka 
se nadaljuje in konËa, za mrliπko veæico v Zg. Tuhinju se ta sredstva 
poveËajo, da se izvede otroπko igriπËe Pπajnovica, da gre GD ©pitaliË 
v obnovo, del sredstev naj se dodeli za potrebe invalidov.« 

Matej Tonin, NSi: ≈Sem se odloËil, da bom pokazal, kako bi de-
loval, Ëe bi bil v koaliciji (pa to nisem!): 60 mio evrov bi zneslo, 
Ëe bi upoπteval vse predloge za proraËun. Raje predlagam resno 
finanËno konstrukcijo — æelim vedeti za vire, ki bodo financirali 
projekte. Opozarjam, da imamo dve moænosti - ali bodo projekti 
ostali nerealizirani ali pa nam povejte kje bomo dobili denar za 
predlagane projekte. Kaj konkretno lahko naredi æupan, bomo 
videli v prihodnosti. Ali se bo zadolæil za 60 mio evrov in zadolæil 
πe mnogo generacij KamniËanov? Tokrat bi glasoval za, da vidim 
kako je, Ëe gremo nasproti obËinski upravi in ji damo priloænost, 
da vse dobro pripravi do druge obravnave.« 

Marjan Semprimoænik, LDS: ≈Zavedamo se krizne situacije v Slo-
veniji in Kamniku. Sredstva za druπtva in javne zavode se moËno 
zniæujejo, kar je ravno v teh kriznih Ëasih precej sporno. Vemo, da 
Ëasi niso roænati, vendar bi jih lahko zniæali maksimalno za 5 do 7% 
in ne veË. Æe leta 2004 smo jim namenili toliko sredstev kot v tem 
predlogu, kar pomeni, da se vraËamo 7 let nazaj! S temi sredstvi 
druπtva in javni zavodi ne morejo preæiveti. Razbijamo kamniπki 
πport, kamniπko kulturo. Ni smiselno zniæevati sredstev pavπal-
no kar 30%, ker je s tem lahko storjena velika πkoda. Dvignimo 
sredstva za 10% za delovanje KS; trudijo se, da se izvaja druæbeno 
æivljenje ... Tako bi bilo laæje tudi obËini Kamnik.« 

Rudolf Pfajfar, LTS-za Kamnik: ≈Morali bi izdelati program, iz 
katerega so razvidna æe vloæena sredstva v obnovo cest in bi izluπËili 
prioritete. Programsko se moramo lotiti stvari in doloËiti prioritete. 
Ljudje so pripravljeni sami dati kar polovico denarja za ceste, kot je 
povedal Tonin. Lotiti se moramo prerazporeditve za πirokopasovna 
omreæja v razvojnih programih, ker konkretne izvedbe ni! NiË nis-
mo namenili za obnavljanje starega mestnega jedra. Dejavnost za 
æelezniπko postajo bi morda morali locirati drugje. Menimo, da je 
drsaliπËe premalo Ëasa odprto in bi ga bilo modro daljπe obdobje 
vzdræevati s sofinanciranjem in ga dati za neko obdobje v najem. 
Poskusite maksimalno poveËati sredstva za K9 —πole!« 

Zvonimir Kolenik, SD: ≈Glede na situacijo, kakrπna vlada v dræavi, 
menimo, da je predlog proraËuna zelo soliden. Morda le preopti-
mistiËen za transfere iz EU. Vendar kdor ima velike cilje praviloma 
veË doseæe, kdor ima nizke cilje, doseæe manj. Hkrati tak proraËun 
sili obËinske uradnike, da realizirajo zastavljene projekte. Morda je 
malo veË stvari, ki bi morale biti narejene na terenu — npr. premalo 
spodbude za razvoj kmeËkega turizma. Glede na πtevilo kmetij in 
velikost naπe obËine bi lahko tu veliko storili. Ob 100-letnici πole 

Mekinje je primerno, da se πolo obnovi, se naredi zbornik. To je 
tradicija,... kar imajo ljudje radi. Kulturni domovi —obËina jih mora 
vzdræevati in dati sredstva druπtvom, da delujejo.« 

Bizjak Mlakar, DeSUS: ≈ProraËun je tudi razvojno naravnan — po-
veËujejo se sredstva za predπolsko vzgojo, saj potrebe naraπËajo. 
Neprofitne najemnine bi se morale poveËati, poveËujejo se sredstva 
za javna dela in za socialo.« 

Marjan Osolnik, LTS-za Kamnik: ≈Pohvalil bi predlog proraËuna. 
Obstajajo tudi druge variante za zmanjπevanje stroπkov — z malo 
dobre volje bi se tudi stroπki za delovanje obËinske uprave lahko 
zmanjπali. V razvojni naËrt bi morali umestiti cesto Tunjice-Kosirnik 
kot javno pot. »e bo vreme naklonjeno, bo letos realizacija ceste Sta-
hovica-Praprotno izpeljana. Na sreËanju KS so opozarjali na prehod 
za peπce na cesti Stranje proti Stahovici, ki je nujno potreben.«

Karla Urh, Samostojna svetniπka skupina: ≈To je realno zastavljen 
varËevalni proraËun, æelja je veliko. Tudi mi æelimo, da se zakljuËi 
cesta na Vegrad, v prihodnjem proraËunu pa naj se reπi problem od-
vodnavanja. Pridobiti je potrebno sredstva za osnovno obnovo doma 
KS — πport, kultura,.... Na tem mestu bi pohvalila Mateja Slaparja za 
delo v Mekinjah — vloæil je veliko prostovoljnih ur, vendar je vselej 
potreben tudi kapital, ki ga nimamo kje vzeti.« 

Marinka Moπnik, LTS-za Kamnik: ≈Upam, da bo realizacija pri-
hodkov takπna kot je predvidena. Cesta v LaπËah je potrebna asfal-
tiranja. Zakaj je cesta Motnik-Vrhe æe bila v razvojnih naËrtih, pa se 
izvedbeno izmika — premaknjeno v 2013? Obstaja veË takπnih pri-
merov, zato prosim, da se najde naËin, da se vse realizira prej. Skrbi 
me zniæanje postavk za humanitarna druπtva in socialne postavke. 
Lokacija za Dnevni center v PleËnikovi æel. postaji za ljudi z motnjami 
v razvoju ni najbolj primerna zaradi bliæine tirov in ceste. Prostori v 
Mekinjskem samostanu so primernejπi. Naj gre projekt ≈Majol’ka« 
naprej in se jo oæivi! Kamniπka kultura je na psu, pes pa je na cesti. 
Kulturna druπtva in mladi si zasluæijo veË denarja!«

Joæe Koroπec, SLS: ≈Sredstva se manjπajo, stroπki se veËajo, bolj kot 
ta proraËun pa nas skrbijo prihodnji proraËuni za leta 2014, 2015, ... 
Tudi naπa stranka ima æelje: ureditev problema lokalnih cest, sanacija 
BuË-Hruπevka-Ravne. Kmetijstvo smo obdræali na doloËenih postav-
kah, vendar πe vedno mislim, da je to siromaπno. 30% zmanjπanje 
za druπtva je preveË, tudi ne smemo enaËiti vsa druπtva, ker nimajo 
enakega poslanstva.«

Nina Mavrin, SNS: ≈Vsak æeli najprej popraviti cesto po kateri se 
vozi — tudi jaz cesto Ëez Podgorje — zato je nujen prioritetni naËrt, 
na katerega lahko vsak pogleda kdaj bo na vrsti. S pametnim dialo-
gom se da vsak navidezno pereËi problem reπiti. Moti nas pretirano 
klestenje doloËenih postavk — druæenje v druπtvih, jemljemo mladim, 
na katerih svet stoji. Ljudem jemljemo πe tisto malo veselja v teh 
teækih Ëasih. Ko dajemo πportnikom priznanja, jim vsi ploskamo, ko 
jim moramo dati denar, se obrnemo stran.« 

Miroslav SekavËnik, NSi: ≈ProraËun je letos izredno varËevalno na-
ravnan, prihodkovno in odhodkovno usklajen, vendar bi se ga dalo 
na odhodkovni ravni πe bolj optimizirati. TekoËi projekti bi morali 
teËi naprej, morda v manjπih korakih v veË zaporednih proraËunih. 
©portno rekreacijski park v ©marci je izpadel iz razvojnih projektov. 
Obljubljeno je bilo, da bo πel projekt naprej, ko bo sprejet OPN. 
Lastniki so zainteresirani za zamenjavo zemljiπË, zato je potrebno 
voditi razgovore neprekinjeno, obËina mora biti elastiËna, da poiπËe 
moænosti, da se to izpelje. PrepriËan sem, da bo to uspelo.« 

Mateja Poljanπek, LDS: ≈Primerljiv proraËun z letom 2010 — va-
rËevanje in krize se zavedamo vsi . Vendar ne smemo varËevati na 
civilni druæbi in druæbenih dejavnostih. ProraËun 2012 uniËuje ti 
dve podroËji, zato je to zelo zaskrbljujoËe — v teh Ëasih bi morali 
namenjati za ti dve podroËji namenjati veË in ne manj! VarËevanje, 
ki se ga zavedamo, naj velja za vse! Zakaj se materialni stroπki na 

obËini ne morejo zniæati? ObËinske plaËe bi se morale zniæati za 
tri zaposlene, ki odhajajo na Center za socialno delo. O© Toma 
Brejca se gradi v 2012, vendar 4,6 mio EUR ni predvidenih v pri-
hodkih oziroma prikazano, da se bo iz dræave pridobilo sredstva. 
Za Toma Brejca je predvideno cca 9 mio EUR, kar je za 1 mio veË 
kot so planirali leta 2011. Ali ta znesek æe vkljuËuje stroπke opre-
me, nadzora,...?«

Ana - Marija Suhoverπnik, Stranka mladih - Zeleni SLovenije: 
≈Æal mi je za to, kar se dogaja: revitalizacija starega mestnega 
jedra 0 EUR, KAMFEST zniæano iz 25.000 na 20.000 EUR, ≈Ma-
jol‘ka bod pozdravljena« — premalo - nerodno mi je, da za take 
bisere namenjamo tako malo denarja, sredstev za pospeπevanje in 
promocijo πporta je absolutno premalo, varne toËke 0 EUR, skate 
park 0 EUR, varne πolske poti za otroke — premalo! Vi boste od-
govorni, Ëe se kaj zgodi zaradi varËevanja! Zavod Kotlovnica - lani 
iz 60.000 na 45.000, letos na 15.000 EUR. Kot, da niË od tega ne 
potrebujemo! Ne morem se znebiti obËutka, da æupan in obËinska 
uprava ne marata nas mladih, kar dokazujeta s proraËunom. Ali 
nam sporoËate, da naj gremo na ulice in v kafane? Se spreminjamo 
v mladim neprijazno obËino, ali naj gremo v mladim bolj prijazne 
obËine?«

Janez Straæar, NSi: ≈Podgorje ima dve cesti, s tem da bi bilo bolje, 
da ene ne bi bilo, ker je najbolj obremenjena v obËini. Ne gre ves 
denar v Podgorje, zato predlagam, da se postavka razdeli na dva 
dela — en za preobremenjeno glavno cesto, en pa za cesto skozi 
vas, ki jo moramo spraviti vsaj v dostojno stanje! V Kamniku bo v 
kratkem Ëasu velik problem pokopaliπË, zato moramo iskati novo 
lokacijo. Potrebni so minimalni denarji za pripravo dokumentacije 
in nakup zemljiπËa. Za pisarniπke in sploπne materiale so predvideni 
previsoki stroπki. Na kakπen naËin bomo, v stroπkovnem in termin-
skem smislu, realizirali projekte za 60 mio evrov?« Janez BalantiË, 
ZARES: ≈Drugo leto je 130-letnica ustanovitve pevskega zbora LIRA 
Kamnik — TIC ima ob tem priloænost promovirati mesto. Nekaj sred-
stev moramo nameniti za Druπtvo invalidov Kamnik - Komenda. Ko 
teËem, kolesarim, se sprehajam iz mesta proti Podgorju, Mekinjam 
opaæam zelo slabe ploËnike ali pa jih sploh ni, potrebnega je veË 
denarja za ta namen. ProraËun je tehniËno sicer dovrπen, vendar 
sem daljnoviden — posledica vladavine LTS je tudi ta proraËun in 
zato ni inovativen, da bi obËini prinaπal prihodke. V tem in nasled-
njem proraËunu nas 29 posredno odloËa o usodi 30.000 obËanov. 
Niso pomembni le metri cest, ampak tudi, sredstva za vzdræevanje. 
»e ne bomo dolgoroËno imeli nekaj lastnih virov prihodkov, ne 
le da Ëakamo na dræavna sredstva, ki jih bo vedno manj, se bomo 
od veliko projektov morali posloviti. Pogreπam takπne usmeritve 
v proraËunu, morda partnerstvo — dolgoroËno doloËena finanËna 
sredstva. Ob vseh teh investicijah nam je jasno, da se bomo mo-
rali lotiti gradnje πol zelo postopno. Smiselno se je lotiti najprej 
statiËno slabπe stojeËe πole Toma Brejca — rekonstrukcija. Najprej 
zakljuËimo en projekt, πele nato zaËnimo z drugim. Za obe πoli na-
enkrat nimamo denarja in ga nikoli ne bomo imeli.« 

Gordan AmbroæiË, DeSUS: ≈Zaradi problematike ceste, ki vodi iz 
Æal, Ëe sta dva pogreba hkrati, predlagam dve varianti — prva je pot 
proti Vinπku oziroma proti Tunjicam, druga pa naravnost Ëez Velike 
poljane. Prosim æupana, da pokliËe prave ljudi skupaj, da se razreπi 
zadeva z ukradenim spomenikom talca, ki je stal pred Utokom. « 

Anton Iskra, DeSUS: ≈Glede na obstojeËo situacijo ocenjujem 
proraËun kot dober. Dodali bi le πe nekaj potreb: dom upokojencev 
in pot do tam potrebuje osvetlitev, ob 100-letnici O© Mekinje je 
nujna obnova fasade in strehe, nekaj denarja je potrebno nameniti 
za prostore delovnih invalidov. Pevski zbor Lira bo sodeloval na 
odprtju olimpijskih iger v Londonu, kar ima velik pomen in je pri-
loænost za promocijo obËine Kamnik v Londonu. Potrebno je urediti 
odvodnavanje v Mekinjah z namestitvijo veËjih cevi, nadaljevati 
projekt Mamut «
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v dolæini 1600 metrov pa bo 
zaradi dolgotrajnih postopkov 
z urejanjem zemljiπË in varËe-
vanja zgrajen v prihodnosti. 

≈Danes Mengeπ praznuje. 
Ponosni smo, mnogo let smo 
Ëakali in konËno doËakali«, 
je ob slovesnem odprtju po-

Nadaljevanje z 2. strani

Iz prejetega izraËuna primerne porabe s strani Ministrstva 
za finance je namreË razvidno, da primerna poraba za obËino 
Kamnik za leto 2012 znaπa 15.536.784 ¤. IzraËunana je bila na 
osnovi povpreËnine v viπini 554,50 ¤, ki je doloËena v Zakonu 
o izvrπevanju proraËunov Republike Slovenije za leti 2011 in 
2012. V letu 2012 obËini Kamnik iz dræavnega proraËuna ne pri-
padajo dodatna sredstva kot finanËna izravnava, saj prihodki za 
financiranje primerne porabe (dohodnina) presegajo izraËunano 
viπino primerne porabe.

V dolgi razpravi je bilo podanih veliko predlogov in pripomb 
po drugaËnem oblikovanju proraËuna obËine Kamnik. Kot je 
obljubila obËinska uprava, bo v gradivu za drugo obravnavo po-
skuπala upoπtevati Ëim veË predlogov, pozvala pa je, da se mora 
seveda tudi obËinski svet zavedati, da v Kamniku razpolagamo z 
omejenimi proraËunskimi sredstvi. V skladu s 13. Ëlenom Zakona 
o javnih financah, ki se nanaπa na pripravo proraËuna, predloæi 
æupan obËinskemu svetu predlog obËinskega proraËuna z obra-
zloæitvami, ki ga sestavljajo: sploπni del, posebni del in naËrt raz-
vojnih programov. Sam proraËun pa se sprejema z odlokom.

Sploπni del proraËuna sestavljajo: skupna bilanca prihodkov in 
odhodkov, raËun finanËnih terjatev in naloæb ter raËun financi-
ranja: prejemki in izdatki obËine Kamnik in vseh 22 krajevnih 
skupnosti v obËini Kamnik. Sploπni del proraËuna obËine Kamnik 
je za leto 2012 naËrtovan na prihodkovni strani v viπini 23,5 milijo-
nov evrov, na izdatkovni pa je za 200 tisoËakov viπji. Dobrih 40% 
namenja za podroËje izobraæevanja (9.005.740 EUR v rebalansu 
za 2011, naËrt za 2012 pa 9.397.541 EUR), za varovanje okolja in 
naravne dediπËine namenja 11,7% (1.823.160 EUR v rebalansu 2011, 
naËrt za 2012 je 2.745.792 EUR), za promet, prometno infrastruk-
turo namenja 9,3% (2.585.780 EUR v rebalansu 2011, naËrt za 2012 
je 2.165.000 EUR), za lokalno samoupravo 9,2% (2.186.302 EUR v 
rebalansu za 2011, naËrt za 2012 je 2.150.220 EUR), za kulturo, 
πport in nevladne organizacije namenja 5,8% (1.776.877 EUR v 
rebalansu za 2011, naËrt za 2012 je 1.366.309 EUR)...

Martina Bajde je pojasnila, da je za Sklad za πole obËina name-
nila 1 milijon evrov, da morajo predloæiti NRP, nimajo pa πe skle-
pa z Ministrstva za πolstvo o tem, kako se bodo terminsko Ërpala 
dræavna sredstva v viπini 3 MIO EUR (ali vse v 2012 ali delno tudi 
v 2013). 

Na koncu je obËinski svet predlog odloka o proraËunu obËine 
Kamnik za leto 2012 v prvi obravnavi z 22 glasovi za in enim proti 
tudi sprejel. 

NINA IRT

V priËakovanju novega razpisa  
za obnovo in razvoj vasi

Za teæko priËakovano ureditev πportnega igriπËa v Vrhpolju je 
obËina Kamnik po tihem raËunala na sofinanciranje s strani dræave 
ob uspeπni kandidaturi na razpisu Ministrstva za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano za namen obnove in razvoja vasi. A izkazalo 
se je, da se zaradi predËasnega zakljuËka razpisa ni uspela pravo-
Ëasno prijaviti na razpis. 

ObËinski svet je v juniju na predlog Oddelka za druæbene 
dejavnosti sprejel Dokument identifikacije investicijskega pro-
jekta (DIIP) za naËrtovano gradnjo πportnega igriπËa Vrhpolje. 
V obrazloæitvi je bilo zapisano, da mora biti DIIP izdelan in 
sprejet takoj, Ëe æeli obËina Kamnik kandidirati na javni razpis 
Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano in sicer za 
Ukrep 322 ∑ obnova in razvoj vasi. Sredstva za investicijo so 
predvidena tudi v proraËunu 2011, kar nakazuje, da je Oddelek 
za druæbene dejavnosti nameraval oddati vlogo na razpis in dela 
izvesti πe letos. Zato je o razpisu ter kandidaturi obËine Kamnik 
oz. razlogih, vkolikor ni kandidirala, povpraπal obËinski svetnik 
Marjan Semprimoænik.

Sandra Æumer ©tupar z obËine Kamnik pojasnjuje, da je obËi-
na Kamnik v letu 2010 pridobila celotno projektno dokumentaci-
jo IDP, PGD, PZI in gradbeno dovoljenje za naËrtovano gradnjo 
πportnega igriπËa Vrhpolje, saj je æelela kandidirati na razpis 
Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano in v ta namen 
v letu 2011 pridobila tudi dokument identifikacije investicijskega 
projekta za naËrtovano gradnjo igriπËa Vrhpolje. 

Potrjen identifikacijski investicijski projekt s strani obËin-
skega sveta je bil tudi obvezna priloga k prijavi na razpis. 
Seja obËinskega sveta, na kateri se je potrjeval DIIP, je bila 
22.6.2011. Ministrstvo za kmetijstvo gozdarstvo in prehrano pa 
je razpis Ukrep 322 ∑ obnova in razvoj vasi objavilo 10.6.2011 
in ga nepriËakovano zaprlo 16.6.2011 (torej je bil objavljen le 
πtiri delovne dni). ObËina Kamnik se tako, kot razlaga Æumer 
©tuparjeva, na ta razpis ni mogla prijaviti, saj πe ni izpolnjevala 
temeljnih pogojev prijave na razpis. Kot zagotavljajo na obËini 
Kamnik, pa se bo obËina prijavila na naslednji razpis Ministr-
stva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, ki bo predvidoma 
decembra letos. 

Seveda se ob zaostrenih finanËnih in gospodarskih razmerah 
lahko kaj podobnega pripeti tudi v prihodnje, zato bi bilo mod-
ro, da obËina pravoËasno poskrbi za sprejem ustreznih DIIPov 
ter pripravo projektov in ustrezne dokumentacije

NepretoËnost in nesreËe zahtevajo 
spremembo prometne ureditve 
kroæiπËa v ©marci 

Odboru, ki bedi nad prometno ureditvijo v naπi obËini, je 
svetnik Janez Straæar podal pobudo, da preveri upraviËenost 
in smiselnost postavitve prometnih obeleæij ob naπih cestah, 
πe posebej v naselju Podgorje. Po njegovem mnenju jih je vsaj 
Ëetrtina preveË, s smotrnejπo in preglednejπo signalizacijo, ki bi 

pomenila tudi varnejπo voænjo, pa bi obËina lahko precej prihra-
nila. Svoje trditve opira tudi na vsem dobro poznano nevarno 
in ≈unikatno« urejeno kroæiπËe na Duplici, kjer mora voznik, ki 
pripelje iz Kamnika in æeli naprej proti ©marci, v samem kroæiπËu 
kar dvakrat preËiti vozni pas! Tik pred kroæiπËem pa je tabla, 
ki oznaËuje konec naselja in dovoljuje voænjo skozi kroæiπËe s 
hitrostjo 90 km/h! 

Mag. Matjaæ Srπa, vodja oddelka za gospodarske javne sluæbe 
obËine Kamnik, pojasnjuje, da je Komisija za tehniËno urejanje 
prometa obravnavala prometno ureditev na obmoËju naselja 
Podgorje in ugotovila, da je prometna signalizacija postavljena v 
skladu s projektom PZI, ki ga je izdelal projektni biro Lunar. 

Tudi na obËini Kamnik se zavedajo tega, da je kroæiπËe ©marca 
eno izmed najbolj obremenjenih kroæiπË v naπi obËini. ≈Prometna 
signalizacija je postavljena v skladu s soglasjem DRSC in izde-
lanim projektom. Po konËani izgradnji kroæiπËa je bil s strani 
DRSC izveden interni tehniËni pregled, ki je potrdil sedanjo 
prometno ureditev. Glede na πtevilne pobude obËanov, stanje 
prometne varnosti in dejansko stanje komisija za tehniËno ure-
janje prometa ocenjuje, da je nujno potrebno DRSC predstaviti 
≈problematiko« navedenega kriæiπËa, saj πtevilo prometnih nesreË 
in pretoËnost kroæiπËa kaæeta na doloËene nepravilnosti. Iz tega 
razloga bo obËinska uprava na sestanku z DRSC zahtevala spre-
membo prometne ureditve kroæiπËa v ©marci. 

Nova druæba bo izvajala 
dejavnost daljinskega ogrevanja

Podjetje Svilanit je lastnik in upravljavec toplovodnega omre-
æja, na katerega so prikljuËene obe osnovni πoli, πportna dvora-
na, objekt nekdanje Metalke, stari del Ciriusa, dva stanovanjska 
bloka in zdravstveni dom. V prostorskem aktu UN K-9 ©ole je 
predvideno alternativno ogrevanje πol in πportne hale iz toplo-
vodnega omreæja.

Pred dnevi sta generalna direktorica Svilanit d.d. Mojca ©u-
bic in direktor ©CRM mag. ©emso MujanoviË podpisala Pismo 
o nameri po medsebojnem sodelovanju. Svilanit ima namen s 
poslovnimi partnerji ustanoviti novo druæbo, katere osnovna 
dejavnost bo izvajanje daljinskega ogrevanja. Svilanit bo zago-
tovil tudi osnovna sredstva za samostojno opravljanje dejavnosti 
daljinskega ogrevanja ter bo (sam ali po novoustanovljeni druæbi) 
najpozneje v roku enega leta poskrbel za pridobitev vseh ustrez-
nih dovoljenj za opravljanje dejavnosti daljinskega ogrevanja. Na 
podlagi podpisanega pisma o nameri se bo tudi objekt ©CRM 
prikljuËil na toplovodno omreæje tako, ko bo mogoËe.

V ObËini Kamnik smo v zadnjih nekaj letih priËa naglemu poveËanju 
πtevila mladih druæin in s tem poveËanju πtevila rojstev. Kako bo vodstvo 
ObËine Kamnik v prihodnjih letih reπevalo problem otroπkega varstva in 
kakπen prirastek predvideva do leta 2015, je na zadnji seji obËinskega 
sveta zanimalo svetnico Marinko Moπnik v imenu svetniπke skupine LTS ∑ 
Za Kamnik. ≈Kakπni so naËrti obËinske uprave, saj je iz predloga proraËu-
na za leto 2012 razvidno vlaganje v oskrbne stroπke koncesijskega vrtca, 
kjer pa so se dela popolnoma ustavila. Iz NaËrta razvojnih programov je 
tudi razvidno, da razen minimalnega poveËanja kapacitet v letu 2012 do 
leta 2015 ni predvidenih investicij na tem podroËju«, je izpostavila Mo-
πnikova. Kot je dodala, je bilo v zadnjih πtirih letih veliko storjenega na 
poveËanju kapacitet, kot tudi kvalitete na podroËju otroπkega varstva, 
sedaj pa je vse nekako zastalo, pogreπajo bolj ambiciozno naËrtovanje 
tega podroËja, da bi se pribliæali najbolj optimalni vkljuËenosti pred-
πolskih otrok v sistem otroπkega varstva. 

Katarina ©Ëetinin Sever z oddelka za druæbene dejavnosti obËine Kam-
nik pojasnjuje, da od 1.762 otrok, rojenih od zaËetka leta 2006 do konca 
avgusta 2010 (slednji so namreË dopolnili starostni pogoj za vkljuËitev v 
vrtec s 1. septembrom letoπnjega πolskega leta), obiskuje kamniπke vrtce 
1.265 otrok. To pomeni skoraj 72% vkljuËenost v vrtce v obËini Kamnik, 
kar uvrπËa naπo obËino v rang republiπkega povpreËja, ne pa tudi v rang 
osrednjeslovenske regije, ki beleæi 76% vkljuËenost otrok v vrtec. 

Glede na selitveni in naravni prirast zagotovljene kapacitete na po-
droËju predπolske vzgoje πe vedno ne zadoπËajo. Na vkljuËitev v vrtec 

ta trenutek Ëaka πe 265 otrok: 12 otrok drugega starostnega obdobja, 
od tega 2 otroka letnika 2006, 1 otrok letnika 2007 in 9 otrok letnika 
2008 ter 253 otrok prvega starostnega obdobja, od tega 14 otrok letnika 
2009, 177 otrok letnika 2010 ter 62 otrok letnika 2011. 

V okviru zagotavljanja kapacitet za predπolsko vzgojo je ObËina Kam-
nik v preteklem πolskem letu 2010/2011 zagotovila 17 novih oddelkov, 
od tega 10 koncesijskih. V letoπnjem πolskem letu ponovno razpisuje 
koncesijo. Rok za prijave je 30. november 2011. V skladu z razpoloælji-
vimi sredstvi je razpisanih 11 oddelkov predπolske vzgoje in varstva, 
preteæno za prvo starostno obdobje. 

≈Za potrebe naËrtovanja nadaljnjih kapacitet na podroËju predπolske 
vzgoje je potrebno doloËiti æeleno ciljno pokritost s kapacitetami in do-
seËi dogovor o zagotovitvi potrebnih finanËnih virov v ta namen. Ob tem 
je smiselno opozoriti na to, da se, kot je bilo æe razvidno iz demografske 
πtudije oz. njenega povzetka, spriËo sodobnega naËina bivanja æelena 
ciljna pokritost dviguje, da pa je potrebno kljub temu raËunati z realno 
moænostjo, da doloËen deleæ otrok nikoli ne bo vkljuËen v vrtec«,opo-
zarja Katarina ©Ëetinin Sever. 

Po podatkih demografske πtudije, ki je bila predstavljena ObËinske-
mu svetu v zaËetku letoπnjega leta, bi bilo za ciljno vkljuËenost v vrtce 
v obËini v viπini 75% potrebno zagotoviti πe 101 prostih mest, za 80% 
vkljuËenost 190 mest in 85% vkljuËenost 280 mest. Za 90% vkljuËenost 
pa bi bilo potrebno zagotoviti πe 370 mest. 

V primeru podelitve koncesije za vseh 11 razpisanih oddelkov, s Ëimer 
bi se zagotovil vpis cca 150 otrokom prve starostne skupine, bi po dana-
πnjih podatkih dosegli cca 76% vkljuËenost otrok v vrtce.

Na vkljuËitev v vrtec 
Ëaka 265 otrok 

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 16.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 17. 
ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo. GrafiËna priprava
in tisk Set d.d., 4. 11. 2011.

Prvi, daljπi del mengeπke obvoznice je konËno odprt, kar je v 
olajπanje in veselje tako mnogih voznikov, ki se dnevno podajajo 
na pot v sluæbo ali po opravkih proti Ljubljani, predvsem pa Men-
gπanov, ki jih je dnevno ogroæalo kar 17.000 vozil skozi srediπËe 
mesta. V Ëetrtek, 27. oktobra, je æupan ObËine Mengeπ Franc JeriË 
s ponosom uradno odprl teæko priËakovano obvoznico Mengeπ, na 
katero so Ëakali skoraj dvajset let. 

Nova obvoznica je 
srediπËe Mengπa 
razbremenila prometa

Obvoznica Mengeπ je razde-
ljena na dva pododseka, odprt 
je prvi, a daljπi del obvoznice 
od kroæiπËa na Slovenski cesti 
do kroæiπËa na Kamniπki cesti 
v dolæini 3160 metrov, drugi 
pododsek od Kamniπke ceste 
do meje z obËino Komenda 

membne pridobitve poudaril 
æupan ObËine Mengeπ Franc 
JeriË. Veselje greni le nereali-

ziran del obvoznice proti Go-
renjski, ki bi srediπËe Mengπa 
razbremenil tudi tranzitnega 
prometa v smeri proti Brniku 
in Kranju.

©ele ko bo zgrajena celo-
tna obvoznica, se bo srediπËe 
Mengπa razbremenilo vsako-
dnevnega osebnega in tovor-
nega tranzitnega prometa ter 
postalo varnejπe za prebivalce, 
predvsem pa za πolarje, saj je 
sedaj pot v πolo ob gostem 
prometu na nekaterih predelih 
zelo nevarna. Dnevno namreË 
skozi Mengeπ pelje pribliæno 
17.000 vozil iz smeri Kamni-
ka in pribliæno 22.000 vozil v 
smeri iz Mengπa proti Trzinu, 
tretjino predstavlja tovorni 
promet.

Obvoznica Mengeπ je v celo-
ti financirana s strani dræave, 
ObËina Mengeπ je s 50.000 
evri financirala le izgradnjo 
hodnika od kroæiπËa na Slo-
venski cesti do semaforja pri 
Tuπu in izgradnjo hodnika od 
kroæiπËa na Grobeljski cesti 
proti centru Mengπa. 

SA©A MEJA»

V Ëetrtek, 27. oktobra, je stekel promet po novem pododseku mengeπke 
obvoznice od Slovenske ceste iz smeri Trzina pred vstopom v Mengeπ 
do kroæiπËa Kamniπke ceste. 

Na obvoznico, ki bo srediπËe Mengπa razbremenila osebnega in tovornega prometa, so Mengπani Ëakali 
skoraj dve desetletji, zato je bilo veselje vseh sodelujoËih pri najveËjemu projektu v obËini, Mengπanov in 
πe posebej æupana Franca JeriËa (na skrajni desni) toliko veËje.

AKTUALNO 
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Kaj je program  
NE-ODVISEN.SI? 

NE-ODVISEN.SI je πirok, vseslovenski druæbeno odgovoren pro-
gram, ki otroke, mladostnike in odrasle z razliËnimi pristopi in vse-
binami ozaveπËa o razliËnih pasteh zasvojenosti (od drog, alkohola, 
cigaret, prekomerne uporabe interneta, iger na sreËo ...) in gradi na 
pozitivni samopodobi, mlade povezuje in jih usmerja v πportne in 
druge zdrave aktivnosti.

Strokovno vsebino programa NE-ODVISEN.SI sestavlja, dopolnjuje 
in gradi mreæa priznanih slovenskih strokovnjakov z razliËnih podroËij 
kemiËnih in nekemiËnih zasvojenosti ter zdravega naËina æivljenja. 
Posamezni strokovnjaki poleg odloËanja o strokovni vsebini, ki jo 
program NE-ODVISEN.SI sporoËa, vkljuËujejo tudi kot gostje (pre-
davatelji) na posameznih tematskih delavnicah. Ti so z njihovo pred-
stavitvijo na delavnicah z mladostniki in strokovnih posvetih za starπe 
ter tematskih posvetih na temo dobre prakse æe pripomogli k veËji 
ozaveπËenosti o zasvojenosti ter prepoznavanju in prepreËevanju 
vzrokov za njeno pojavljanje in πirjenje.

Dogodki programa NE-ODVISEN.SI so zavestno organizirani tako, 
da se v enem dnevu organizira in izvede program za vse generacije 
(najmlajπi, mladostniki, odrasli) in tako doseæe veËjo uËinkovitost, 

KOLEDAR PRIREDITEV

TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

Dom kulture Kamnik
www.domkulture.org ,  
031/775 700 ali 01/839-76-06
Nedelja, 6. novembra, ob 17.00
PODELITEV POKALA SLOVENIJE 2011
Organizator: Kolesarska zveza Slovenije
Vstop prost!

»etrtek, 10. novembra, ob 18.30
Peter Kus
POJO»I GRAD
Multimedijska predstava za otroke
Abonma Kam’nËek in za izven
Vstopnina: 6 eur

Sobota, 19. novembra, ob 17.00 in 20.00
7. SRE»ANJE KLAP
Organizator: Klapa Mali grad
Vstopnina: 20 eur

ß
Komorni pevski zbor ©utna 
Nedelja, 13. november 2011, ob 18. uri,  
Kulturni dom ©marca 
Letni koncert: Komorni pevski zbor ©utna in gostje Se-
niorski pevski zbor Glasbena matica Ljubljana
Dirigent: Primoæ Leskovec
Prostovoljni prispevki

ß
MatiËna knjiænica Kamnik
www.kam.sik.si, 01 320 55 86
Torek, 8.11. 2011, ob 18.15 v knjiænici ©marca
Paulo Coelho: Alkimist
≈Kadar si neËesa res æeliπ, stremi vse stvarstvo k temu, da 
se ti sanje uresniËijo ...« Kaj si æelimo ... kaj nas osreËuje ... 
ali lahko to doseæemo?
Vodi: Barbara BoæiË

Torek, 8.11. 2011, ob 17.00 v πoli Motnik
Ivan Sivec: Moji edini, ki jo ljubim; Brian Grover, Jim 
Rickards: Poljub iz Rusije
ResniËni zgodbi, ki govorita o ljubezni, ki ni samo Ëustvo, 
ampak postane bistveno gibalo ustvarjanja in bivanja.
Vodi: Danijel Bezek

Torek, 8.11. 2011, ob 19.00 v knjiænici Kamnik
Predstavitev knjige Joæeta Urbanije Soldat Klement.
Knjiga, napisana po resniËni æivljenjski zgodbi enega od ti-
soËev Slovencev, ki so bili v nemπko vojsko nasilno vpokli-
cani ali pa so bili pri tem zavedeni. 

Sreda, 9.11. 2011, ob 17.00 v knjiænici Kamnik
Khaled Hosseini: Tek za zmajem, TisoË veliËastnih 
sonc
Dogajalni prostor obeh romanov je avtorjeva stara domovina 
Afganistan. 
Vodi: Ivanka UËakar

Sreda, 9.11. 2011, ob 19.00,  
MatiËna knjiænica Kamnik
Potopisno predavanje Kolumbija
Vodi:Jurij Bizjak

Torek, 15.11. 2011, ob 17.00 v knjiænici Kamnik  
(za ZDSG)
Desa Muck: Pasti æivljenja
V knjigi so zbrane πtevilne kolumne, ki jih je Desa Muck 
objavila veËinoma v reviji Ona. V njih na humoren in odkrit 
naËin spregovori o razliËnih 17 podroËjih æivljenja ∑ odnosih 
med æensko in moπkim, ljubezni, preæivetju ...
Vodi: Irena Kotnik

Torek, 15.11. 2011, ob 19.00 v knjiænici Kamnik
Majda GoluboviË: Kaj nam prinaπajo lunine mene
Predavanje, ki bo pojasnilo vpliv narave na zdravje in 
poËutje.

Program Ne-odvisen.si - program za vse generacije
V Ëetrtek, 10. novembra, bo v πportni dvorani O© Frana Albrehta 

potekal program Neodvisen.si za predπolske otroke in osnovnoπolarje, 
posebej pa bodo pripravili πe program za kamniπke srednjeπolce. »astni 
pokrovitelj programa je predsednik republike dr. Danilo Türk.

saj je naËrtno organiziran tako, da sproæi medgeneracijsko komu-
niciranje.

Program NE-ODVISEN.SI je prilagojen razliËnim 
ciljnim skupinam
l Program za predπolske otroke in uËence I. triade O© (od 5 do 9 let) ∑ 

zaradi velikega πtevila otrok bo program 10. novembra potekal dva-
krat, in sicer od 9.45 do 10.30 ter od 11.00 do 11.45
Otroci preko pouËne interaktivne predstave ≈Jaka iπËe nov dan« 

spoznavajo in utrjujejo znanje o zdravju, igri, knjigi, odgovornosti in 
medosebnih odnosih. Moderator in akademska slikarka interaktivno 
sodelujeta z otroci. Preko filma ≈Jaka iπËe nov dan« pa otroci spo-
znavajo in utrjujejo znanje o zdravju, igri, knjigi, odgovornosti in 
medosebnih odnosih. Zvesti πtirinoæni prijatelj Jaka skozi naloge iπËe 
in odkriva strokovnjake, ki mu v video izjavah podajo in razkrijejo 
odgovore. Vsak otrok prejme tudi namensko druæabno igro ter Ëisto 
pravo domaËo nalogo, vsaka je nagrajena.
l Program za uËence II. triade O© (od 10 do 12 let) ∑ od 8.15 do 9.00

Mladostniki preko video stripa ≈Zarja in Svit s prijatelji sprejme-
jo sklop sporoËil, in sicer o sprejemanju samega sebe, odgovornosti, 
pasteh zasvojenosti, prostem Ëasu in medosebnih odnosih. Vsak sklop 
odpre diskusijo v æivo s strokovnjakom-terapevtom, ki sooËi mlado-
stnike o resniËnih primerih ter jim na primeren naËin poda infor-
macije o pravilni preventivi za varno in zdravo æivljenje.
l Program za uËence III. triade O© (od 13 do 15 let) ∑ od 12.30  

do 13.30
Strokovnjak-terapevt in moderatosr prikaæeta na razumljiv in vizu-

alen naËin primeæe, v katere se lahko ujamejo mladostniki: znani in 
neznani dilerji, kemiËne in nekemiËne zasvojenosti, varna uporaba 
raËunalnika, ter poudarita vrednost pozitivne naravnanosti in zdravih 
medsebojnih odnosov ter prijateljstva. Mladostniki interaktivno so-
delujejo na delavnici.
l Program za srednjeπolce (od 16 do 20 let) ∑ od 14.00 do 15.00 

Strokovnjak-terapevt in moderator z interaktivnim druæenjem in 
menjavanjem vlog na temo preventive pred kemiËno in nekemiËno 
zasvojenostjo, spodbujata v mladih obËutek odgovornosti, samo-
stojnosti in pozitivne samopodobe. Strokovnjak ob posredovanih 
informacijah na resniËnih primerih, seznani z naËini preventive in 
zdravljenja zasvojenosti, zdravih medsebojnih odnosov, mladostniki 
interaktivno sodelujejo na delavnici.
l Druæabni veËer ≈Nariπi nov dan« za odrasle ∑ ob 19. uri v πportni 

dvorani O© Frana Albrehta

V koncesijskem Zasebnem Vrt-
cu Zarja na Perovem v Kamniku 
so 25. oktobra praznovali svoj 
prvi rojstni dan. Lani na ta dan 
je vrtec odprl vrata 156 otrokom 
v desetih oddelkih. Leto dni po-
zneje pa so zaposleni skupaj z 
otroki upihnili prvo sveËko na 
veliki in predvsem okusni torti, 

Na Agenciji za turizem Kamnik 
pripravljajo nov turistiËni produkt, 
poimenovan PravljiËna deæela v 
Kamniπki Bistrici, ki naj bi zaæivel 
prihodnjo pomlad. Projekt, katere-
ga idejni vodja je priznana sloven-
ska pravljiËarka Irena Cerar, ume-
πËajo stran od mestnega okolja, v 
dolino Kamniπke Bistrice, ki s svojo 
bogato naravno in kulturno dedi-
πËino kar sama kliËe po pravljicah. 

PravljiËna deæela obsega kroæno 
pot s sedmimi pravljiËnimi posta-
jami. Vsako postajo bo zaznamo-

Program NE-ODVISEN.SI bo celo-
vito sklenjen πe s pripravljenim pro-
gramom za ciljno skupino odraslih. 
Gre za interaktivno voden druæabni 
veËer z gosti ∑ strokovnjaki s podroËja 
medosebnih odnosov, drog in zdra-
vega naËina æivljenja. Na druæabnem 
veËeru se strokovnjaki dotaknejo 
medosebnih odnosov, usklajene vloge 
starπev in postavljanje meja v vzgoji 
otrok, kemiËne in nekemiËne zasvoje-
nosti. Druæabni veËer je obogaten z 

video humorjem filmskega in gledaliπkega igralca Jurija Zrneca.
Za vsako ciljno skupino so pripravljene tudi video izjave znanih 

osebnosti, ki na podlagi lastnih izkuπenj nagovarjajo mlade k pozitiv-
nemu æivljenjskemu slogu in bogati vrednosti æivljenja brez zasvoje-
nosti ter tematske video prispevke priznanih podroËnih strokovnjakov, 
ki nam jasno in verodostojno podajajo izkuπnje in ugotovitve iz 
razliËnih podroËij.

Torej bodite neodvisni in se pridruæite projektu NE-ODVISEN.SI  
v Ëetrtek, 10. novembra, v πportni dvorani O© Frana Albrehta!

V vrtcu Zarja praznovali prvi rojstni dan
ki so jo spekli kuharji vrtca. Kot 
je povedala direktorica vrtca 
Jelka Golob, so praznovanje do-
polnili s prepevanjem vrtËevske 
himne z naslovom Hiπa smeha in 
igre. ≈Ob prvem rojstnem dnevu 
smo odprli razstavo z naslovom 
Kultura bivanja, ki smo jo pripra-
vili v sodelovanju z arhitektoma 

vrtca Zarja. Razstava prikazuje 
ljubezen med prostorom, oko-
ljem in ljudmi v tem prostoru 
ter zgodbe, ki so iz meseca v me-
sec drugaËne. Prijazno povabljeni, 
da si jo ogledate! S ponosom in 
radostjo v novem πolskem letu æe 
ustvarjamo nove podobe z naslo-
vom: ≈Æivljenje v Zarji«.«

V vrtec Zarja je vkljuËenih 
175 otrok iz prvega in drugega 
starostnega obdobja. Najmlaj-
πim oziroma prvi starostni sku-
pini je namenjenih πest oddel-
kov, drugi starostni skupini en 
oddelek, trije oddelki so kombi-
nirani, delu z otroki se posveËa 
28 zaposlenih. 

V Kamniπki Bistrici nastaja pravljiËna deæela
vala kamniπka ljudskih pripoved 
oziroma lokalno bajeslovno bitje, 
kot so gorski πkrati, divji moæje, aj-
dovske deklice.... Pot se bo zaËela 
pri Planinskem domu v Kamniπki 
Bistrici, kjer bo tabla z ilustriranim 
zemljevidom in opisom projekta. 
Od tam bo s smerokazi opremljena 
pravljiËna pot, kjer bodo pravljiËne 
postaje. Vsaka bo opremljena s kipi 
bajeslovnih bitij, ki jih bo izdelala 
akademska kiparka, mizicami in 
klopmi za otroke in starπe ter z 
raznimi igrali. 

PravljiËno pot so zasnovali s treh 
vidikov: kot samostojno urejeno 
pravljiËno pot za individualne ob-
iskovalce - druæine (ti bodo s po-
moËjo brezplaËnega letaka sami 
poiskali pravljiËne postaje), kot 
vodeno pravljiËno doæivetje s pri-
povedovanjem zgodb ter izbranimi 
aktivnostmi (gibalnice, ustvarjalne 
delavnice, igre v naravi, prilagoje-
ne letnemu Ëasu, celo zimi) in kot 
celodnevno prireditev za druæine s 
pestrimi delavnicami in zakljuËnim 
dogodkom. 

Pri projektu poleg Irene Cerar 
in Agencije za turizem Kamnik 
sodelujejo πe Planinsko druπtvo 
Ljubljana Matica, obËina Kamnik, 
MeπËanska korporacija Kamnik, Tu-
ristiËno druπtvo Kamniπka Bistrica, 
Zavod za gozdove in drugi. Kot 
pravijo na ATP, bodo za projekt, 
vreden 50.000 evrov poskuπali pri-
dobiti sredstva LAS Srce Slovenije, 
ki ga delno financira Evropski kme-
tijski sklad za razvoj podeæelje, ter 
sponzorska sredstva. 
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V petek in soboto, 21. in 22. ok-
tobra, so pri kamniπkih franËiπka-
nih in v πkofjeloπkem Sokolskem 
domu skupaj zapeli Cantemusovci 
in Grudnove ©mikle. Pevsko priredi-
tev, ki je hladno jesen toplo zavila 
v sakralne, ljudske, umetne, pa πe 
kakπne druge tone, so preprosto 
naslovili VeËer zborovske glasbe.

In od kod tema dvema pevskima 
zasedbama zamisel za takπen dogo-
dek? Najprej zato, ker je dirigentka 
Marjeta NagliË in πe nekaj njenih 
©mikel prepevalo tudi v Cantemusu, 
drugiË pa zato, ker so vedno z ve-
seljem pripravljeni zapeti tistemu, 
ki jih æeli posluπati. Poleg tega je 
povezovanje med zasedbami zelo 
pomembno za razvoj ljubiteljske 
zborovske kulture.

Æensko vokalno skupino Grud-
nove ©mikle idejno in izvedbeno 
od vsega zaËetka gradi zborovod-
kinja Marjeta NagliË. Pevke, ki se 

Komedija se zaplete v stanova-
nju francoskega zdravnika Mouli-
neauxa (NACE KONCILJA), ki se 
tudi zaradi stalnega vmeπavanja 
njegove taπËe, gospe Aigreville 
(MAJA KORO©EC), spre s svojo 
soprogo Yvonne (SABINA GRU-
DEN). V stanovanju nastane po-
polna zmeπnjava, saj problem zaË- 
nejo reπevati tudi ostali akterji, 
na Ëelu s sluæabnikom Etiennom 
(LEON BERNOT) in pacientom 
Bassinetom (SILVO BALANTI»). 
Reπitev problema ponudi prav 
pacient, ki je nedavno podedoval 
nekdanje stanovanje πivilje. Najame 
ga doktor Moulineaux, ki bi rad 
prikril svojo sicer πe platoniËno 
izvenzakonsko zvezo s poroËe-
no æeno in se izdaja za damskega 

Poleg naπega zbora sta Slo-
venijo zastopala πe Æenski zbor 
Solzice iz Breæic in Domæalski 
komorni zbor. Tekmovali smo v 
dveh kategorijah: B (meπani zbori) 
in D (Folk, Gospel; Spiritual). V 
obeh kategorijah smo osvojili zla-
to plaketo. In, kar je preseglo vsa 
naπa priËakovanja, v najmoËnejπi 
konkurenci 30 meπanih zborov iz 
Juæne Afrike, Italije, Rusije, Fi-
lipinov, Indonezije, Makedonije, 
Estonije, Poljske, ©vice, Hrvaπke, 
Bolgarije, GrËije in Mehike, nam 
je uspelo zmagati. Tako smo se 
s posebej pripravljenim progra-
mom predstavili v velikem finalu 
za Grand prix, kjer pa smo morali 
priznati premoË juænoafriπkemu 
mladinskemu zboru Ekurholeni 

Veselo sreËanje  
pevskih prijateljev

Delavsko kulturno druπtvo Solidarnost iz Kamnika je v soboto, 15. 
oktobra, v dvorani nad kavarno Veronika v Kamniku prirpavilo 7. sreËanje 
pevskih prijateljev.

Druπtvo, ki je bilo ustanovljeno leta 1919, ima bogato tradicijo, po-
vezano s prizadevanji za delavske pravice in med NOB z bojem proti 
okupatorju. V svojem bogatem repertoarju pesmi zborov DKD Solidarnost 
prevladujejo delavske, narodno zavedne in partizanske pesmi.

Poleg Otroπkega pevskega zbora Mali vrabËki, ki ga vodi Marinka 
Aparnik, ter moπkega in æenskega pevskega zbora DKD Solidarnost iz 
Kamnika pod vodstvom zborovodje Marka Tirana, sta navduπila gostu-
joËa pevska zbora - moπki pevski zbor PapirniËar iz Jagnjenice in pevska 
skupina Lavrencij iz Rake pri Krπkem. Zbrane je v imenu ObËine Kamnik 
pozdravila podæupanja mag. Julijana Bizjak Mlakar, ki je med drugim 
poudarila simboliËno povezavo tradicije petja DKD Solidarnosti s protesti 
proti kapitalu in odtujenostjo veËine prebivalcev od odloËanja o zadevah, 
pomembnih za æivljenje ljudi, ki so se prav na dan sreËanja pevskih prijate-
ljev odvijali po πtevilnih svetovnih mestih in tudi v Sloveniji. Po prireditvi, 
ki jo je povezoval Martin Gorenc, se je druæenje pevskih prijateljev ob 
prepevanju zavleklo πe pozno v noË.

krojaËa. A za stanovanje se zani-
ma tudi njegova taπËa. Zgodbo πe 
bolj zapletejo ostali akterji, ki se 
sreËujejo v πiviljinem stanovanju 
in so med seboj tako ali drugaËe 
povezani: gospod Copelli (MARK 
DOJ»INOVI»), Suzanne Copelli 
(LARA BERNOT), Rosa (SONJA 
BERNOT), gospa d’Herblay (JU-
DITA PAVLINI») in gospodiËna 
Pomponnette (MARIJA GOLOB) 
Pride do velike zmeπnjave, ko se 
æe ne ve veË, kdo je kdo. A zgod-
ba se komiËno razplete po naËelu: 
Konec dober, vse dobro.

Igralci, ki so v prenovljeno dvo-
rano ©KD Mekinje v treh dneh 
privabili preko 500 gledalcev, so 
obljubili, da bodo tudi z novo ko-
medijo v prihodnje razveseljevali 

gledalce po vsej Sloveniji. In Ëe 
bodo z igro podobno uspeπni, kot 
so bili s prejπnjima komedijama 
(Zakonci stavkajo in Gugalnik), ki 
so ju skupaj odigrali æe preko 50-
krat (med drugim tudi po enkrat 
pri zdomcih v NemËiji in zamejcih 
v Avstriji), potem bodo na svoj 
raËun priπli tudi gledalci, ki tokrat 
niso uspeli priti v mekinjski dom. 

Skratka: na veselje tako gledal-
cev, med katerimi je bil na pre-

mieri tudi g. æupan Marjan ©arec, 
kot tudi igralcev in reæiserke, je 
bil pretekli vikend mekinjski dom 
zopet skoraj pretesen. Poleg obili-
ce smeha so bili gledalci po vsaki 
predstavi deleæni tudi pogostitve, 
za katero gre zahvala gostinstvu 
Sklednik. Zahvala pa gre tudi osta-
lim pomoËnikom in Ëlanom dru-
πtva ter donatorjem, brez katerih 
igra ne bi uspela, kot je. 

MATEJ SLAPAR

children‘s Choir, ki je navduπil z 
izjemnim programom, obarvanim 
z njihovo folkloro, narodnimi no-
πami in izjemnim zvenom. Tudi 
kvaliteta ostalih zborov je nav-
duπevala in niti v sanjah nismo 
priËakovali takπnega uspeha. Je pa 
res, da se ob naπem nastopu Ëuti 
izjemna energija, mladost in nav-
duπenje, ki ga narekuje strokov-
no izbran program naπe izkuπene 
zborovodkinje Ane Smrtnik. Od 
svojega 11. leta je vodila tunjiπki 
cerkveni zbor in iz nas potegnila 
najboljπe. Zdaj vodi cerkveni zbor 
tudi na Jezerskem in tudi tam 
≈premika gore«. Skladatelj Dam-
jan MoËnik meni, da je njen zbor 
eden najboljπih v regiji. Skromna 
duπa in veliko srce. Ona æivi z 

nami, nas dobro pozna in nas je 
popeljala med vrhunske zbore. S 
svojo pozitivno energijo priteg-
ne vedno veË mladih in dobrih 
pevcev, ki kljub dodatnim ob-
veznostim z veseljem 
prepevajo v naπem 
zboru. Ana, æena in 
mati treh otrok, pri-
de na vaje vedno na-
smejana, njen smeh 
je nalezljiv. Na vajah 
uæivamo ob zanimi-
vem programu, vËasih 
se tudi malo poheca-
mo, na nastopih pa 
smo vedno zbrani in 
uspehi se vrstijo. 

Zbor, ki letos praz-
nuje 30-letnico delo-
vanja, se pripravlja 
πe na regijsko revijo 
pevskih zborov v 

©kofji Loki, v decembru pa, Ëe 
bo vse po naËrtih, lepo vabljeni 
na naπ jubilejni koncert. Zagotovo 
boste uæivali!

MARINA KOÆELJ

V Mekinjah imamo  
≈Damskega krojaËa«

»lani dramske skupine ©KD Mekinje so v petek, 21. oktobra, v druπ- 
tvenem domu, ki je obogaten z novimi stoli in viπjim odrom, premierno 
uprizorili njihovo najnovejπo komedijo z naslovom Damski krojaË fran-
coskega avtorja Georgesa Feydeauja. Poleg premierne petkove predstave 
so izvedbo dramske igre ponovili πe v soboto in nedeljo, vse tri dni pa so 
gledalci v skorajda prepolni dvorani ©KDM uæivali v slabo uro in pol dolgi 
dinamiËno-komiËni in nadvse zabavni predstavi.

Igralki Lara in Sonja Bernot - Suzanne Copelli in Rosa.

Nov uspeh MePZ Odmev 

Navduπujejo z izjemno energijo in veseljem do petja
MePZ Odmev Kamnik smo zabeleæili nov senzacionalni uspeh na 

mednarodnem zborovskem tekmovanju v Italiji ∑ Rimini International 
Choral Competition.

MePZ letos praznuje 30 let pevskega ustvarjanja.

Zborovodkinja Ana Smrtnik (na desni) zna s 
svojo pozitivno energijo iz pevcev izvabiti naj-
boljπe in jih popeljati med vrhunske zbore.

Do konca leta hodnike obËinske hiπe krasijo slike Vojka TurπiËa, Ëlana  
Likovnega druπtva Senoæeti Radomlje. Vojko je po poklicu raËunalniπki 
tehnik, slikanje pa mu je v veliko veselje: Pravi, da mu je mentor, akad. 
slikar Janez Zalaznik, odkril mnogo neznank v slikarstvu in ga spodbudil 
k novim iskanjem. Poleg slikarstva se Vojko TurπiË v prostem Ëasu ukvarja 
tudi z eko pridelavo na vrtiËku, nabiranjem gob, zelo rad potuje in raz-
iskuje neznane kraje.

Kot pravi akad. slikar Janez Zalaznik, v likovnem ustvarjanju Vojka 
TurπiËa sledimo iskanju preseËiπËa dveh, vsaj na prvi pogled nezdruæljivih 
hotenj. Æelja po ekspresivnem izraæanju, pri katerem se barva in poteza 
ËopiËa uklonita avtorjevim Ëutenjem, se na slikah prepleta s poskusi anali-
tiËnega razmisleka o slikovni povrπini, ki korenini v prilaπËanju kubistiËnih 
modelov razumevanja Ëasa in prostora. Na tokratni razstavi je to preseËi-
πËe uokvirjeno s primeri obeh hotenj - na eni strani gledalca nagovarjajo 
ekspresivne podobe kamniπkih vedut in na drugi skoraj abstraktne kom-
pozicije, ki izhajajo iz redukcije oblik predmetnega sveta.

Novo likovno razstavo v prostorih obËine Kamnik je uradno odprl æupan 
Marjan ©arec in izrazil veselje, da se umetniπka dela razstavljajo prav v 
obËinski stavbi, saj jih tam vidi veliko ljudi. 

SA©A MEJA»

Slike Vojka TurπiËa  
v obËinski hiπi

Bil je lep veËer: v Kamniku in ©kofji Loki
od ustanovitve leta 2002 redno 
predstavljajo na razliËnih priredit-
vah, koncertih in projektih, so svojo 
kakovost dokazale z nizom velikih 
uspehov, med njimi: zakljuËni kon-
cert SozvoËenj v Slovenski filharmo-
niji (2008), uvrstitev v tekmovanje 
Grand Prix na mednarodnem zbo-
rovskem festivalu na Ohridu v Ma-
kedoniji v konkurenci 44 zborov iz 
14 evropskih dræav in osvojitev 1. 
mesta (2009); osvojitev zlatega pri-
znanja z odliko na Regijskem tek-
movanju odraslih pevskih zborov 
leta 2009 ter osvojitev zlate plakete 
in posebnega priznanja ter nagra-
de za izvedbo sodobne slovenske 
skladbe na uglednem zborovskem 
tekmovanju Naπa pesem 2010.

Tokrat so v Kamniku in ©kofji 
Loki zapele srednjeveπko pesem 
Riba Faronika, Godca pred peklom 
na besedilo Vena Tauferja, sklada-
telja Damijana MoËnika, Simoniti-

jevega »riËka na vrtu, za katerega 
je besedilo napisala Dora Gruden, 
ljudsko iz Ziljske doline Trije koro-
πki svatski reji, ki jo je priredil Samo 
Vremπak. Potem so bile na vrsti So-
nËnice Svetlane MakaroviË, glasbo 
je zanje zloæil Uroπ Rojko, Ambroæ 
»opi je uglasbil pesmi Franceta 
KosmaËa Kaplja rose in Bele ladje. 
Za konec je v Kamniku zazvenela 
πe Ave Maria Ambroæa »opija, v 
©kofji Loki pa so v spomin na prav-
kar preminulega priljubljenega 
pesnika Toneta PavËka dodale πe 
eno njegovo.

Meπani pevski zbor Cantemus, 
ki je letos napolnil æe 33 let in od 
leta 2009 prepeva pod vodstvom 
Andreje Martinjak, KamniËani 
æe dobro poznajo, zato le nekaj 
opomnikov na njihove pomemb-
nejπe koncerte. Mednje zagotovo 
sodi Haydnov oratorij Stabat Mater 
s solisti in inπtrumentalisti, Orffova 

scenska kantata Carmina Burana 
s 150 nastopajoËimi, gostovanje v 
Berlinu, v nemπkem mestu Andechs 
skupaj s kamniπkim zborom MePZ 
Odmev ter vsakoletna izvedba bo-
æiËnega koncerta.

Tokrat so po daljπem koncertnem 
postu pripravili izbrane pesmi iz ob-
dobja romantike, nekaj Lisztovih v 
spomin na njegovo 200-letnico roj-
stva: Salve Regina, Ave maris stella 
in Ave Maria, ter πirokim mnoæicam 
manj znanega nemπkega organista 
in skladatelja Josefa Rheinberger-
ja: Warum toben die Heiden op. 
40 N2; Josef Rheinberger: Morgen-
lied (Drei geistliche Gesänge op. 69, 
N1); Hymne (Drei geistliche Gesän-
ge op. 69, N2) in Abendlied (Drei 
geistliche Gesänge op. 69, N3).

Zanimivo slogovno prepletanje 
romantike in sodobnejπega glas-
benega zvenenja je posluπalcem 
v dveh ælahtnih slovenskih mestih 
napolnilo srce in duha ter kar kliËe 
po ponovitvi πe kje drugje. 

A. J.
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Skozi fotoobjektiv

Vrhovno sodiπËe Slovenije je ugodilo zahtevi dræavne pravobra-
nilke in ObËine Kamnik za revizijo denacionalizacijskega postopka 
v primeru vraËanja podræavljenega premoæenja agrarni skupnosti 
MeπËanska korporacija Kamnik. Zato je razveljavilo sodbe Upravne-
ga sodiπËa, s katerimi je bilo KORPORACIJI æe pravnomoËno vrnjen 
doloËen del premoæenja. Vendar ni razsodilo, da se denacionaliza-
cijski postopek ustavi oz. zavrne, ampak je vrnilo celotno zadevo 
na zaËetek - prvo stopnjo. Ni razsojalo vsebinsko, ker bi v tem pri-
meru moralo upoπtevati tudi dejstva, ki jih je navajala Korporacija, 
temveË je razsojalo predvsem procesno. Na ta naËin je Korporacijo 
onemogoËilo, da bi se pritoæila na Ustavno sodiπËe in naprej na 
mednarodno sodiπËe za Ëlovekove pravice, saj je bilo v postopku 
krπeno naËelo praviËnosti, naËelo poprave krivic, naËelo enakosti 
pred zakonom oz. sodiπËem in πe marsikaj. 

Tako se bo πe za nekaj let podaljπal postopek, ki se je zaËel æe 
leta 1990, takoj po zakonu o denacionalizaciji z zakonitimi in ute-
meljenimi zahtevki za vraËanje deleæev v podræavljenem korporacij-
skem premoæenju in se intenziviral po sprejemu Zakona o ponovni 
ustanovitvi agrarnih skupnosti s skupno vlogo v letu 1995. Prva in 
druga stopnja bi morali namreË zavrniti denacionalizacijo, πele na 
viπjih stopnjah pa bi moralo biti podræavljeno premoæenje vrnjeno. 
To pomeni ogromno πkodo tako Kamniku in tudi sami dræavi, saj 
to onemogoËa normalni razvoj, poleg tega pa omogoËa stekanje 
veË sto tisoË evrov letno v privatne æepe izven Kamnika. Morda je 
ravno to pravi razlog za tako dolge postopke?

B. Pollak

ProraËun je temeljni obËinski 
dokument, saj pomeni orodje za 
realizacijo prioritet obËinske poli-
tike. V proraËunu se kaæejo æelje, 
zahteve, namere in tudi odnos æu-
pana in koalicije do problemov, s 
katerimi se sreËujejo obËani. 

Ker je zahtev in potreb vedno 
veË, kot je na razpolago prora-
Ëunskega denarja, je sestavljanje 
proraËuna vedno precej zahtev-
no opravilo, ki terja dobro mero 
poznavanja problemov, jasen 
koncept in predvsem zavedanje 
svoje odgovornosti, ki so jim jo 
z zaupanjem na volitvah naloæili 
obËani. Tedaj nastopi tehtanje 
med posameznimi potrebami in 
æeljami, predvsem postavljanje 
prioritet, kaj je bolj potrebno in 
kaj lahko poËaka. Pri tem sta 
vedno razkorak med tistimi po-
stavkami, ki bodo kraju ali obËini 
pomagale reπiti veËji problem, in 
zasledovanjem politiËne vπeËno-
sti, ki ponudi vsakemu kraju ali 
druπtvu nekaj sredstev za reπitev 
njihovega lokalnega problema. S 

Po podatkih Agencije za oko-
lje je bilo v Sloveniji v letu 2010 
zbranih 2.360 ton odpadnih na-
grobnih sveË, recikliranih jih je 
bilo 823.165 kilogramov. Slovenci 
letno priægemo toliko sveË, da 
bi zloæene na kup velikosti 10 
krat 10 metrov dosegle viπino 
67 metrov. V povpreËju namreË 
vsak Slovenec letno na grobove 
prinese 13 sveË, polovico prav ob 
prvem novembru. 

Ministrstvo za okolje je v 
letoπnjem letu priËelo z akcijo 
≈Bi priægali letos sveËo manj«, s 
katero æelijo spodbuditi k raz-
misleku, da storimo korak k pre-
preËevanju nastajanja odpadkov. 
K ozaveπËanju naj bi vplival tudi 
slogan letoπnje pobude ≈predniki 
vam ne bodo zamerili, Ëe boste 
letos priægali sveËo manj, po-
tomci vam bodo za to hvaleæni.« 
Sprehodila sem se po Kamniπkih 
Æalah in povpraπala nekaj mimo-
idoËih, ali poznajo letoπnjo akci-
jo, ter koliko sveË so priægali v 
tem Ëasu.

Gospa Helena iz Kamnika je 
povedala, da se s priægano sve-
Ëo spomni na pokojnika, s tem 
mu pokaæe spoπtovanje in misel 
nanj, da je πe vedno v njenem 
srcu. Zaveda se, da pogorele sve-

Æupan Marjan ©arec je v poËastitev dneva spomina na mrtve skupaj s 
predsednikom kamniπkega Zdruæenja borcev za vrednote NOB Matevæem 
Koπirjem in predsednikom ZVVS Kamnik - Komenda Zvonkom Cvekom 29. 
oktobra dopoldan poloæil vence pred osrednje spomenike padlim.

Poklonili so se pred spomenikom Rudolfa Maistra, pred spomenikom 
padlim med 1. svetovno vojno, piramido sprave, spomenikom NOB ter ob 
grobu Eda Peperka, padlega med vojno za Slovenijo.

KORPORACIJA  
SPET NA ZA»ETKU

PRORA»UN NI RAZVOJNO NARAVNAN
takim naËinom razporejanja dav-
koplaËevalskega denarja se izkaæe 
znaËaj in odloËenost æupana in 
njegove ekipe.

Predlog proraËuna za leto 2012 
je naËrtovan zelo optimistiËno, 
naËrtovani prihodki so kar za 8 % 
viπji od rebalansa proraËuna za 
leto 2011. NaËrtovano je 30 % 
poveËanje prihodkov iz naslova 
prispevka za stavbna zemljiπËa in 
skoraj podvojitev iz naslova pre-
jetih transferov iz sredstev dræav- 
nega proraËuna in sredstev EU 
glede na planirane v letu 2011. Iz 
teh dveh postavk je bilo v letoπ- 
njem letu realiziranih nekaj manj 
kot 10 % naËrtovanih prihodkov. 

Ena temeljnih predvolilnih za-
vez skoraj vseh kandidatov za 
svetnike, kakor tudi vseh kandi-
datov za æupane, je bilo reπeva-
nje problema kamniπkih mestnih 
πol oziroma nadaljevanje njihove 
gradnje. Æal je spomin obiËajno 
zelo kratkega veka.

Na eni od prvih sej obËinskega 
sveta smo bili svetniki seznanje-

ni s to problematiko, predloæen 
nam je bil tudi nov predlog, ki 
bi bil po zagotovilih obËinskega 
vodstva bistveno cenejπi in ki bi 
omogoËal priËetek gradnje mest-
nih osnovnih πol æe letos jeseni. 
Te svoje zaveze so se oËitno za-
vedali tudi na obËini, saj so po-
leti, kot v posmeh, sporoËili, da 
so priËeli z realizacijo projekta 
πol, ko se je priËela sanacija dela 
obreæja Kamniπke Bistrice. 

Ob pregledu oziroma obra-
vnavi pripravljenega predloga 
proraËuna za leto 2012 pa se je 
izkazalo, da je realizacija tega 
projekta odmaknjena v prihod-
nost. Temu primerno je tudi na-
Ërtovana razporeditev sredstev v 
sklad za gradnjo osnovnih πol, ki 
je bistveno niæja, kot pa je bila 
sprejeta na eni od sej prejπnjega 
sklica obËinskega sveta. 

Investicija v osnovne πole je 
ena od strateπkih investicij se-
danjega in bo, kot je videti, tudi 
bodoËega mandata. Bistveni po-
goj za uspeh investicije je viπina 

sredstev πolskega sklada, saj bo 
moænost zadolæevanja obËine v 
bodoËe zelo verjetno bistveno 
omejena. Poleg tega pa je na-
Ërtovanih πe veË investicij, pred-
vsem v sisteme kanalizacije, ceste 
in podobno. 

Eden od svetnikov je na seji 
opozoril, da je skupni znesek na-
Ërtovanih investicij v razvojnih 
programih blizu 60 mio evrov, 
pri Ëemer niso znani viri inve-
stiranja. To seveda pomeni, da je 
proraËun, predvsem v delu in-
vesticijskih odhodkov, nerealen 
in da so v razvojne programe 
vkljuËene predvsem æelje brez 
realnih predpostavk, ki bi omo-
goËale realizacijo teh investicij. 

To so argumenti, ki bi terja-
li resen razmislek in korekcijo 
proraËunskih ciljev, vendar nam 
dosedanje izkuπnje z obËinskim 
vodstvom ne vlivajo optimizma. 
Reπevanje problemov in spreje-
manje teækih odloËitev je zahtev-
no in vËasih tudi nepopularno. 

Joæe Zagorc

Tradicija priæiganja sveË v spomin na mrtve ostaja

Je πe varna kamniπka proga?

Gorenjski - slovenski kozolec, æal, vse redkeje sluæi svojemu prvotnemu 
namenu. PaË, napredni Ëasi!

Venci pred osrednjimi 
spomeniki padlim Ëe predstavljajo ogromne koliËi-

ne odpadkov, vendar pravi da s 
priæigom sveËe ohranja misel na 
pokojnika. Ob letoπnjem prazni-
ku spomina na mrtve je obiskala 
6 grobov in priægala 8 sveË. Na 
grob svojih najbliæjih hodi tudi 
med letom, ostale grobove pa 
obiπËe le v tem Ëasu.

Gospa Milena iz Kamnika je 
povedala, da je umrle treba lju-
biti in spoπtovati. Dodaja πe, da 
vse svoje nosi v srcu, se jih vsak 
dan spominja in jim v ta namen 
priæiga sveËke. Pravi, da elek-
tronskih sveË ne kupuje, saj se ji 
zdijo kot tiste za novoletno jel-
ko. Pove tudi, da mora biti sveËa 
narejena iz voska. Na grobu, za 
katerega skrbi, vse leto gori vsaj 
ena sveËka, poleg tega prinaπa 
tudi πopek v vazo in ureja nasad 
cvetja pod spomenikom.

Druæina Zupan iz Kranja je 
na kamniπko pokopaliπËe priπla 
priægat sveËo starim starπem. 
Povedali so, da jim sveËa pred-
stavlja simbolni pomen in da 
otroke od malega uËijo, da se 
pokojniku priæge sveËko. Njihovi 
otroci starih starπev niso poznali, 
vendar jima otroka æe od malega 
priæigata sveËe in se vsaj takrat 
zavesta, da tam poËivata njuna 

stara starπa in jih tako ohranjata 
v svojih mislih. Druæina ob tem 
Ëasu obiπËe okoli deset grobov, 
priæge pa deset ali dvanajst na-
grobnih sveË.

Barbara iz Preserij pri Radom-
ljah se je na kamniπkem pokopa-
liπËu spomnila na svojega dedka. 
Pravi, da so v tem Ëasu obiskali 
tri grobove, na vsakem pa so 
priægali po eno sveËo. Vpraπala 
sem jo, Ëe pozna slogan letoπnje 
akcije ozaveπËanja, pa mi je po-
vedala, da se tradicije priæiganja 

sveË ne da na hitro izkoreniniti. 
Pomembno pa je, da zaËnemo 
razmiπljati o tem in morda tudi 
med letom in naslednje leto spet 
priægemo kakπno sveËko manj. 
Pove tudi, da ob vsakokratnem 
obisku groba sveËk ne priæiga. 
Ni nujno, da se Ëlovek le s priæi-
gom sveËe spomni na pokojnika, 
ampak da se misel nanj pojavi 
kar tako, pogosto sploh ne na 
pokopaliπËu. Na pokopaliπËe pa 
pogosto odnese roæico... 

P.G.

Kot je pred dnevi poroËal Ëa-
sopis Dnevnik, se je na deæelnem 
sodiπËu v avstrijskem Gradcu kon-
Ëalo sojenje organizatorjem ne-
legalne piramidne igre, s katero 
so si pridobili blizu 20 milijonov 
evrov protipravne premoæenj-
ske koristi. Med trinajsterico, 
ki so obogateli zaradi naivnosti 
tisoËih oπkodovancev, so tudi tri-
je Slovenci in med njimi 59-letni 
Zvonko PotoËnik iz Mekinj, ki se 
je na lanskoletnih lokalnih volit-
vah potegoval za mesto kamni-
πkega æupana. 

Æupanski kandidat Zvone PotoËnik 
obsojen na 8 mesecev zapora 

Po dveh tednih razprav je sodni 
senat deæelnega sodiπËa v Gradcu 
izrekel 12 obsodb, enega obtoæe-
nega pa je oprostil. Med Slovenci 
bo najdlje, kar dve leti, v zaporu 
preæivel Simon Gril, ki ga breme-
ni nepoπtena pridobitev najmanj 
500.000 evrov provizij. Zvoneta 
PotoËnika je sodiπËe obsodilo na 
osem mesecev zapora, ostali sode-
lujoËi v nepoπteni piramidni igri pa 
so jo odnesli zgolj z veËmeseËnimi 
pogojnimi kazni.

Kot je ugotovljeno v sodbi, je 
prvoobtoæeni Schneider s pomoË-

jo sostorilcev med letoma 2007 in 
2009 organiziral kriminalno zdruæ-
bo, ki je vodila nelegalno piramid-
no igro oziroma denarno verigo. 
»lani zdruæbe so si natanËno raz-
delili hierarhiËne poloæaje. Simon 
Gril je bil ≈leading manager«, za-
dolæen za obmoËje Avstrije, Zvon-
ko PotoËnik pa je bil organizator 
prireditev, ki so uradno potekale 
v organizaciji firm Euro Success 
MLM, MP Production in Agatos. Za 
udeleæbo na seminarjih, na kate-
rih so organizatorji svetovali, kako 
obogateti, so lahkoverneæi morali 

plaËati med 3685 evrov in 5490 
evrov pristopnine. Nemec Schnei-
der in njegovi pajdaπi so jim tam 
predstavili preprost, a uËinkovit 
sistem: tisti udeleæenci, ki bodo na 
njegove seminarje pripeljali nove 
posluπalce, si lahko obetajo izplaËi-
lo provizije med 400 in 3200 evrov. 
Kot pri vseh piramidnih igrah se je 
udeleæba v piramidi izplaËala samo 
tistim pri njenem vrhu. Celotna 
zdruæba si je v minulih letih prido-
bila za najmanj dvajset milijonov 
evrov protipravne premoæenjske 
koristi. Nelegalni zasluæki so se 
stekali v veË slamnatih podjetij, ki 
so jih ustanovili nekateri obtoæenci 
in so imela odprte banËne raËune v 
©vici, v Liechtensteinu in na Gibral-
tarju.  S. M.
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V teh dneh je nadvse ak-
tualno vpraπanje kdo vse 
bo kandidiral na predËasnih 
dræavnozborskih volitvah v 
kamniπkem volilnem okraju, 
ki obsega obmoËje obËin Kam-
nik in Komenda, torej skupne 
Upravne enote Kamnik. VËeraj 
se je zaËela volilna kampanja, 
ki naj bi bila po napovedih ve-
Ëine strank skromnejπa in tudi 
bolj umirjena v primerjavi s 
prejπnjimi dræavnozborskimi 
volitvami. Kandidatne liste 
z imeni, med katerimi bodo 
tudi tokrat znani obrazi iz 
politiËnega, gospodarskega 
in druæabnega æivljenja, bodo 
v veËini razkrite v prihodnjih 
dneh, najpozneje pa 10. no-
vembra, ko se bo iztekel rok 
za vloæitev kandidature na le-
toπnjih predËasnih parlamen-
tarnih volitvah. 

Iz nekaterih zunajparlamen-
tarnih strank in list so zbirali ali 
πe zbirajo podpise v podporo 
njihovi kandidaturi. V skladu z 
Zakonom o volitvah v dræavni 
zbor volivci lahko podpremo 
stranko ali listo kandidatov in 
ji s tem omogoËimo kandidira-
nje na volitvah. Stranka namreË 
lahko vloæi listo kandidatov v 
volilni enoti, Ëe listo kandida-

©tirje kandidati æe potrdili kandidaturo
tov s podpisi podpre najmanj 
100 volivcev, ki imajo v tej vo-
lilni enoti stalno prebivaliπËe. 
Podporo listi kandidatov od-
date tako, da izpolnite pose-
ben obrazec in svoj podpis na 
obrazcu overite pri katerikoli 
upravni enoti, ne glede na kraj 
svojega stalnega prebivaliπËa. 
Zanimivo je, da na obrazcu po-
datka, komu dajete podporo, 
ni potrebno navajati. 

Uradnik na upravni enoti bo 
v registru oznaËil, da ste oddali 
podporo, saj jo lahko oddate le 
enkrat, potem obrazec oddate 
osebno predstavniku stranke 
ali liste oziroma jo lahko tudi 
poπljete po poπti strani oziroma 
listi, ki ji dajete podporo. 

Trije kandidati in kandi-
datka v kamniπkem volilnem 
okraju so æe potrdili kandida-
turo, medtem ko ostale stranke 
oziroma liste imen πe ne æelijo 
razkriti, vsaj uradno ne. Zani-
miva so imena, ki naj bi se po-
javila na listi Zorana JankoviÊa 
in Gregorja Viranta, ki imata 
po dosedanjih javnomnenjskih 
raziskavah in javnem mnenju 
nasploh kar precej moænosti 
za volilni uspeh. A vendar je 
do volitev πe daleË in neopre-
deljenih je πe zelo veliko! Zato 

tudi o vseh imenih v prihodnji 
πtevilki Kamniπkega obËana. 
Zadnji rok za vloæitev kandida-
ture je namreË deveti novem-
ber opolnoËi in takrat bo doko-
nËno znano, kdo se bo iz obËin 
Kamnik in Komenda potegoval 
za mesto v parlamentu. 

Prvi je kandidaturo najavil 
mag. Matej Tonin kot kandi-
dat stranke Nova Slovenija, 
ki je na dræavnozborskih volit-
vah leta 2008 dosegel najboljπi 
volilni rezultat NSi in bi bil v 
primeru vstopa stranke v par-
lament izvoljen za poslanca. 
Nova Slovenija mora tokrat na 
dræavni ravni za vloæitev liste 
na volitvah zbrati 800 overje-
nih podpisov volivcev. V Novi 
Sloveniji Kamnik so si zadali 
cilj, da zberejo 100 podpisov 
v podporo kandidatu Toninu. 
To πtevilko so kljub hladnemu 
in deæevnemu vremenu v dneh 
od 24. do 28. oktobra dosegli 
in celo presegli. Kot so nam 
sporoËili, so zbrali natanko 150 
podpisov. Kolikor je utegnil, je 
bil na stojnici ob obËinski stav-
bi na Glavnem trgu v Kamni-
ku tudi kandidat Tonin, ki je z 
ljudmi spregovoril o aktualnih 
druæbenih problemih. V sre-
do, 26. oktobra, je na tiskov-

ni konferenci predstavil svojo 
kampanjo. Kot je povedal, ra-
Ëuna, da lahko zbere od 10 do 
15 odstotkov glasov volivcev v 
kamniπkem okraju, kar mu ob 
predpostavki, da NSi na dræavni 
ravni ponovi rezultat 6 % z lan-
skih lokalnih volitev, lahko pri-
nese izvolitev v Dræavni zbor. 

Kamniπki in Komendski De-
SUS gre na parlamentarne vo-
litve s poslanko DZ RS magistro 
poslovne politike in organiza-
cije Julijano Bizjak Mlakar, ki 
je na zadnjih parlamentarnih 
volitvah kandidirala na listi 
stranke SD. Pred kratkim je iz-
stopila iz stranke SD, a se je od-
loËila ostati v politiki, predvsem 
zaradi Gibanja za ohranitev in 
izboljπanje javnega zdravstva, 
katerega Ëlanica in pobudnica 
ustanovitve je. Poznana je kot 
borka za vsem dostopno jav-
no zdravstvo, po robu pa se je 
postavila plenjenju javnih za-
vodov.

Socialni demokrati Kamnika 
in Komende nadaljujejo s svo-
jim delom in pripravami na vo-
litve. »lanstvo ostaja trdno, saj 
so ob izstopu nekdanje pred-
sednice izstopili le πe trije Ëla-
ni. Resno in zagnano so se lotili 
priprav na volitve, na katerih 
bo njihov kandidat podjetnik, 
informatik Tomaæ Besek, nov 
obraz v politiki, kar naj bi, po 

Za razvoj πporta so nujna 
investicijska vlaganja

≈Kakπen je terminski plan za obnovo in postavitev πportnih 
objektov in sicer πportne dvorane, pokritega bazena, skate parka? 
Kot je æe vsem znano, πportna dvorana ni primerna, da bi uspeπni 
πportniki in klubi gostili evropske tekme, ki bi po naπem mnenju 
v Kamnik pripeljale tudi kar nekaj turistov in tujih πportnih 
navduπencev. Sicer je res, da je prenova dvorane predvidena ob 
izgradnji in obnovi osnovnih πol, toda vpraπanje je kdaj se bo 
ta projekt sploh zaËel uresniËevati. Uspehi pri vodnih πportih 
prav tako niso zanemarljivi, da ne bi bolj intenzivno razmiπljali 
o reπitvi zimske sezone s pokritim bazenom. S tem bi pridobile 
tudi πole in vrtci za izvajanje svojih programov plavanja. Skate 
park, ki so ga zaradi postavke 11.000 evrov v proraËunu za leto 
2011 mladi æe navduπeno priËakovali, pa je enostavno izginil. Za-
vedamo se, da je finanËna stiska v tem Ëasu velika, da vsega ni 
mogoËe uresniËiti z danes na jutri. Vendar ljudje priËakujejo, da 
se iπËejo za te stvari najbolj realne reπitve, ki bodo v bliænji pri-
hodnosti le prinesle obojestransko zadovoljstvo. Predvsem seveda 
zadeve Ëasovno opredeliti in se terminskih planov nato dræati, ne 
pa obljubljati iz leta v leto«, je na oktobrski seji nazorno izposta-
vila problematiko obnove in graditve πportnih objektov v obËini 
svetnica Nina Mavrin, samostojna svetniπka skupina SNS.

Da se obËinska uprava zaveda pomembnosti naËrtovanja inve-
sticijskih vlaganj v pridobitev ustreznih vadbenih povrπin za na-
daljnji razvoj πportne dejavnosti v obËini Kamnik, je v odgovoru 
poudarila Sandra Æumer ©tupar. ≈NaËrt investicijskih vlaganj na 
podroËju πporta je doloËen v predlogu NaËrta razvojnih pro-
gramov 2012-2015. Prenova πportne dvorane je zajeta v projek-
tih, ki predvidevajo obnovo osnovnih πol. Projekt se bo priËel 
uresniËevati hkrati z izgradnjo πol. ©portna dvorana pa æe gosti 
evropske tekme, saj je Odbojkarski klub Kamnik zelo uspeπen v 
tekmovanju na najviπjem nivoju. Postavitev skate parka za Do-
mom kulture Kamnik je predvidena v letu 2013. V letu 2011 smo 
imeli v proraËunu zagotovljenih 11.000 evrov, vendar tega pro-
jekta ni bilo mogoËe izpeljati, saj je bilo na postavki naËrtovanih 
premalo sredstev za celostno izpeljavo investicije, predvsem z 
vidika zagotovitve varne uporabo objekta. Na podlagi pridobljenih 
predraËunov za celotno investicijo smo za leto 2013 predvideli 
36.500 EUR. Z investicijo nameravamo pridobiti novo infrastruk-
turo za mlade, ustvariti nove zunanje lokacije za njihovo druæenje 
in jih spodbuditi k πporti dejavnosti«.

ObËinska uprava pa razmiπlja tudi o rekonstrukciji obstojeËega 
bazenskega kompleksa ≈Pod Skalco«. Sredstva za izdelavo pro-
jektne dokumentacije so v NaËrtu razvojnih programov pred-
videna za leto 2013, po pridobljenih projektih pa se predvideva 
priËetek investicije. 

Ostrejπi nadzor v bliæini πol
V jutranjih konicah je v okolici obeh kamniπkih mestnih πol 

(O© Toma Brejca in O© Frana Albrehta) in ©CRM pravi pro-
metni kaos. Vozniki pogosto izsilijo prednost ne le pred drugimi 
vozniki, celo pred peπci, kar obiËajne so voænje ≈v rdeËo«, ne-
ustavljanje pred prehodom za peπce, mnogo je kritiËnih pro-
metnih situacij... 

Na podlagi opozoril je obËinska uprava na tem obmoËju pri-
Ëela izvajati nadzor z obËinskem redarstvom in s problematiko 
seznanila Policijsko postajo Kamnik. S skupnimi nadzori se je 
stanje na navedenem obmoËju sicer izboljπalo, vendar bo nadzor 
potreben tudi v prihodnje, saj je potrebno zaπËiti najπibkejπe 
udeleæence v prometu (otroke) na poti v in iz πole. 
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njihovem mnenju, pomenilo 
doloËeno prednost. 

SLS je æe vloæila liste kan-
didatov za volitve v Dræavni 
zbor RS 2011. Kandidat SLS na 
Kamniπkem in Komendskem 
bo Peter Svetina s Klanca pri 
Komendi. Nekdanji direktor 
Varstveno delovnega centra 
INCE iz Mengπa danes oprav-
lja odgovorno delo direktorja 

podjetja Karso Zaposlitveni 
center d.o.o., ki zaposluje te-
æje zaposljive invalide. Je tudi 
direktor Slovenske æenske ho-
kejske reprezentance.

Na naπem obmoËju bodo 
imele svoje kandidate πe vsaj 
πtiri stranke oziroma liste, a 
imen uradno πe ne izdajo, zato 
o njih v prihodnji πtevilki.

Urednica SA©A MEJA»
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≈©tirideset stopinj in veË, kako bomo pa to prenaπali,« smo zmajevali 
z glavo in si vsak dan ogledovali vremensko napoved za Marakeπ. ≈Pa 
saj se boste scvrli! Avgusta se ne hodi v Maroko!« so bili pametni drugi. 
Pa smo preæiveli in se pri tem πe prav dobro imeli!

Osem vandrovcev se nas je letoπnjega avgusta odpravilo na πtiri-
najstdnevno potovanje po Maroku, edini kraljevini med severnoafri-
πkimi dræavami. Nemirov, ki so pretresali Libijo, πe prej pa Tunizijo, 
Alæirijo in Egipt, tod ni bilo niti zaznati. Prav povsod smo se poËutili 
varno, ljudje so prijazni, radovedni, a ne pretirano vsiljivi. Najbolje 
prideπ skozi s francoπËino, vendar za osnovno komunikacijo zado-
stuje tudi angleπËina.

Marakeπ - mesto barv, zvokov in vonjav
13. avgusta smo se Peter, Romana, Janez, Mojca, Dare, Andreja, 

Zvonka in Vladka æe navsezgodaj zjutraj odpeljali proti træaπkemu 
letaliπËu, od koder smo ob sedmih poleteli v Rim, od tam pa naprej 
v Casablanco. Imeli smo sreËo, da smo z letaliπËa kar takoj stopili 
na vlak, ki nas je po treh urah pripeljal v Marakeπ. Tistih πtirideset 
stopinj v senci ni bilo iz trte izvitih, vendar je bil zrak tako suh, da 
se jih je dalo kar dobro prenaπati. ZveËer smo se odpeljal πe v mesto 
na osrednji trg ∑ medino, ki se skriva za mogoËnim obzidjem. »eprav 
je bila ura æe pozna, je mesto vrvelo od æivljenja. Vsepovsod stojnice 
z najrazliËnejπo hrano, uliËni glasbeniki, krotilci kaË, vmes pa otroËad, 
ki ti ponuja vse - od roËno izdelanih pahljaË do papirnatih robËkov 
in ustekleniËene vode. Tudi trænica je bila πe odprta. Poleg obvezne-
ga cenenega kiËa je bilo videti marsikaj lepega in dragocenega. Na 
stojnicah so se ponujali roËno izdelana obutev, pisana tradicionalna 
oblaËila, rute, torbe, nakit, diπave in naravna zdravila ter kozmetika. 
RazliËne zaËimbe so bile umetelno postavljene v piramide in od vseh 
vonjav, barv in zvokov se ti je kar zvrtelo v glavi. Ker je bil naπ prvi 
veËer v Maroku, smo si na trgu privoπËili veËerjo po sistemu ≈a boste 
vsakega po malo?«, kar pa se je izkazalo za hudo drago varianto. Na 
izkuπnjah se paË uËimo...

Naslednji dan dopoldne smo si medino in suke (Ëetrti z obrtniπkimi 
delavnicami) ogledali πe pri dnevni svetlobi pod vodstvom vodiËa 
Raπida, ki nam je povedal marsikaj zanimivega. Obiskali smo tudi 
versko πolo ∑ mederso, kjer sta se nam s fotografij Ëastnih gostov 
med drugimi smehljala tudi nizozemski princ Williem Alexander in 
soproga Maxima. 

Gremo v hribe!
Glavni cilj naπega potepanja je bil Jbel Toubkal, 4167 metrov visoki 

(najviπji) vrh pogorja Atlas. Æe v Marakeπu smo naleteli na taksista 
Aziza, ki nas je celo povabil domov na veËerjo ∑ na tradicionalni 
kuskus. Moæakar v zrelih letih je imel zelo zelo mlado æeno in ne-
kajmeseËnega dojenËka. Mimogrede ∑ dekle nas je sprejelo v kavboj-
kah, nezakrito in tudi z moπkimi se je rokovalo. K Azizu je priπel 
πe njegov πef in dogovorili smo se za prevoz do vasi Imlil (pribliæno 
1700 m nad morjem), ki je izhodiπËe za vzpon na Toubkal in tudi 
za nadaljnjo pot po Maroku.

V ponedeljek, 15. avgusta, smo se zjutraj odpeljali v pribliæno 60 
km oddaljeni Imlil. Po petih urah hoje smo prisopihali do planinskega 
zavetiπËa (Refuge de Toubkal) na viπini 3207 m, kjer smo prenoËili. 
KoËa je odprta vse leto, saj je Atlas zanimiv tudi pozimi, ko ga obis-
kujejo turni smuËarji. Pot je speljana skozi razvleËeno dolino in se 
blago vzpenja. Ves Ëas smo sreËevali mule (z mulovodci, seveda), ki 
so turistom tovorile opremo do koËe. Spremljal nas je vodiË Amin, 
simpatiËen in izobraæen fant, ki se raje kot s pouËevanjem arabske 
knjiæevnosti in kulture ukvarja s turistiËnim vodenjem. Sicer pa se 
nam je kar smilil ∑ vsej vroËini navkljub ni spil niti poæirka vode, 
kaj πele pojedel kakπen griæljaj. Od sonËnega vzhoda do zahoda prav 
niËesar! Bil je namreË ramadan.

Naslednje jutro smo se ob petih, πe v trdi temi, odpravili proti 
vrhu. Hodili smo po nezahtevnem skalovju in gruπËu. Gore so rjave, 
saj je kamnina povsem drugaËna kot pri nas. Sama pot ni dosti zah-
tevnejπa od obiËajne poti na Grintovec, recimo, nekatere pa je malo 
zdelovala viπina. Vendar smo vsi priπli na vrh in to πteje. Veselje je 
bilo veliko, razgledi z vrha pa mogoËni in impresivni. Tudi vreme 

nam je πlo na roko, 
nebo je bilo na-
mreË brez oblaËka, 
temperatura pa za 
tako viπ ino kar 
visoka ∑ okrog 15 
stopinj. Obiskoval-
cev je bilo precej ∑ 
poleg nas πe ©pan-
ci, Angleæi, »ehi, 
Poljaki, Nemci ∑ 
pravi svet v malem. 
Sledilo je obvezno 
fotografiranje, za 
popoln umetniπki 
vtis smo zapeli πe 
Zdravljico. »akal 

pa nas je πe dolg sestop v dolino. V Imlil smo se vrnili okrog 
sedmih zveËer in tam tudi prenoËili. Tu smo prviË veËerjali 
tadæin. Tadæin je glinena posoda s stoæËastim pokrovom, v ka-
teri se duπi zelenjava, krompir in tudi meso. Niti v sanjah pa 
si nismo mislili, da bomo odslej dobili tadæin za veËerjo prav 
vsak dan...

Naπe fante je skrbela æeja
V naslednjih desetih dneh smo prepotovali dobrπen del juæ-

nega dela dræave. Najprej smo se vrnili v Marakeπ, se opremili 
z zalogo piva, od tam pa se usmerili proti jugovzhodu. Tole s 
pivom je bilo pravi projekt. Z alkoholom je v arabskih dræavah 
paË kriæ. V Maroku lahko pivo in druge alkoholne pijaËe kupiπ 
samo v velikih supermarketih, pa πe tam so pod kljuËem. Kupi 
jih lahko samo tujec, ki se mora izkazati s potnim listom. Na 
blagajni so nas malo Ëudno gledali, ko smo se pojavili vsak s 
svojim kartonom... Ampak do naslednjega supermarketa je bilo 
πe daleË!

Dragulj na robu puπËave
Pot nas je vodila preko naj-

viπjega cestnega prelaza v Maro-
ku, 2260 m visoke Tiπke (Col du 
Tichka). VeËje mesto v tem delu 
je Ouarzazate, ki slovi po naj-
veËjem rudniku srebra na afriπki 
celini. Pokrajina je postajala vse 
bolj pusta in rdeËkasta, vegetacija 
vse redkejπa, za nami so izginjale 
osamljene berberske vasi. Na kon-
cu dneva pa nas je priËakal pravi 
dragulj ∑ vas Ait Ben Haddou, kjer 
smo tudi prespali. Na robu puπ-
Ëave stoji na vzpetini starodavna 
naselbina z obzidjem in utrjeno 
zgradbo, imenovano kasba. VeËina 
prebivalcev se je æe pred leti od-
selila, vodiË pa nam je povedal, da 
danes v njej vztraja le πe peπËica 
druæin, ki so si obnovile stara do-
movanja. Naselbina sedaj sodi pod 
zaπËito Unesca, zaradi prvinskosti 
in ohranjenih stavb pa predstavlja 
hvaleæno naravno kuliso za snema-
nje zgodovinskih filmov; tu so bili 
namreË posneti prizori iz filmov 
Lawrence Arabski, Nilski dragulj, 
Zadnja Kristusova skuπnjava, Gla-
diator, Aleksander, Nebeπko kra-
ljestvo in πe nekaj drugih. 

Dades in Todra 
∑ v skalovje 
vrezani soteski

Cilj naslednjega 
dne sta bili dve sote-
ski ∑ Dades in Todra. 
Do prve vodi drzno 
speljana zavita cesta, 
ki so jo zgradili æe 
pred 2 . svetovno 
vojno. Druga, Todra, 
pa je prava plezalska 
meka. V manj vro-
Ëem obdobju leta se 
tu zbirajo plezalci z 
vsega sveta, saj sote-
sko obdajajo veË kot 
dvestometrske stene, 
v katerih je speljanih 
neπteto smeri. No, 
avgusta kaj prida ple-
zalcev ni bilo opaziti, 
edini, ki je spretno 
premagoval vertikalo, 
je bil maËek, ki je 
zalezoval skalne go-
lobe. V soteski smo 
tudi prenoËevali, do-
æiveli pa smo πe eno 
preseneËenje ∑ deæ!

Spretni prsti 
berberskega 
dekliËa

N a s l e d n j e  j u -
tro smo si pobliæe 
ogledali eno izmed 

mnogih oaz. Kjer je le koliËkaj vode, je vsaka ped zemlje skrbno 
obdelana. Polja in nasadi so prepredeni z namakalnimi jarki, ki do-
vajajo vodo jablanam, pomaranËevcem, figovcem in visokim datljevim 
palmam. Zavili smo πe v pravo berbersko hiπo in si ogledali tkanje 
preprog. Za statvami se je skrivala kakih πtirinajst let stara deklica, 
ki je med prsti spretno sukala niti in ustvarjala Ëudovite vzorce. Ob 
kozarcu metinega Ëaja smo izvedeli vse o materialih, barvah, vzorcih 
in tehnikah tkanja. Naπ odhod so spremljali razoËarani pogledi ∑ 
niËesar nismo kupili.

»aj v Sahari? Ne, tadæin v Sahari!
Sledila je voænja proti puπËavi, kjer smo prenoËevali. V obcestnem 

hotelu smo pustili prtljago in πoferja Mohameda, nato pa se na 
kamelah kako uro dolgo zibali v notranjost puπËave do berberskega 
tabora, kjer nas je Ëakala veËerja in prenoËevanje v πotorih ali pod 
milim nebom, kakor komu drago. Za veËerjo ∑ kaj drugega kot ta-
dæin! Tako kampiranje je seveda organiziran turistiËni aranæma, zato 

bi o kakπni resniËni avan-
turi bolj teæko govorili, 
prijetno doæivetje pa je le 
bilo. Poleg nas je bil edini 
gost mladi Japonec, ki je 
potoval sam, zato smo ga 
povabili k naπi mizi. Po-
sebno doæivetje pa je bil 
sonËni vzhod v puπËavi. 
Lazili smo gor in dol po 
sipinah in πkljocali kot ob-
sedeni - turisti paË! Potr-
peæljive puπËavske ladje so 
nas varno prenesle nazaj v 
civilizacijo, mi pa smo se 
odpeljali proti dolini reke 
Draa (Vallee du Draa).

Nadaljevanje v naslednji 
πtevilki.

VLADKA VREM©AK

MAROKO ∑ S ©TIRITISO»AKA PREKO 
PU©»AVE DO ATLANTSKEGA OCEANA

Æivopisana trænica v Marakeπu.

Naπ prvi tadæin, ki smo ga nato veËerjali prav 
vsak dan. V glineni posodi s stoæËastim pokrovom 
se duπi zelenjava, krompir in meso.

Na vrhu Jbel Toubkala, ki je s 4167 metri najviπji vrh pogorja Atlas, smo 
zapeli Zdravljico.

Na robu puπËave stoji na vzpetini starodavna naselbina z obzidjem in utrjeno zgradbo, imenovano kasba. 
Vas Ait Ben Haddou je danes pod zaπËito Unesca in je Ëudovita naravna kulisa mnogim filmskim uspeπ-
nicam.

Drzno speljana cesta v sotesko Dades.

VeË stometrske stene soteske Todra privabljajo 
plezalce z vsega sveta.

Za statvami se je skrivala berberska deklica, ki je med prsti spretno 
sukala niti.

Odzibali smo se nazaj v civilizacijo.

»udovit sonËni vzhod v puπËavi. 
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PoËasi in vztrajno se krajπajo dnevi, ki postajajo tudi vse hladnejπi, 
vendar to ne zmoti osnovnoπolcev in srednjeπolcev, da ne bi uæivali v 
krompirjevih poËitnicah. Za kratek Ëas so πolske torbe postavili v kot, 
mene pa je zanimalo, kaj poËnejo v tem poËitniπkem tednu. 

Noal (13 let) iz Mengπa obis-
kuje osmi razred, poËitniπki 
dan pa je preæivljal v druæbi 
odbojkarskih kolegov. PoËitnic 
je vesel, pravi da se πe bolj 
intenzivno posveËa treningom 
odbojke, s katerimi je priËel v 
tem πolskem letu. Poleg πporta 
bere tudi knjigo v angleπkem 
jeziku, saj opravlja angleπko 
bralno znaËko. V hribe in v 
naravo v tem Ëasu ne zahaja, 
tudi kostanja ne nabira, saj se 
mu enostavno ne ljubi. Raje se 
posveti odbojki ali pa igranju 
raËunalniπkih igric.

Eva iz Domæal in 
Katja iz VolËjega Po-
toka sta srednjeπolki. 
Eva obiskuje 2. let-
nik ©CRM, Katja pa 
4. letnik Gimnazije 
Ljubljana. V zaËet-
nem delu poËitnic 
πolskih torb nista 
kaj dosti odpirali, 
povesta pa, da ju na-
slednji teden Ëakajo 
testi. PoËitnice bosta 
namenili veselemu 
druæenju in poËitku. 
Prve dni poËitnic 
sta bili v komendski 
Bazi, kjer sta v pet-
ek uæivali ob zvokih 
Big foot mame, v 
nedeljo pa sta ple-
sali na disko glasbo 
DJ Silvana in Sashe 
Lopez. Obe tudi trenirata odbojko pri Calcitu, ravno med poËitni-
cami so imeli odbojkarski turnir, kjer sta skupaj z ekipo dosegli 3. 
mesto. Na vpraπanje, Ëe vesta od kod izraz krompirjeve poËitnice, 
pa sta povedali, da iz starih Ëasov, ko so otroci med poËitnicami 
pobirali krompir.

Gaja (5 let) in Jure 
(3 leta) sta se z ded-
kom odpravi la na 
potep v dolino Kam-
niπke Bistrice. Usta-
vili so se na spodnji 
postaji nihalke, kjer 
sta otroka uæivala v 
spuπËanju po vrvi in 
kroæniËkih. Jure se je 
valjal po listju, Gaja 
pa je kot prava dama 
uæivala na ograji. Po-
vedala sta, da hodita 
v vrtec, vendar ima-
ta zdaj tudi onadva 
krompirjeve poËit-
nice. V tem Ëasu ne 
pojesta niË veË krom-
pirja kot sicer, privo-
πËila pa sta si kostanj. 
Nista ga sama nabra-
la, paË pa ga je kupil 
in spekel ata. Poveda-

la sta, da uæivata na toplem sonËku in da bodo dan nadaljevali v 
Kamniπki Bistrici na sprehodu, popoldne pa bosta preæivela v druæbi 
mesec dni starega bratca, ki je ta dan ostal doma.

Katarina (12 let) in Janina (13 let) sta se s kolesi odpravili v trgo-
vino, saj sta ta dan namenili peki piπkotov, zmanjkalo pa jima je 
sestavin. Poleg πolskih obveznosti obiskujeta tudi razne interesne de-
javnosti. Katarina trenira triatlon in obiskuje plesne vaje. Janina tre-
nira plezanje in igra tenis. Pravita, da interesne dejavnosti obiskujeta 
tudi med poËitnicami, v Ëasu praznikov pa te odpadejo. Janina se je 
med poËitnicami s starπi odpravila na Veliko planino in na Kamniπki 

vrh in v gorah uæivala na soncu, medtem ko je bila v dolini megla. Z 
druæino so nabrali tudi kostanj in ga spekli. Dekleti med poËitnicami 
veliko Ëasa preæivita ob branju knjig in gledanju televizije. 

Blaæ (13 let) iz Domæal, je poËitniπki dan preæivljal v druæbi mlajπega 
brata in oËeta v dolini Kamniπke Bistrice. S seboj so pripeljali kolesa 

in se odpravili po Koæeljevi poti. Blaæ pravi, da ga na kolesu ni zeblo, 
saj se je letnemu Ëasu primerno oblekel. ObËudovali so jesensko listje, 
ki v tem Ëasu barva gozdove in ustvarja prijetno πumenje. Fanta sta 
vesela poËitnic, saj za kratek Ëas lahko odmislita πolo in poËneta 
stvari, za katere sicer ni Ëasa, ker jima πolske obveznosti zapolnijo 
æe tako prekratke dneve.

Larisa (16 let) in Zala (15 let) sta dijakinji ©CRM-ja v Kamniku. Pra-
vita, da so poËitnice odliËen Ëas za druæenje s prijatelji in πportanje. 
Larisa veliko Ëasa nameni risanju na platno, papir in zid. Prosti Ëas 
preæivlja tudi πportno, saj veliko kolesari, hodi na Stari grad, ©pico in 

do golfa. Nabrala je veliko kostanja in gob. Obe preæivita veliko Ëasa 
tudi za raËunalnikom, v soboto pa naËrtujeta obisk Kotlovnice, kjer 
bo zabava z ≈rock muzko«. Povesta, da poËitniπki Ëas posvetita tudi 
uËenju, saj morata nadoknaditi zamujeno, poleg tega pa ju prihodnji 
teden æe Ëakajo preizkusi znanja.

Pia (9 let), Nei (4 leta) in Laura (2 leti) so poËitniπki dan namenili 
obisku frizerja, sreËala pa sem jih, ko so v mesto Kamnik priπli 

po kostanj. Bili so malce razoËarani, kajti prodajalec kostanja pod 
gradom je imel ravno tisti dan zaprto stojnico. Otroci so mi za-
upali, da so kostanj nabirali tudi sami, vendar so æe vsega pojedli. 
Pia poËitniπki Ëas posveti tudi uËenju, saj jo prihodnji teden Ëakajo 
testi, poleg tega pa z veseljem prebira knjige. Ker imajo poËitnice 
tudi pri baletu in show-plesu popoldneve preæivlja v druæbi bratca 
in sestrice. Nei pove, da ima on tudi poËitnice, medtem ko najmlajπa 
Laura pridno obiskuje vrtec. Druæina je poËitniπki Ëas izkoristila tudi 
za nabiranje gob in orehov.

Anejo (7 let) iz Kamnika sem 
ujela na sprehodu z mamico in 
bratom. V roki je imela ko-
stanj, pravi pa, da so poËitnice 
Ëas, da poËneπ tisto, kar rad 
delaπ in tisto, Ëesar med πolo 
ne utegneπ. V minulih dneh so 
z druæino obiskali Veliko pla-
nino in bazen, nabirali so tudi 
kostanj. V veËernih urah rada 
gleda televizijo. Aneja πe doda, 
da obiskuje kroæke karateja, 
baleta in flavte, a imajo v tem 
tednu prav tako poËitnice. 

Soπolca, 13-letnika Anæe in Æiga povesta, da poËitnice preæivljata ob 
igranju igrice e-republika, brskanju po internetu, facebooku, branju 
knjig in gledanju lige prvakov v nogometu. Rada igrata nogomet in 

koπarko, vendar so zdaj jesenske temperature prenizke za to. Oba 
obiskujeta orientacijske treninge, ki jih imata vsak dan, tudi v Ëasu 
poËitnic. Pravita, da se med poËitnicami tudi uËita, celo veË kot med 
πolskim letom, imata pa tudi ogromno domaËe naloge, πe posebej 
pri fiziki.

Z mladimi poËitnikarji se je pogovarjala POLONA GRAHEK

Naπa anketa

≈Krompirjeve poËitnice so super,  
poËnemo vse tisto, za kar med πolo ni Ëasa!«

Dober obisk Term Snovik  
med krompirjevimi poËitnicami

O obisku med letoπnjimi krompirjevimi poËitnicami smo povpraπali 
najveËjega turistiËnega ponudnika v obËini — Terme Snovik. Kot so nam 
povedali, so zadovoljni z obiskom tako dnevnih obiskovalcev kot apart-
majskih gostov. ≈Obiskovalci nas prepoznavajo kot EKO Terme in naπo 
vizijo pozdravljajo. Pozitiven odziv gostov nam daje vzpodbudo za naprej, 
zato lahko v bodoËe upraviËeno priËakujemo πe veËji obisk«. 

V primerjavi z enakim poËitniπkim obdobjem lani so letos presegli πte-
vilo noËitev za 40 odstotkov. NajveËji obisk so zabeleæili minuli podaljπan 
vikend, vendar, kot poudarjajo, poËitnic πe ni konec. 

Za aktivno preæivljanje krompirjevih poËitnic so pripravili razliËne ani-
macije tako za otroke kot za odrasle, med njimi ustvarjalne delavnice (na 
fotografiji), vodne vragolije v bazenu, jutranje teke, druæinske pohode, 
seæig Ëarovnice in kostanjev piknik, izrezovanje buË, ... Animacije so lepo 
obiskane, udeleæenci pa zadovoljni. 

Edita KopaË iz Idrije, ki je s hËerko poËitnice prviË preæivljala v apartmaj-
skem naselju Term Snovik, je povedala: ≈Tu je lepo in sva zelo zadovoljni. 
Narava in okolica Term kar kliËe k aktivnemu preæivljanju prostega Ëasa, 
zato sva veliko hodili, kolesarili, uæivali v bazenu. Sobe so nama zelo vπeË, 
Terme si res zasluæijo naziv eko terme, saj je njihova skrb za okolje res 
prepoznavna in vzpodbuja tudi nas goste k ohranjanju narave. Vsekakor 
se bomo πe vrnili!«
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V novi domovini so slovenski 
doseljenci najprej zasedli ob-
moËja po prisojnih griËih in 
vzpetinah, ki so bila æe obdela-
na. Seveda pa njihova naselitev 
v sedanji domovini ni potekala 
brez bojev. Tla, na katerih zdaj 
prebivamo, so si utrli in osvoji-
li z meËem v roki. NapaËno bi 
bilo misliti, da je bilo ozemlje 
popolnoma prazno. Po hribovi-
tih, odroËnih krajih je ostalo πe 
mnogo poromanjenega ilirskega 
in keltskega ljudstva, skupaj s 
starimi rimskimi doseljenci. 

Od prebivalstva, ki je πe 
ostalo, so sprejeli mnogo imen 
za reke, gorovja in kraje: Sava, 
Krka, Drava, Alpe, Kras, Celje, 

da omenimo samo nekatere. Se-
veda pa so novim krajem, kjer 
so se nastanili, dali svoja imena. 
Bistrim rekam je od Karpatov 
pa do Alp ostalo ime Bistrica. 
V stari domovini so æiveli v 
ravnini, prav tako na prehodu 
skozi Panonsko niæino. Ko so 
prodirali v naπe kraje, bodisi 
ob bistri reki proti planinam 
ali pa po starih rimskih poteh 
od Zlatega Polja Ëez danaπnjo 
Laπno na Vranjo PeË ali pa Ëez 
»rnivec navzdol, jim je doli-
no zaprla visoka skala Malega 
gradu, na drugi strani pa so 
se morali ustaviti na kopastem 
vrhu Starega gradu, ki je strmo 
padal v strugo gorske reke. 

Kakor so s travo porasle 
predele so imenovali travnike, 
prostore, kjer so pasli æivino, 
pa paπnik, tako so kamniti skali 
rekli kamnik. To ime je lahko 
veljalo danaπnjemu Malemu ali 
pa Staremu gradu ali pa vsej 
okolici . Ne smemo namreË 
prezreti dejstva, da je bila vsa 
okolica danaπnjega Kamnika, 
zlasti proti jugu, πiroko obmo-
Ëje proda, ki ga je hudourniπka 
Bistrica nenehno poplavljala 
in nanaπala nov izpran in bel 
gramoz. Za ljudi iz travnatih 
in paπniπkih predelov, kjer so 
æiveli stoletja, je bil kamen re-
dek pojav. Zato ni Ëudno, da so 
rekli Kamnik predelu, ki je bil 
tako na πiroko prekrit s kam-
nitim prodom, za njim pa so 
se vzpenjale peËine danaπnjega 
Malega in Starega gradu, πe dlje 
zadaj pa visoke planine. Kamor 
so pogledali, so videli kamen. 
Na tem kamniku, ali πe toËneje 
reËeno, ob tem kamniku so se 
ustavili, kraju pa je ostalo ime. 
Tako je nastal Kamnik. 

Najstarejπi podatki o prvot-
ni naselbini naπih prednikov 
na obmoËju naπega mesta in 

o njegovem imenu sicer niso 
ohranjeni, pa vendar novejπe 
arheoloπke najdbe potrjujejo, 
da so prebivali tudi na Malem 
gradu in tamkaj pokopavali 
svoje pokojne. Strokovnjaki 
sklepajo, da je bil na njem v 
predkrπËanskem Ëasu poseben 
obredni ali kultni kraj. Iz tega 
Ëasa verjetno izhaja izroËilo, 
ki ga omenja Janez Vajkard 
Valvasor, da je bilo na Malem 
gradu enooko boæanstvo, ki je 
prerokovalo.

Ko so naπi predniki postopno 
priπli pod tujo nadoblast, so pri-
πleki novo nastalo naselbino po-
imenovali sicer po nemπko Stain 
ali Stein. Najstarejπe slovenske 
oblike imena niso ohranjene, pa 
vendar je oËitno, da je nemπko 
ime nastalo na podlagi sloven-
skega. Slovensko poimenovanje 
mesta se je ohranilo v kasnejπih 
listinah (leta 1343 Champnich, 
1436 Camenich, 1593 Kamineg, 
1608 Camnich, 1622 Camnigh): 
Leta 1689 je Valvasor v svoji 
Slavi vojvodine Kranjske zapisal 
∑ Kamnek. 

V knjigi prof. Zika razlaga 
tudi nastanek in pomen imen 
Æale, ©utna, Menina in drugih. 
In πe zanimivost za planince: 
leta 1670 je bil prviË zapisan 
Kamenski vrh.

Leta 1969 je priπel v Kamnik 
predlog, da bi imenu mesta do-
dali πe kak pristavek, s katerim 
bi se lahko loËil od drugih kra-
jev, ki se tudi imenujejo Kam-
nik. KamniËani so se odloËno 
uprli in poudarili, da je ime me-
sta staro in mu ne kaæe dodaja-
ti pristavka. Kamnik naj ostane 
Kamnik, drugi mlajπi pa naj ima-
jo pristavek, npr. Kamnik pod 
Krimom in πe kateri. Glede na 
svojo zgodovino Kamnik paË ne 
potrebuje nobenega pristavka.

pripravil  
FRANCE MALE©I»

Minule podobe Kamnika
r Šutnaq
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Prof. Ivan Zika: 750 let mesta Kamnika (II.)

≈Kamnik bo ostal Kamnik«
V novi knjigi nam prof. Ivan Zika pripoveduje o najstarejπi 

kamniπki zgodovini, kar bo gotovo zanimalo vsakogar, ki ima rad 
naπe mesto. V naπe kraje so predniki Slovencev prodirali s treh 
strani. En tok se je usmeril z vzhoda na »rnivec in po stranski 
rimski poti na Gozd in v dolino, drugi tok pa mimo Vranske-
ga in Motnika po Tuhinjski dolini. Tretji tok je πel verjetno ob 
strugi Kamniπke Bistrice proti severu in zasedel pokrajino proti 
planinam.

Kako znano in pomembno je bilo nekdaj mesto Kamnik, 
nam povedo tudi dogodki iz let 1619 do 1622. Takrat so 
æeleli v Æeleznikih ustanoviti samostojno æupnijo, loËeno od 
Selc, kar je moral dovoliti sam oglejski patriarh, na podlagi 
poroËila in soglasja Kriπtofa Planka, æupnika v Kamniku in 
nadæupnika (arhidiakona) Kranjske. 

Zavoljo nove æupnije v Æeleznikih je Æeleznikar Jurij Pla-
vec 24-krat potoval v Kamnik (in Camnigh) k arhidiakonu, 
osemkrat v Ljubljano, πestkrat v Kranj, dvanajstkrat v Videm, 
na patriarhat, po enkrat v Vipavo, Gorico, Gornji Grad in 
Radovljico, πtirikrat v Loko, za kar je porabil veË kot sto dni 
in potroπil veliko denarja. Listino za ustanovitev je 12. febru-
arja 1622 konËno prinesel v Æeleznike, jahaje mimo Selc na 
konju po Selπki Sori, da se mu ne bi v nasprotujoËih Selcah 
kaj zgodilo ...

Najstarejπi kovanec iz kamniπke kovnice na Malem gradu je iz leta 
1180. Na sprednji strani ima orla grofov Andeπkih, ki ga je po njih 
dobil tudi grb deæele Kranjske.

Prof. Ivan Zika okrog leta 1955.
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≈Mirno more« je najuspeπnejπi socialno-pedagoπki projekt v Evropi 
za otroke in mladostnike. Christian Winkler iz Spodnje Avstrije je ob 
izbruhu vojne v dræavah bivπe Jugoslavije prvi pomislil na to, da bi 
otroke iz dræav na vojnem obmoËju zdruæil na isti jadrnici in z njimi 
zaplul pod motom ≈Skupaj v istem Ëolnu«. Tako bi se znebili pred-
sodkov in se nauËili strpnosti. Iz osnovne zamisli, da bi povezali otroke 
z vojnih obmoËij balkanskih dræav, se je razvila ideja o Floti za mir, 
ki omogoËa otrokom in mladostnikom iz otroπkih in mladinskih do-
mov, sirotiπnic, domov za begunce ter ustanov za otroke z motnjami 
v telesnem in duπevnem razvoju, da pozabijo na svoj vsakdan in na 
prostranem morju sklepajo nova znanstva in prijateljstva ne glede na 
njihovo versko ali narodno pripadnost. 

Nova doæivetja in prijateljstva 
na prostranem morju

Slovenija æe od leta 2007 so-
deluje v tem projektu, prav tako 
pa tudi otroci iz kamniπkih VIZ 
ustanov. V sonËnem sobotnem 

jutru 17. septembra smo se 
uËenci in spremljevalci O© 27. 
julij in CIRIUS Kamnik v okviru 
mednarodnega projekta ≈Mirno 
morje« odpravili na nepozabno 

kjer nas je priËakalo 105 jadrnic, 
od tega jih je bilo 13 namenjenih 
slovenskim otrokom. Pridruæili 
so se tudi otroci iz Avstrije, Nem-
Ëije, »eπke, Madæarske, Bosne, 
H rvaπke in Srbije. Vzduπje je 
bilo nepopisno, saj so se pre-
livali razliËni jeziki in kulture, 
hkrati so se tkale nove pri-
jateljske vezi. V nedeljo smo 
v zgodnjih popoldanskih urah 
zapustili Biograd in odjadrali v 
Vodice. 

Kljub oblaËnemu in vetrov-
nemu ponedeljkovemu vremenu 
nam ni zmanjkalo dobre volje, 
saj sta nas na vsakem koraku 

spremljala glasba in ples. Otroci 
in odrasli smo se na pomolu po-
zibavali v ritmih hip-hopa. ≈Kar 
po domaËe« smo zapeli in zaple-
sali ob zvokih harmonike. Ker 

se veter v popoldanskih urah πe 
ni umiril in so valovi na mor-
ju presegali viπino treh metrov, 
so se naπi skiperji odloËili za 
varnostne ukrepe. Spremljevalci 
so otroke pospremili na avtobus 
in se z njimi odpeljali nazaj v 
Biograd, mornarji pa so hrabro 
zapluli v morje. Za vse se je 
sreËno konËalo.

V torek in sredo so poteka-
le vodene aktivnosti, kjer so se 
otroci izkazovali v ustvarjalnih 
delavnicah. PoËasi, a spretno so 
izpod otroπkih rok nastajale za-
stave in otroπke tetovaæe. Ob 
ritmiËnem udarjanju na bobne 
so nastajale prijetne melodije. V 
veËernih urah smo se na pomolu 
za zakljuËek dneva vsi sproπ Ëali 
v ritmih disko glasbe. ≈Pika na 
i« je bila sredina zakljuËna pri-
reditev, na kateri so se pred-
stavile skupine mladih iz raz-
liËnih dræav. Slovenska skupina 
je poæela velik aplavz za toËko s 
harmoniko in z morsko himno, 
ki so jo spesnili otroci in njihovi 
spremljevalci. 

V Ëetrtek so jadrnice izplule 
iz marine in v nebo je poletelo 
na stotine balonov. ZaËeli smo 
odkrivati lepoto jadranja med 
stoterimi otoËki v Kornatih. 
Navduπeni smo bili nad kri-
stalno Ëistim morjem, njegovo 
temaËno modrino, predvsem pa 
nad igrivimi delfini, ki so nam 
sledili. »as smo izkoristili tudi 
za kopanje. 

Vse lepo enkrat mine. Priπel 
je zadnji dan in z njim teæko 
slovo, ki ga je omililo spoznanje, 
da se vraËamo v πolske klopi 
bogatejπi in sreËnejπi. Skiperje-
ma Matjaæu in Daretu, ki sta 
nam omogoËila odkrivati lepote 
Jadranskega morja z jadrnico in 
stkati ogromno nevidnih in vid-
nih prijateljskih vezi, se najlepπe 
zahvaljujemo. 

Mojca Dolar Borπtnar
Dragica Vrhovnik

Na Srednji ekonomski πoli 
©CRM Kamnik smo v Ëetr-
tek, 20. oktobra, gostili dijake, 
mentorje in ravnatelje devetih 
slovenskih srednjih πol, ki tako 
kot v Kamniku izobraæujejo v 
programu predπolska vzgoja. Na 
sreËanju so sodelovale πole iz 
AjdovπËine, Celja, Izole, Jesenic, 
Ljubljane, Ljutomera, Maribora, 
Metlike, Mute in seveda iz Kam-
nika. Prireditev, ki je poimeno-
vana Vzgojiteljada, poteka vsako 
leto na drugi slovenski srednji 
πoli, letoπnje deveto sreËanje pa 
je Ëastno doletelo naπo πolo. V 
uvodnem delu sreËanja je navzo-
Ëe pozdravil æupan Marjan ©a-
rec, ki je vsem zaæelel prijetno 
in ustvarjalno druæenje, sledil je 
kulturni program, v katerem so 
se predstavili sedanji in nekdanji 
dijaki ©CRM Kamnik. 

SreËanje za ravnatelje in 
mentorje pomeni zlasti izme-

Vseslovensko sreËanje na Srednji ekonomski πoli 
©CRM v Kamniku

VZGOJITELJADA 2011
njavo mnenj in izkuπenj, za 
dijake pa prijetno druæenje, 
sproπËenost, igrivost in delo v 
ustvarjalnih delavnicah. Naπi 
mentorji so za dijake pripravili 
deset delavnic. V raziskovalni 
delavnici so spoznali legende, 
po katerih so znani njihovi do-
maËi kraji, ter izbirali dejavnost 
na tisto temo njihove domaËe 
legende, ki bi jo lahko izvaja-
li z otroki v vrtcu. V likovni 
delavnici so izdelovali kipce iz 
gline oziroma tridimenzionalno 
Veroniko, simbol mesta Kam-
nik in tudi Vzgojiteljade 2011. 
Glasbena delavnica je potekala 
v dveh skupinah ∑ v prvi so se 
dijaki na razliËne instrumente 
uËili igrati pesem Mamma mia, 
drugo skupino pa je sestavljal 
pevski zbor, ki se je to pesem 
nauËil zapeti. Veriæni ekspe-
riment je bila delavnica petih 
fizikalnih eksperimentov, ki so 

jo obiskali tudi otroci iz vrtca. 
Namen naravoslovne delavnice, 
katere tema je bila svetloba 
in barve, poskus pa se je ime-
noval mavrica, je bil ustrezen 
prikaz eksperimentov otrokom 
v vrtcu. Dijaki so se s pomo-
Ëjo profesoric Zavoda za gluhe 
in nagluπne iz Ljubljane lahko 
nauËili tudi osnov slovenskega 
znakovnega jezika, se pomerili 
v πtafetnih igrah, ljubitelji igre 
in gledaliπËa pa so v dramski 
delavnici v celoti pripravili gle-
daliπko igro z naslovom Kam-
niπka Veronika. V delavnici za 
odrasle so igro Ëlovek ne jezi 

se priredili v igro Veronika, ne 
jezi se; v tej delavnici so sodelo-
vali samo tisti, ki so vpisani v 
program Izobraæevanja odraslih. 
Dijaki pa smo se postavili tudi 
v vlogo novinarjev ∑ na koncu 
smo pripravili bilten, oblikovali 
spletno stran ter posneli film o 
prireditvi. 

V zakljuËni prireditvi smo di-
jaki predstavili svoje delavnice 
in konËne izdelke, prav na kon-
cu pa smo vsi skupaj tudi za-
peli. Prihodnje leto se sreËamo 
na slovenski obali, v Izoli. 

Novinarska delavnica 
Vzgojiteljade 2011

Da je planinstvo primerno za skoraj vsa starostna obdobja, dokazujeta 
tudi dva mlada planinca, ki sta ob podpori svojih starπev prehodila slo-
vensko planinsko pot (SPP), skupaj z razπirjeno potjo. Slovenska planinska 
pot (transverzala) povezuje vrhove od Maribora do Ankarana. Speljana 
je tako, da se je potrebno povzpeti na 21 vrhov in obiskati 50 planinskih 
koË oz. drugih toËk na Pohorju, Kamniπko-Savinjskih Alpah, Karavankah, 
Julijcih in jugozahodnem delu Slovenije. Razπirjena pot (RSPP) pa zahteva 
obisk πe dodatnih 36 vrhov oz. koË v Julijcih, Karavankah, Kamniπko-
Savinjskih Alpah, severovzhodni Sloveniji, Posavskem, Polhograjskem in 
©kofjeloπkem hribovju, Dolenjski in Beli krajini, Notranjski in Primorski. To 
pot je prehodilo æe veË tisoË planincev in planik, vendar med njimi prav 
gotovo ni bilo tako mladih, kot sta Ajda in Æan Auersperger.

Desetletna Ajda in njen sedemletni brat Æan sta se namreË 24. sep-
tembra letos povzpela na Bavπki Grintavec kot zadnji vrh RSPP. Ajda je 
zaËela zbirati æige SPP æe leta 2006, brat se ji je pridruæil leto dni pozneje. 
Seveda sta oba zaËela postopoma in v spremstvu starπev, ki sta ju ves Ëas 
spodbujala in nudila potrebno usmeritev in varnost. ZaËela sta po laæjih 
sredogorskih poteh, nato pa rasla skupaj s potjo in postopno osvojila 
tudi πtevilna planinska znanja. Ajda se je v okviru PD Kamnik tudi izob-
raæevala za varnejπo hojo v gore: leta 2009 se je udeleæila planinske πole 
na Kamniπkem sedlu, leto pozneje pa πe teËaja za varnejπo hojo v hribe v 
snegu. Oba sta se udeleæila akcije Ciciban planinec in priπla do srebrnega 
znaka. V Ëasu bivanja v gorah sta pridobila tudi πtevilne veπËine, vezane 
na stik z æivo in neæivo naravo, kar se zdaj moËno opazi tudi iz njunih 
usmeritev na πolskem podroËju.

Poleg planinstva oba veseli πportno plezanje in zato trenirata v sklopu 
mladinske πole πportnega plezanja ©PO Kamnik. Ajda se tudi udeleæuje 
tekmovanj v πportnem plezanju na dræavnem nivoju, kjer dosega zelo 
lepe uspehe v kategoriji starejπih cicibank, Ëeprav jo bolj veseli plezanje 
po naravnih stenah. Rada se giblje po brezpotjih, kjer se je navadila var-
no premagovati laæje teæave v bolj kruπljivem svetu do II. teæavnostne 
stopnje.

O Slovenski planinski poti sta povedala...
Ajda: ≈Transverzala je neke vrste zbirka æigov iz gor (Julijske Alpe), 

planin (Idrija in okolica), hribov (Pohorje), griËev (Primorje) in izbranih 
krajev (Ankaran), ki potekajo od Maribora, Sela do Ankarana. Med njimi 
so tudi gorski velikani kot so: Triglav, ©krlatica, Mangart, Jalovec, Bavπki 
Grintavec, ©pik, Razor, Prisojnik, Skuta, Grintovec, KoËna, Koroπka Rinka 
itd.« 

Æan: ≈Najprej sem mislil, da je teæko, potem pa mi je bilo poËasi lahko. 
Najbolj se spominjam Via Italiane. Zelo sem sreËen, da hodim v hribe, ker 
je ful zanimivo.«

In zakaj sta se odloËila za transverzalo? ≈Zanjo sva se odloËila, ker rada 
hodiva v gore. ZaËela sva na nizkih (Slavnik, Menina planina ...), konËala 
pa na visokih (Jalovec, Mangart, Prisojnik, Razor ..).«

Zanimiv je tudi njun opis nekaterih vrhov...
Viπevnik: Lahka gora, za nekatere dober izziv (moja mama s poπkodo-

vanim kolenom).

VERJETNO NAJMLAJ©A 
PLANINCA Z DOKON»ANO 
TRANSVERZALO

Na KoËni z oËetom leta 2011 (foto Auersperger).

Na Jalovec (foto Auersperger).

kriæarjenje po srednji Dalmaciji. 
Pred odhodom sta vsem sloven-
skim udeleæencem jadranja na 
Brdu pri Kranju in v Ljubljani 

zaæelela prijetno letovanje pred-
sednik dræave dr. Danilo Türk in 
æupan MOL Zoran JankoviÊ.

Pot po kopnem nas je pripelja-
la v obmorsko mestece Biograd, 

Jalovec: Teæak vrh, a se izplaËa zanj potruditi, ker je zelo lep. 
Razor: Kruπljiv, a zelo lep.
Prisojnik: Prava posebnost, zakaj ga ne dajo kar na eno razstavo? 
Triglav: On je itak najviπji v Sloveniji. 
Bavπki Grintavec: Namesto cerkev bi lahko, zaradi njegove kupole, gra-

dili kar njegove kopije. 
©pik: Ima drugaËe zelo dolgoËasen spust skozi KaËji graben, drugaËe 

pa je ≈kul«. 
Grintovec: Po njegovi strehi bi lahko speljali tobogan. 
KoËna: Nanjo bi moral voditi skozi predor vlak. 
Skuta: Za na kruh namazat, a ne? 
Slavnik: »e divjajo plazovi, se zateËemo na stari, dobri Slavnik. 

Za prehojeno pot jima iskreno Ëestitamo!

Mery moda
TRGOVINA S PERILOM
na Šutni 16 v Kamnikuna Šutni 16 v Kamniku

Mery moda
TRGOVINA S PERILOMTRGOVINA S PERILOM
na Šutni 16 v Kamniku

TOTALNA RAZPRODAJA
vse -50%
od 14. 11. do 15. 12.

zaradi zaprtja trgovine.



12 5. november 2011 POGOVORI Z NA©IMI ©PORTNIKI

Pravila lige ostajajo nespre-
menjena, bistvo lige je druæenje. 
Start je toËno ob 9. uri izpred 
lovskega doma Vegrad, predËasni 

Dobre igre nekoliko spremenjene 
ekipe so botrovale pogovoru s tre-
nerjem Francijem Sprukom, s katerim 
se tudi osebno poznava æe vrsto let. 
Ob tem pa sva obudila tudi spomine 
na pionirske Ëase kegljanja, ko smo 
bili nasprotniki na starem kegljiπËu v 
hotelu Planika pred dobrima dvema 
desetletjema, ko smo tekmo zaËeli v 
ledenici, kot smo se na Iliriji radi po-
hecali, saj jim je sredi zime odpoveda-
lo gretje, pa so se v zadnjem trenutku 
znaπli z izposojeno plinsko peËico. 

Odkar ste v Kamniku odprli novo 
kegljiπËe, je zanimanje za kegljanje 
vedno veËje, prav tako tudi apetiti. 
Predzadnjo sezono ste moπka ekipa 
Calcita konËali kot drugi. Po lanskem 
nastopu na Evropskem pokalu v 
Splitu pa je krivulja dobrih rezulta-
tov moËno padla. Takrat ste govorili 
celo o pomladitvi. Kje je bil glavni 
razlog? 

≈V Kamniku ima kegljanje lepo 
tradicijo. Æe na starem kegljiπËu Pla-
ninka je potekala moËna obËinska 
sindikalna liga, tako da je ljubiteljev 
tega πporta v Kamniku in okolici 
ogromno. Z izgradnjo novega keglji-
πËa pa se je zanimanje samo πe pove-
Ëalo. Rezultati kluba v obeh konku-
rencah (moπka in æenska) so dosegli 
svoj vrh v sezoni 2009/10. Obe ekipi 
sta bili drugi v dræavnem prvenstvu in 
zato so bila priËakovanja pred nasto-
pom v Splitu malo nerealna. Poπkod-
be nosilcev ekipe (Oman, Grubar) in 
pomanjkanje izkuπenj drugih tekmo-
valcev, z izjemo ©truklja, so pomenile 
prevelik zalogaj. Zato je bil po Splitu 
Ëas za spremembe. Nekaterih sem se 
lotil takoj, nekatere pa so bile upo-
rabljene v praksi v poletni sezoni.«.
Pred sezono vas je zapustil Slavko 
Zorman. Veliko jih je priËakovalo, 
da se bo trend izstopov iz ekipe πe 
nadaljeval. Toda v letoπnji sezoni je 
igra celotne ekipe popolnoma dru-
gaËna, lahko reËemo, da pristop celo 
navduπuje. Kje vidite razlog za tak 
preobrat? 

≈Kombinacija izkuπenj in mlado-
stne energije je tisto, kar nam trenut-
no daje pozitivne rezultate. V ekipi je 
prava kemija. Pozna pa se tudi dobro 
delo posameznikov v Ëasu priprav. 
In tu je glavni vir, iz katerega sedaj 
Ërpamo.«
Franc Grubar je ponovno v vrhunski 
formi. Tudi ©trukelj igra kot pre-
rojen. Pa reprezentanËni kandidat 
Marko Oman kljub problemom s po-
πkodbami in boleznimi igra na visoki 
ravni. Toda vsem je padel v oËi mladi 
Peter Jantol, ki igra iz tekme v tekmo 
boljπe. Je morda mladost prispevala 
k veËji homogenosti same ekipe?

≈To vsekakor dræi. Veliko je dopri-
neslo tudi dobro vzduπje v ekipi. Pa 
tudi mladi Jantol se je hitro naπel v 
tej sredini. Upam, da se bo tako na-
daljevalo skozi sezono. Peter je darilo 
za trenerja. Fant je marljiv, disciplini-
ran in se zelo hitro uËi. Seveda bi raje 
videl, da bi treniral v Kamniku, ven-
dar bo tudi v Izoli lahko kvalitetno 
treniral in upam na najboljπe. Kako 
pa se bo to odrazilo na njegovih re-
zultatih, pa bomo πe videli.« 
In kakπni so cilji za letoπnjo sezono? 

≈Cilji za letoπnjo sezono so dvigniti 
nivo igre na raven tekmovalne sezone 
2009/10 in nabiranje izkuπenj mlajπih 
tekmovalcev. »e bo to na koncu za-
dostovalo za uvrstitev v enega izmed 
evropskih pokalov, se prav gotovo ne 
bomo pritoæevali.«

Ivanka je nasploh zanimiva in 
posebna oseba, ki navduπuje s svojo 
odloËnostjo, trdno, a dobro voljo, 
mladostnostjo in pozitivno energi-
jo, ki se je v njeni bliæini hitro 
nalezeπ. Ivanka, æena in mati dveh 
odraslih otrok, je zaposlena v Alu 
Alprem d.o.o., πtudentka ekonomi-
je na podiplomskem πtudiju, velika 
ljubiteljica teka, redna obiskovalka 
Kamniπkega vrha, njegova lepota, 
kot pravi, jo vsakiË znova osvo-
ji in zasvoji. Rada bere, vse, od 
strokovne literature do kuharskih 
priroËnikov, poletja z druæino pre-
æivlja na Cresu, v katerega je pov-
sem zaljubljena. Zadnja leta tudi 
smuËa, lansko leto pa je zaËela πe 
s tekom na smuËeh. 

Ivanka, koliko Ëasa æe teËeπ, kdaj in 
zakaj si se   priËela aktivno ukvarjati 
s tekom?

TeËem pravzaprav po malem æe 
vse æivljenje, toda redno in z nekaj 
daljπimi razdaljami pa zadnjih 7 let. 
Æe pred leti sem priπla do spo-
znanja, da se mi marsikatera æiv-
ljenjska zagata po teku ne zdi veË 
tako teæka, da med tekom pridem 
do marsikaterega odgovora, da se 
po teku, pa Ëeprav 
sem pred njim πe 
tako utrujena, po-
Ëutim Ëisto preroje-
na. V teku sem na-
πla ravnovesje, svoj 
vir energije. In ko 
enkrat Ëlovek pri-
de do te faze, po-
tem teka ne opusti 
veË, seveda Ëe mu 
le zdravje to do-
puπËa. 

V æelji nauËiti 
se solidne plavalne 
tehnike, predvsem 
kravla, sem se pred 
dobrimi πtirimi leti 
pridruæila Trispor-
tovi plavalni skupi-
ni, kjer smo se na-
slednje poletje Ëisto 
spontano (pobudnik 

Pogovor s trenerjem Francijem Sprukom

KegljaËi Calcita napadajo 
vrh slovenskega kegljanja

KegljaËi Calcita so pod vodstvom trenerja Francija Spruka (Ëepi prvi 
z leve) na zaËetku sezone naπli tisto pravo formo izpred dveh let, ko so 
navduπevali z igro in rezultati. Po prvi tretjini prvenstva so na prvem 
mestu, le tako naprej!

»as je za 3. Zimsko ligo!
Po 9-meseËnem premoru se ljubitelji πporta in zimskih dni ponovno 

vraËamo pod vznoæje hriba s cerkvico Sv. Primoæa. ZaËetek lige bo 26. 
novembra, zadnji vzpon pa 3. marca, tako bo skupaj 15 vzponov. Raz-
glasitev rezultatov bo 10. marca v okrepËevalnici na Sv. Primoæu.

in poznejπi vzponi se ne upoπte-
vajo. Knjiga za vpise je na voljo 
v okrepËevalnici na Sv. Primoæu 
od 9.15 do 10.30 ure. »as hoje 

oziroma teka si meri vsak sam.
Za konËni rezultat se upoπteva 

10 najboljπih vzponov, πe vedno 
bo to povpreËje najboljπih Ëasov 
in ne toËkovanje, vsekakor pa 
ne bomo pozabili tudi na tiste z 
9, 8 in 7 vzponi.

Zmagovalci prve in druge lige 
so Lado Kveder, Jana StrahiniË 
in Uroπ »iroviË. Nagrade sta 
prejela tudi rekorderja proge 

Gaπper Bregar (1. liga) in Lado 
Kveder (2. liga), pri æenskah pa 
obakrat Jana StrahiniË. Za re-
kord proge se morate lige ude-
leæiti vsaj 5-krat. Prvo leto se 
nas je lige udeleæevalo 64 tek-
movalcev, lansko leto pa æe kar 
119. VeË informacij na tel: To-
maæ 041 232 171 in Sandra 031 
250 215. 

Vljudno vabljeni na 3. ligo!

PRETEKLI SMO LJUBLJANSKI MARATON!
Za nami je 16. Ljubljanski maraton. Nekateri so se nanj skrbno pri-

pravljali æe vso tekaπko sezono, kar v bistvu pomeni skozi vse leto, saj 
tudi manj ugodne vremenske razmere v zimskih dneh ne smejo biti 
ovira, da si obujemo superge za tekaπki trening v naravi. Za tekaËe na-
mreË ni slabega vremena. Drugi smo se maratona oziroma polmaratona 
udeleæili bolj ≈na suho«, predvsem da doæivimo vzduπje veËtisoËglave 
mnoæice na πtartu, ki odπteva minute ob zvokih skupine The Stroj, πte-
vilnih navijaËev ob progi, ki glasno spodbujajo prav vse tekaËe, orkestrov 
pleh muzike, kar vse prispeva, da razdalja proge hitreje mine. Nepred-
stavljivo, to je enostavno treba doæiveti ne glede na to koliko energije in 
volje je potrebno, da prestopiπ ciljno Ërto na Trgu republike. Prav vse je 
poplaËano æe isti trenutek, ko Ëip na ciljni Ërti πe zadnjiË zapiska. 

Premalo treninga in tekaπkih izkuπenj se mi je hitro maπËevalo, 
zato sem drugo polovico proge odtekla precej slabπe, kot bi morala. 
NapaËna taktika, pa prevelika zagnanost na zaËetku. Zato bo pa treba 
za drugo leto veË trenirati, predvsem pa bolj po pameti. Na sreËo 

imamo KamniËani pri roki veË kot dovolj moænosti, da se vkljuËimo v 
organizirano tekaπko vadbo. Letos smo na πtartu maratona opazili πe 
posebej veliko tekaËic in tekaËev iz Trisportove tekaπke skupine, ki so 
se pod vodstvom mladih in izkuπenih trenerjev TK Trisport Kamnik 
na naπo najbolj mnoæiËno tekaπko prireditev marljivo pripravljali po 
posebnem programu vse od 23. avgusta. Trener Grega Zore je s svojo 
skupino zelo zadovoljen, meni, da so vsi tekli zelo dobro. ≈Le tisti, ki 
so imeli teæave z zdravjem ali poπkodbami, niso dosegli zastavljenih ciljev. Vsi 
ostali pa so cilje dosegli ali jih celo presegli. K temu je poleg teækih treningov, 
ki so se jih po veËini vsi redno udeleæevali, pripomoglo tudi zelo pozitivno 
vzduπje v skupini«. 

Letoπnji maraton je maraton preseækov. Po ulicah naπe prestolnice je 
teklo rekordno πtevilo tekaËev, padel je tudi rekord maratonske proge. 
Ljubljanski maraton je kljub hladnemu in oblaËnemu vremenu v nedeljo, 
23. oktobra, na ulice naπe prestolnice privabil kar 14.000 ljubiteljev teka, 
zmage pa se je z rekordom proge 2:08:25 veselil Kenijec Daniel Too.

da sem po 35 km Ëutila reakcije, 
ko se je telo po svoje odzivalo na 
napore. In Ëeprav sem bila na to 
pripravljena, me je vseeno presene-
tilo, bilo je nekaj novega, nekaj, kar 
nikoli prej nisem obËutila.

Kako si se pripravljala na mara-
ton? 

MogoËe se bo smeπno sliπalo, a 
na maraton sem se dejansko najprej 
teoretiËno pripravila. Eno leto sem 
kar naprej prebirala razne knji-
ge, biografije, zapise po forumih, 
mnenja in nasvete strokovnjakov 
kako naj se rekreativec pripravi na 
maraton. Ker sem vedela, kaj za 
maraton pomeni tekaπka baza, sem 
se dogovorila s Trisportovim tre-
nerjem Gregom Zoretom, da mi je 
z novembrom zaËel pisati treninge. 
Vso zimo sem tekla Zimsko ligo na 
Sv. Primoæa, Ëe ni πlo ob sobotah, 
sem sama odtekla ob nedeljah. Ju-
lija pa sem se pridruæila Trisporto-
vi tekaπki skupini. Sama priprava 
na maraton vkljuËuje tako fiziËno 
kakor tudi psihiËno pripravljenost, 
nekoliko prilagojeno prehrano in 
ustrezno hidracijo in to je to.

Kako pa po maratonu?
V tednu po maratonu sem tekla 

t.i. regeneracijske teke (zelo poËasne 
in kratke teke) ter imela nekoliko 
drugaËno prehrano, zelo podobno 
tisti v tednu pred maratonom, kar 
naj bi vse skupaj pomagalo telesu, 

Ivanka TadiË je na Ljubljanskem maratonu prviË pretekla maratonsko 
42-kilometrsko razdaljo ∑ in to brez teæav in z rezervo, v 3 urah in 40 
minutah. Takole nasmejano in polno energije je ujel objektiv po pre-
teËenih 21 km, ko se je podala v drugi krog maratona.

je bil Tomaæ Planko) zaËeli dobi-
vati in skupaj teËi pred Ljubljan-
skim maratonom. Trisportovci so 
me ≈zastrupili« s svojim πportnim 
pogledom in tako sem se pred πti-
rimi leti prviË udeleæila triatlona na 
Bledu, dve leti po tem pa prvega 
malega maratona v Ljubljani. 

Kakπna je razlika preteËi polmara-
ton in maraton?

Uff ... razlika je ogromna. No 
vsaj zame je bila. Svoje moËi je 
potrebno Ëisto drugaËe porazdeli-
ti. TeËeπ sam in tekmujeπ s seboj. 
In dokazujeπ se sebi in nobenemu 
drugemu. Ves Ëas moraπ paziti, da 
ne zaËneπ nebrzdano teËi in porab-
ljati energijo, ki jo boπ πe kako po-
treboval, da obdræiπ mirnega duha, 
ko tisti, ki teËejo na 21 km, kar 
letijo mimo tebe in te vsake toliko 
prime, da bi kar za njimi poletel. 
In v konËni fazi, da se znaπ, ko pri-
de do krize, ustrezno motivirati in 
iti Ëez to. In dræijo vse tiste resni-
ce, ki sem jih prebrala o maratonu, 
da se ti v telesu dogaja... Jaz sicer 
kakπne krize med tekom nisem do-
æivela in tudi ne tistega slovitega 
maratonskega ≈zidu«, a dejstvo je, 

da Ëim prej okreva po takπnem 
naporu. Dva dni sem imela nekaj 
boleËin v stegnih in meËih, sicer pa 
sem se poËutila Ëisto normalno in 
o kakπni utrujenosti ali izËrpanosti 
ni bilo niti sledu.

Kako je s tekaπkimi poπkodbami, si 
imela kakπne teæave? 

V Ëasu, ko sem se ciljno pri-
pravljala na maraton (zadnje leto) 
pravzaprav nekih resnih poπkodb 
ni bilo (so pa bile pretekla leta) 
in tudi tista, ki se je prikazala tik 
pred maratonom, je bila s pomo-
Ëjo odliËnega πportnega maserja πe 
pravoËasno odpravljena.

VeËina si nas sploh ne predstavlja 
kaj pomeni odteËi 42 kilometrov na 
en mah. Kako si ti to doæivljala in 
kaj ti ta doseæek pomeni?

©e pred dvema letoma je bil ma-
raton zame ≈misija nemogoËe« in 
potem ga preteËem brez teæav in z 
rezervo. Kakπno zadovoljstvo sem 
obËutila in koliko adrenalina se je 
izloËilo, pove dejstvo, da dve noËi 
po maratonu sploh nisem mogla za-
spati. Od nekdaj sem obËudovala 
rekreativce, ki zmorejo preteËi ma-
raton. Poudarjam rekreativce, kajti 
primerjati se je potrebno s sebi po-
dobnimi. »as pri tem sploh ni po-
memben. Pomembno je, da si toliko 
discipliniran, da se fiziËno pripraviπ, 
in tako zrel, da to potem psihiËno 
kontroliraπ. PreteËi maraton, ki je 
predvsem vzdræljivostna (in moπka) 
kategorija, je zame nekaj izjemno 
spoπtljivega, sicer vsakemu doseglji-
vega. A ko sem sama to izpeljala, 
sem imela obËutek, da je vse, kar 
si zastavim, izvedljivo. In ko sem 
pritekla v cilj... Uff... Koliko sreËe 
in zadovoljstva sem morala deliti z 
mojimi Trisportovci, moæ pa mi je 
dal kompliment Ëisto v njegovem 
stilu: ≈Ja æena, vsi, ki so pritekli pred 
tabo, so bili Ëisto fertig, ti pa si vsa na-
smejana in sploh nisi videti utrujena... 
Zakaj se nisi malo pomatrala, a ne veπ, 
da je prva nagrada 20.000 evrov?« 

Ob tem velja omeniti πe dva Tri-
sportovca, ki sta pretekla maraton-
sko razdaljo z zelo dobrim Ëasom, to 
sta Matej Cander (3:14:54 ) in Ma-
tej OrbaniË (3:16:12), za katerega 
je bila letoπnja udeleæba prav tako 
premierna. 

Vsem tekaËem iskreno Ëestita-
mo! Æelimo jim πe veliko tekaπkih 
uæitkov in uspehov na tekaπkih tek-
movanjih! Prva priloænost za nove 
doseæke ali popravne izpite je pol-
maraton v Palmanovi Ëez dobrih 
πtirinajst dni. Punce, bræ trenirat, 
da izboljπamo rezultate in si zaslu-
æimo nagrado, ki nam jo obljublja 
moπki del ekipe! 

ANITA MEJA»  

V letoπnji sezoni zanimanje za kegljanje naraπËa iz tedna v teden. Toda 
ne zaradi deklet, ki so æe dalj Ëasa v slovenskem vrhu, ampak zaradi fantov, 
ki so na zaËetku sezone naπli tisto pravo formo izpred dveh let, ko so nav-
duπevali z igro in rezultati. Po prvi tretjini prvenstva so na prvem mestu. V 
Kranju jih Ëaka veliki derbi s Triglavom, ki je v letoπnji sezoni glavni favorit 
za osvojitev naslova dræavnih prvakov. Toda igralci Calcita bodo tam igrali 
povsem neobremenjeno.

V klubu ste æe vrsto let, v zaËetku kot 
igralec, zadnja leta kot trener... 

≈V klubu sem æe od leta 1982. 
Trener z licenco sem od leta 1998. S 
treniranjem ekip pa se ukvarjam æe 
od leta 1986.«

Vedno veË se dela z mladimi. Kdo 
skrbi za mladinsko kegljaπko πolo? 

≈Za mladino skrbita Marjan Bele 
in Aleπ Prosen, ki igra tudi za prvo 
Ëlansko ekipo. Sodelovanje med tre-
nerji je odliËno in æelim si, da bi tako 
ostalo tudi v bodoËe.«

Poleg tega da ste trener prve ekipe, 
ste tudi podpredsednik kluba. Zapo-
sleni ste v Zavarovalnici Triglav, kjer 
ste tudi aktiven sindikalist. Kako 
usklajujete vse delo? 

≈Ja vËasih je kar naporno, moj 
delavnik se zaËne ob 6. uri zjutraj in 
traja tja do 21. ure. Priznam pa, da je 
vsako leto teæje vse to usklajevati.«

Dolgo je trajalo, da ste s pomoËjo ob-
Ëine Kamnik postavili novo kegljiπËe. 
Kolikor mi je znano, stavbo delite 
skupaj z lokostrelci in strelci? 

≈Staro kegljiπËe smo izgubili v 
letu 1997, otvoritev novega je bila v 
letu 2005. Dolgih osem let gostova-
nja na tujih kegljiπËih in trdega dela 
na izgradnji novega objekta. Brez 
kreditov in ogromno lastnega dela 
Ëlanstva kluba. Saj poznate tisti rek 
‘Kar te ne uniËi, te utrdi’. S strani 
kegljaπkega kluba je bila podana 
pobuda ureditve lastniπkih deleæev 
æe v mandatu æupana Smolnikarja, 
vendar do realizacije ni priπlo. Pobu-
do smo ponovno dali novi obËinski 
garnituri in upam, da bomo tokrat 
uspeπnejπi! Leto 1997 se ne sme po-
noviti!«

Upamo, da se vam uresniËijo cilji 
tako s Ëlanskimi ekipami, kakor tudi 
pri najmlajπih, ki bodo morali Ëez leta 
prevzeti odgovornost za dobre rezul-
tate na svoja pleËa.

Stane Kadunc

Za veËino tekaËev je preteËi maraton ali polmaraton prav poseben 
izziv in osebna zmaga. Med njimi zagotovo izstopa nasmejana rdeËe-
lasa KamniËanka Ivanka TadiË, ki je letos prviË pretekla maratonsko 
42-kilometrsko razdaljo. In to brez teæav ter z rezervo. To pomeni, da 
je bila dobro pripravljena. V pogovoru za naπe bralce nam je razkrila 
delËek skrivnosti njenega tekaπkega uspeha.

Med podrobnim pregledom rezultatov smo po-
skuπali najti vse tekaËe iz naπih krajev, ki so bili 
med najhitrejπimi. V kolikor smo katerega nehote 
spregledali, se mu iskreno opraviËujemo. 

Moπki 21 km do 1:25
DOMEN ZUPAN KGT Papeæ 1:14:28
DENIS MILI∆ KGT Papeæ 1:18:22
MIRO KREGAR TK TRISPORT KAMNIK 1:18:32
LADO KVEDER ©D Slamnik 1:18:49
DOMEN HRIBAR TK Trisport Kamnik 1:19:03
GREGA ZORE TK Trisport Kamnik 1:21:31
JURE KUKOVI» TEKAC.SI 1:24:22

Æenske 21 km do 1:45
ANITA MEJA» Polet Garmin 1:35:09
NATA©A PLANKO SVIZ 1:36:18
ROMANA CAPUDER TK Trisport Kamnik 1:45:00

Maratonci na 42 km do 3:00
MATEJ ZRIM©EK Colgate Palmolive Adria 2:37:31
BOJAN SLAPAR ©D ©martno 2:45:45
METOD BREGAR KGT Papeæ 2:47:52
BOJAN AMBROÆI» KGT Papeæ Kamnik 2:58:20
IGOR ALPNER Zarja Elektronika 2:59:02
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V prvi tekmi pred domaËimi 
gledalci, ki so zopet napolnili 
majhno kamniπko dvorano, so 
presenetili gostujoËe igralce in jih 
premagali z najviπjim rezultatom. 
Gostom v Kamniku ni bilo prav 
niË po godu, pritoæili so se celo 
delegatu tekme. S provokacijami, 
zlasti prvega trenerja Issacsona, 
so nadaljevali tudi pred in med 
tekmo. ©e najbolj so bili veseli ho-
telske namestitve, a kaj, ko so za 
seboj pustili pravo razdejanje po 
boleËem porazu. Belgijci niso bili 
dorasel tekmec razigrani ekipi Cal-
cit Volleyballa, ki je tako na ve-
selje domaËe publike dosegla lepo 
mednarodno zmago. Na æalost pa 
je niso znali unovËiti na povratni 
tekmi v Halnu (Lumen-Hasselt). 
Zaradi bolezni je na tekmi manj-

Iz tabora Calcit Volleyballa

Calcitovci niso vnovËili 
lepe domaËe zmage

maËi so se tako veselili lokalnega 
derbija v osmini finala proti ekipi 
Knack Roeselare, Calcitovci pa se 
selijo v Pokal Challenge, kjer jih 
v tretjem krogu Ëaka zmagovalec 
med ekipama RadniËkega iz Kra-
gujevca in belgijskega Menena.

V prvenstvu πe brez poraza
V domaËem prvenstvu pa so 

Calcitovci zabeleæili dve pomemb-
ni zmagi. Prejπnji teden so doma 
s 3:1 premagali Krko. Izgubljeni 
set je bila predvsem posledica 
utrujenosti po mednarodni tekmi, 
pa tudi gostujoËa ekipa ni nato 
slaba, kot kaæe rezultat na lestvici. 
Konec tedna jih je Ëakal derbi v 
Radovljici proti Kropi. KamniËani 
so peπali predvsem na sprejemu, 
zato je bila tekma izredno iz-

v boju za Final four, saj naj bi 
bila prav ta ekipa ena od njihovih 
najveËjih tekmic. Med tednom so 

Tretjeligaπi  
πe brez zmage

Pomlajena druga kamniπke eki-
pa, ki tekmuje v tretji dræavni ligi, 
tudi v drugem in tretjem krogu 
ni okusila zmage. V drugem kro-
gu so kljub dobri igri v gosteh 
pri Brezovici izgubili s 3:0. Prav 
tako so s 3:0 izgubili v tretjem 
krogu, ko so doma gostili ekipo 
KoËevja. Tekme, ko se bodo Kam-
niËani merili s svojimi vrstniki, πe 
prihajajo, zato ne gre prekmalu 
obupavati.

Mlade ekipe po naËrtih
Kopica mladih kamniπkih ekip, 

ki se borijo za uvrstitev v A lige, 
zaenkrat igrajo po zaËrtani poti. 
Tako so pred uvrstitvijo v A ligo 
kadeti, ki so zaenkrat πe brez po-
raza, v zadnjem krogu so v Æirov-
nici premagali domaËine in Kro-
po. Drugi kadetski ekipi zaenkrat 
kaæe πe dobro, saj so drugi, vendar 
jih najteæje tekme πe Ëakajo. Prva 
ekipa kadetinj πe ni zaËela s tek-
movanjem, medtem ko je druga 
ekipa doma izgubila proti Vitalu 
in premagala Logatec.

Napovednik  
domaËih tekem

5.11.2011, ob 18.30 v ©D Kamnik, 
1. DOL moπki - CALCIT VOLLEY- 
BALL : MARIBOR

6.11.2011, ob 20. uri v ©D Kamnik, 
povratne tekma 1/4 finala pokala 
OZS CALCIT VOLELYBALL :  
PANVITA GALEX

6.11.2011, ob 10. uri v O© Stra-
nje, kvalifikacijski turnir starejπih 
deklic

16.11.2011, ob 20. uri v ©D Kam-
nik, 1. Tekma 1/8 finala pokala 
OZS, CALCIT VOLLEYBALL : 
ÆOK ©ENTVID

13.11.2011, ob 10. uri v O© Stra-
nje, kvalifikacijski turnir kadetov

Cico1.RAZMERE V PLANINAH
V oktobru je nad 1000 m zapadlo kar nekaj 

snega. Zadnje otoplitve so ga sicer precej pobra-
le, nikakor pa ne vsega in na severnih straneh je 
æe zima. Vsake naslednje padavine bodo prinesle 
nov sneg, ki se πe nekaj Ëasa ne bo dobro sprijel s 
suho travno podlago, ker se zemlja πe ni ohladila, 
zato se lahko hitro splazi. Snega πe ni toliko, da 
bi dereze in cepin dobro prijemale, kljub temu 
pa ga je dovolj, da nobena stopinja ni varna, po-
sebej πe, ker je vmes tudi led. Zato je potrebna πe 
prav posebna previdnost, dokler se razmere ne 
stabilizirajo. Turo moramo prilagoditi razmeram, 
opremi, znanju in svojim sposobnostim.

V oktobru je veËina visokogorskih postojank 
v osrednjem delu Kamniπkih in Savinjskih Alp 
zaprla svoja vrata do naslednje sezone. Za za-
silno prenoËevanje in zavetje pred neurjem je 
πe vedno moæno uporabiti zimske sobe, ki pa 
so razliËno opremljene. Zato je priporoËljivo, da 
tisti, ki namerava prenoËiti v zimski sobi, vzame 
s seboj spalno vreËo in kuhalnik.

Na ≈sonËni strani« so stalno odprti na Mali pla-
nini Domæalski in Jarπki dom, »rnuπki (041 621-
732) pa ob sobotah in nedeljah, enako tudi Dom 
na Menini planini (041 783-668). Na Veliki planini 
je podnevi stalno odprto gostiπËe Zeleni rob na 
Traticah (051 644-512), tudi v Ëasu, ko æiËnica ne 
deluje. KoËa na Kamniπkem sedlu (051 241-639) 
je odprta ob lepih koncih tedna in samo zasilno 
oskrbovana. Pred obiskom se je dobro pozanima-
ti po telefonu, za Kamniπko sedlo pa lahko tudi 
na spletni strani /www.drustvo-pdkamnik.si/ oz. 
pogledati na tablo pri Domu v Kamniπki Bistrici. 

Dom planincev na Gospincu (04 2012-922) je do 
zaËetka smuËarske sezone zaprt, Dom v Kamniπki 
Bistrici (01 8325-544) pa je odprt ob petkih, so-
botah in nedeljah ter po dogovoru.

Na severni strani je v Logarski dolini po vnaprej- 
πnjem dogovoru odprt Dom planincev (070 847-
639), Frischaufov dom na Okreπlju (03 4924-850) 
pa ob sobotah in nedeljah, Ëe je lepo vreme. 
KoËo v Grohotu pod Raduho (041 417-951) in 
KoËo na Loki pod Raduho (041 968-022) odprejo 
po vnaprejπnjem dogovoru, KoËa na KlemenËi 
jami pod Ojstrico (031 363-977) pa je zaprta do 
26. aprila 2012. PriporoËljivo je, da pred obiskom 
koËe po telefonu preverite, Ëe je odprta.

URBAN NOVAK  
IN MONIKA PLANINC  
NA KALYMNOSU

Ena od alpinistiËnih lastnosti je tudi æelja po 
odkrivanju novega: novih smeri, novih gora, 
novih planin, pa tudi novih plezaliπË. Tako sta 
Urban Novak, ki je vodil alpinistiËno odpravo 
v »arakuso in Monika Planinc v drugi polovici 
oktobra obiskala grπki otok Kalymnos, ki leæi v 
Egejskem morju in je del dodekaneπkih otokov. 
V zadnjih letih je postal znan po svojih plezali-
πËih s kratkimi, pa tudi veË razteæajnimi smermi. 
Namen obiska je bil predvsem spoznavanje no-
vega plezalskega obmoËja, zato nista opravila 
ekstremnih vzponov, sta si pa dobro ogledala 
veË ≈sektorjev«, v katerih je speljano veË kot 
1500 razliËnih smeri in πe nastajajo nove.

BojË

Planinski kotiËek

Mateja ©imic, trenutno edina slovenska predstavnica na tekmah sveto-
vnega pokala v olimpijskem triatlonu, to sezono odliËno nastopa na tek-
movanjih najviπjega ranga. 

Matejini letoπnji rezultati na tekmah za svetovni pokal, evropski pokal in 
svetovno prvenstvo: Mooloolaba (AUS) 27. mesto, Antalya (TUR) evropski 
pokal 2. mesto, Brasschaat evropski pokal 3. mesto, Cremona (ITA) 2. mesto 
- sprint triatlon evropski pokal, Edmonton (KAN) 2. mesto - uspeh kariere 
in najboljπa slovenska uvrstitev na nastopih za svetovni pokal, Tiszaujvaros 
(MAD) 23. mesto Dextro svetovna serija, Lozana (©VI) svetovno prvenstvo v 
sprint triatlonu 23. mesto in 18. mesto ekipno in pred nastopom v Mehiki 
in Koreji πe Peking (KIT) 19. mesto Dextro svetovna serija. Med drugim je 
Mateja nastopila tudi na nekaj tekmah v Italiji, omeniti velja, da je v moËni 
konkurenci zmagala na triatlonu v Bardolinu na Gardskem jezeru.

Predzadnja tekma za Matejo je bila v mehiπkem letoviπËu Huatulco. Po 
dobrem plavanju, iz vode je priπla v prvi skupini tekmovalk, je Mateji uspel 
odliËen nastop na kolesarskem delu, katerega je zakljuËila z najboljπim 
Ëasom. Uspelo ji je dobiti tudi vmesen sprint in pobrati dodatno nagrado 
organizatorja. Kot je povedala, je bila kolesarska proga zaradi hribovito-
sti precej zahtevna, svoje je dodala πe vroËina blizu 40 stopinj Celzija. Na 
tekaπkem delu je πlo najbolje Japonki Idejevi, Mateja je glede na pogoje, 
huda vroËina ji namreË ne odgovarja, tekla dobro in s sedmim Ëasom teka 
v cilju pristala na skupno 5. mestu, kar je po tekmi v Edmontonu njen drugi 
doseæek kariere. Pred njo so se tokrat poleg Japonke zvrstile πe Italijanka 
Mazzetti, ©panka Daimlamcourt ter Irka Morissonova. Med moπkimi je zma-
go slavil Chrabot (ZDA), pred Murrayem (JAR) in Paisom (POR). Slovenci 
moπkega predstavnika med svetovno elito æal πe nimamo.

Glede na prikazano je bila odloËitev italijanskega trenerja Francesca 
Fissoreja, ki trenutno skrbi za naπo najboljπo triatlonko, da ne nastopi na 
olimpijskem triatlonu na Bledu, pravilna. Tritedenski ciklus priprav in nato 
nekaj malega poËitka, je bil oËitno pravi recept, za odliËno nadaljevanje 
sezone.

Triatlonka Mateja ©imic vse 
bliæje nastopu na OI v Londonu

V soboto, 22. oktobra, je v Tr-
bovljah potekala 2. pokalna tek-
ma v karateju, ki ga je organiziral 
Karate klub Trbovlje v sodelova-
nju s Karate zvezo Slovenije. Na 
tekmovanju je sodelovalo preko 
350 tekmovalcev iz 40 klubov. 

Kamniπke barve so zastopali 
Ëlani Karate kluba Virtus Duplica 
pod vodstvom trenerja Vladimir-
ja StaniËa. V karate bojih so se 
pomerili: Tilen Humar, Gregor 
Humar, Meta Motnikar, Gorazd 
Motnikar, Blaæ Antonin, Teja Ko-
πir in Jaka Spruk. V katah pa se je 
pomeril Luka Spruk.

Ob koncu tekmovanja sta se 
najbolj veselila svoje uvrstitve 
Teja Koπir in Tilen Humar, ki sta 
osvojila 3. mesti v svojih katego-
rijah in sicer Teja pri mladinkah 
+59 kg, borbe, Tilen pa pri mlajπih 
deËkih -45 kg, borbe. Dobre boje 
sta pokazala tudi Jaka Spruk in 
Meta Motnikar, a sta izgubila v 
borbi za bronasto medaljo in na 
koncu zasedla 5. mesto.

Ostali tekmovalci kljub dobri 
volji in priËakovanju niso dosegli 

KARATEISTA TEJA KO©IR IN TILEN 
HUMAR ODLI»NA!

vidnejπih rezultatov, kar pa jim ni 
vzelo veselja do tekmovanj in æe 
nestrpno Ëakajo naslednje, ki bo 
13. novembra na Kanalu ob SoËi.

Trener Vladimir StaniË je po-
leg dobrih rezultatov njegovih 
varovancev vesel tudi treningov 
s skupino odraslih rekreativcev, v 
kateri trenira kar 24 Ëlanov in Ëla-

nic. Zanimivo je, da je skoraj pol-
ovica skupine æensk - mamic, ki 
dvakrat tedensko pridno trenirajo 
in s tem dokazujejo, da karate ni 

samo za moπke, da je primeren 
za vse starostne skupine ter da je 
daleË od grobega in pretepaπke-
ga πporta.

B.S.

Mateja s klubskim predsednikom in klubskimi sotekmovalkami (Foto: 
Gabriele Cogni).

Odbojkarji Calcit Volleyballa so imeli v zadnjih desetih dneh kar πtiri 
tekme. Najbolj pomembni sta bili tekmi proti belgijskemu Aquacare Ha-
lenu v πestnajstini evropskega Pokala CEV. 

kal Jan Pokerπnik, kar se je izka-
zalo odloËilnega pomena. Pogoji 
za trening v Lumnu so bili zares 
slabi, kar pa vseeno ni zmotilo 
kamniπkih igralcev. PoËutje v Bel-
giji je bilo dobro, vse do zaËetka 
tekme, ko so v roke dobili urad-
ni Bilten in v katerem je bilo na 
celi strani napisanih obilico laæi na 
raËun kamniπke ekipe. KamniËani 
so zaËeli odliËno in vodili skoraj 
ves set. Na æalost se je v samem 
zakljuËku prikradlo nekaj napak 
in domaËi so set v konËnici dobili. 
V drugem in tretjem setu so si 
domaËi hitro priigrali prednost, ki 
je KamniËani niso mogli ujeti. Do-

enaËena. Po 160 minutah pa so 
se vseeno veselili Calcitovci, ki so 
tako po petih krogih πe vedno 
brez poraza. Sedaj pa jih Ëaka πe 
en naporen teden, saj bodo odig-
rali izredno pomembni tekmi 1/4 
finala Pokala OZS proti Galexu in 
tekmo 1. DOL proti Mariboru.

Dve zmagi in poraz  
v derbiju

Odbojkarice Calcit Volleyballa 
so v enem tednu odigrale kar tri 
tekme Interlige. V prvi tekmi so 
na domaËem terenu premagale 
ekipo Slavia Bratislava s 3:1 in 
tako dosegle pomembno zmago 

v Mariboru odigrale lokalni derbi 
slovenskih ekip. KamniËanke so 
odliËno zaËele in prvi set dobi-
le celo na 15. Nato pa se je v 
kamniπki igri zalomilo in domaËe 
so tekmo dobile brez teæav. Na 
sreËo KamniËank tekma ni πte-
la za domaËe prvenstvo. Konec 
tedna so gostovale v Linzu proti 
najslabπi ekipi lige in z ne najbolj 
prepriËljivo igro zlahka zmagale 
s 3:1 in se tako obdræale v vrhu 
Interlige. Sedaj jih Ëaka daljπa pav-
za, ki jo bodo izkoristile tudi za 
trening tekmo proti reprezentanci 
Izraela (v soboto, 5. novembra, v 
Stranjah).

Calcitovci so v Belgiji igrali v πestnajstini evropskega pokala CEV.

Mateja je pred odhodom v Mehiko nastopila tudi na ekipnem italijan-
skem prvenstvu v Riminiju, kjer je pripomogla italijanski ekipi do drugega 
mesta, takoj za ekipo policistk, ki jo sestavljajo najboljπe italijanske tri-
atlonke. 

Le slabih πest dni po nastopu v Mehiki je nastopila na tekmi v Juæni 
Koreji. Tekmovalne razmere so se moËno razlikovale od tekme v Mehiki, 
saj je zaradi niæjih temperatur plavanje potekalo v neoprenskih oblekah. 
Na kolesarskem delu je po minutnem zaostanku, ki si ga je nabrala za 
najhitrejπimi plavalkami, vozila v prvi zasledovalni skupini tekmovalk, ki 
so v menjalni prostor priπle s slabo minuto zaostanka za vodilno skupino 
devetih tekmovalk. Na tekaπkem delu je Mateji πlo zelo dobro do petega 
kilometra, nakar je nekoliko popustila, a πe vedno dosegla dobro 13. me-
sto. Slavila je Jessica Harrison (FRA) pred Aileen Morrison (IRL) in Zurine 
Rodriguez (©PA).

Mateja je po tekmi povedala: ≈S tekmo sem lahko zadovoljna, saj je bilo 
zelo teæko napraviti dve tekmi v 5 dneh z vmesnim 4-dnevnim potovanjem. 
Tekmi sta potekali v specifiËnih pogojih, v Mehiki pri 40 ºC in zelo toplem 
morju (28 ºC), druga pri 15 ºC ter z neoprenom (voda 19 ºC). V Koreji sem 
tekmovala do sredine tekaπkega dela odliËno, nato me je ≈zmanjkalo«, 
vendar sem dosegla cilj, dobila nekaj novih toËk ter prehitela kar nekaj 
tekmovalk na olimpijski ranking lestvici.«

Medtem, ko je domaËa triatlonska sezona æe nekaj Ëasa konËana, Ëakata 
Matejo v letoπnjem letu πe dva nastopa na tekmah za svetovni pokal, in 
sicer 6. novembra v Kolumbiji (Guatape) in 20. novembra v Novi Zelandiji 
(Auckland), nato sledi kratek odmor in priprava na olimpijsko sezono. 

Na podlagi dosedanjih nastopov na tekmovanjih pod ITU okriljem Ma-
teja trdno dræi v rokah kvalifikacijsko normo za nastop na bliæajoËih se 
olimpijskih igrah v Londonu prihodnje leto. »e se ji uspe kvalificirati, bo 
to nedvomno zgodovinski trenutek za slovenski triatlon. V disciplini, ki je 
na sporedu olimpijskih iger od leta 2000 v Sydneyu, bomo imeli Slovenci 
prviË svojo predstavnico. Tomaæ Planko
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Ljudje se zanimamo za druge ljudi in njihove zgodbe. Morda je 
ravno to eden od vzrokov za branje dobrih knjig. Dobre so tiste, kjer 
v sozvoËju æivijo lepo, zanimivo in obËutek za tisto, kar je prav. Ali kot 
pravi literarna teorija: kriterij umetniπkosti je ravnovesje estetske, 
spoznavne in etiËne funkcije. V ospredju pa je vedno Ëlovek.

Iz MatiËne knjiænice Kamnik 

SreËanja s knjigami in bralci

Zato postajajo SreËanja zani-
miva oblika druæenja s knjigo in 
bralci. Prirejamo jih æe drugo 
leto v veË krajih in za razliË- 
ne skupine in sicer v ©marci v 
knjiænici (1. torek v mesecu ob 
18.15), v πoli v Motniku (2. torek 
v mesecu ob 18h), v Komendi v 
prostorih Zavoda za medgene-
racijsko srediπËe (1. ponedeljek 
in 1. sredo v mesecu ob 17h), v 
kamniπki knjiænici v pravljiËni 
sobi (2. sredo v mesecu), potem 
v skupini, ki deluje v naπih pros-
torih v okviru druπtva za social-
no gerontologijo (3. torek v me-
secu). S SreËanji gostujemo tudi 
v Druπtvu upokojencev (vsako 
prvo sredo ob 10h dopoldne) in 
v knjigarni Sanje (zadnji Ëetrtek 
v mesecu ob 10h). NatanËnejπi 
razpored najdete na spletnih 
straneh naπe knjiænice.

Voditelji skupin so prof. Da-
nijel Bezek, uËitelj matematike 
na Osnovni πoli Frana Albreh-
ta, prof. Ivanka UËakar, dolgo-
letna knjiæniËarka na O© Frana 
Albrehta v pokoju, prof. Irena 
Kotnik, uËiteljica slovenskega 
jezika in knjiæniËarka na O© 
Frana Albrehta, Barbara BoæiË, 
publicistka in uveljavljena mo-
deratorka na kulturnih priredit-
vah. Voditelji izberejo knjige in 
pripravijo izhodiπËa za pogovor, 
Ëeprav ta sproπËeno najde svo-
jo pot k razliËnim æivljenjskim 
temam. Navadno nam preberejo 
odlomek ali dva ali pa pred-
stavijo vsebino knjige. Upamo, 
da ste Ëlovek, ki rad razmiπlja, 
bere in se πe rajπi pogovarja. 
»e πe niste, postanite to z nami 
in dobrimi knjigami. Naπe izku-

dolfu Maistru smo tematiko ta-
koj aktualizirali ∑ kje so danes 
odloËni, vizionarski voditelji, 
ki mislijo na dobro slovenskega 
naroda? Ob branju TomπiËevih 
©avrink je gospa pripovedovala 
o spominih na podjetne æenske 
iz istrskih vasi, ki so nosile æi-
vila na trænico v Trst, da so 
dobile denar za preæivljanje 
druæine. Druge so pripovedova-
le, kateri liki iz knjige so jim 
vπeË in zakaj. Beseda teËe le o 
gospeh, a zaæeleni tudi gospod-
je, ki SreËanj sicer udeleæujejo 
v manjπem πtevilu.

SreËanja so zaæivela zlasti v 
Komendi in Motniku, vesele so 
tudi upokojenke v Druπtvu upo-
kojencev. Pogreπamo obisk v 
kamniπki knjiænici in v ©marci. 

»e beseda in knjiga ne bi 
imela posebne moËi, bi Trubar 
z Bavarske v sodih tovoril klo-
base in pivo (ali pa sploh niË) 
namesto prvih slovenskih knjig. 
Tudi Oprah med svoje oddaje 
vkljuËuje Oprahin knjiæni klub 
in izbere takπne, katerih zgodbe 
se ljudi dotaknejo in jim pome-

nijo spodbudo na njihovi poti 
rasti. Ne zamerite, ker v tem 
ËlanËiËu stojita drug ob drugem 
naπ veliËastni Trubar in ameri-
πka milijonarka Oprah, æelimo 
le opozoriti na pomen, ki jo 
imata tiskana beseda in branje 
v vseh obdobjih in krajih.

Ta mesec nam bo Barbara Bo-
æiË v ©marci predstavila zname-
nitega Alkimista Paula Coelha, 
Danijel Bezek v Motniku pa 
dve resniËni ljubezenski zgodbi 
(SivËevo knjigo Moji edini, ki jo 
ljubim in Rickardsov Poljub iz 
Rusije). Ivanka UËakar nam bo 
v kamniπki knjiænici predstavila 
Hosseinijevi knjigi Tek za zma-
jem in TisoË veliËastnih sonc, to 
sta zelo, zelo brani knjigi, ki ju 
bralci doæivljamo zelo razliËno. 

Isto temo nam bo predstavila 
zadnji Ëetrtek v knjigarni Sanje. 
Za skupino   iz druπtva za so-
cialno gerontologijo Irena Kot-
nik pripravlja pogovor o knjigi 
Dese Muck Pasti æivljenja. 

Naj opozorimo na letoπnjo 
novost. SreËanja so tudi bralna 
znaËka za odrasle. Obiskovalci 
SreËanj junija prejmejo priznanje 
in nagrado, vse skupine pa se od-
peljemo na krajπi literarni izlet! 

BREDA PODBREÆNIK VUKMIR

Prvega aprila letos so s svojim delom po vsej Sloveniji zaËele prve 
referenËne ambulante, najprej 60, v septembru pa se jim je pridru-
æilo πe 45 tovrstnih ambulant. ReferenËna ambulanta je naziv za 
ambulanto druæinske medicine z razπirjenim timom zdravstvenega 
osebja: poleg zdravnika in medicinske sestre bo paciente referenË-
ne ambulante spremljala tudi diplomirana medicinska sestra, ki bo 
s svojim strokovnim znanjem prevzela del oskrbe pacientov. 

Razlog za spremembe in nadgradnjo primarnega nivoja zdravstve-
nega varstva je v naraπËanju πtevila bolnikov s kroniËnimi boleznimi, 
prenos dela s sekundarnega na primarni nivo, veËanje glavarine na 
zdravnika, hiter razvoj medicinskih smernic ter nenazadnje kroni-
Ëno pomanjkanje zdravnikov druæinske medicine. Na Ministrstvu 
za zdravje so se odloËili za projekt v obliki referenËnih ambulant, 
s katerimi bi dosegli pomemben napredek v timski obravnavi pa-
cientov v ambulanti druæinske medicine, pa tudi veËjo dostopnost 
prebivalcev do kakovostne in varne zdravstvene oskrbe ter skrajπanje 
Ëakalnih dob. 

Glavni cilj delovanja referenËne ambulante je s pomoËjo novo 
zaposlene diplomirane medicinske sestre bolje nadzorovati kro-
niËne bolnike po vnaprej doloËenih protokolih in vpraπalnikih, s 
katerimi bo spremljala stabilnost kroniËne bolezni. Ob morebitnem 
odstopanju od obiËajnih parametrov vodenja bolezni pa bo bol-
nika napotila k zdravniku. Prav tako se bo vodil register kroniËnih 
bolnikov (astma, kroniËna obstruktivna pljuËna bolezen, sladkorna 
bolezen, kasneje tudi register bolnikov s poviπanim krvnim tlakom, 
rakavi bolniki...), s prevzemom dela oskrbe pacientov s kroniËnimi 
boleznimi pa se bo razbremenilo delo zdravnika, ki se bo lahko bolj 
posvetil ostalim resneje ali akutno bolnim pacientom. Zdravljenje in 
predpisovanje zdravil πe vedno ostaja v pristojnosti zdravnikov.

Pomembna vloga diplomirane medicinske sestre je tudi izvajanje 
preventivnih zdravstvenih pregledov in zdravstveno vzgojno sve-
tovanje. Z namenom zgodnjega odkrivanja dejavnikov tveganja 
za srËno æilne bolezni pri posamezniku se bo izvajalo presejanje 
populacije æe v zgodnejπih starostnih obdobjih. Trenutno naj bi 
ena diplomirana sestra opravljala delo v dveh referenËnih ambu-
lantah.

Nov naËin dela omogoËa individualno obravnavo bolnikov, ker 
diplomirana medicinska sestra pri svojem delu uporablja procesno 
metodo dela in skupaj z bolnikom ugotavlja, vrednoti, naËrtuje in 
izvaja aktivnosti, ki pripomorejo k izboljπanju zdravstvenega stanja 
in boljπemu nadzoru bolezni. Diplomirana medicinska sestra skupaj 
z bolnikom naredi individualni naËrt, da bolnik ohrani zdravstveno 
stanje ali ga dvigne na viπji nivo, kadar stanje ni optimalno. 

Trenutno v obËini Kamnik po tem modelu delajo æe tri ambu-
lante, in sicer od aprila sploπna ambulanta dr. Ahlin Dragotina, 
v septembru pa sta se pridruæili πe ambulanta dr. Pleπnar-Cvirn 
Damjane in ambulanta v ZD Kamnik dr. Pfajfar KriæniË Nadje. Paci-
enti, katerih zdravniki so se odloËili za referenËno ambulanto in so 
bili zanjo po kriterijih izbrani, so æe avtomatiËno vkljuËeni v novo 
obravnavo. Æelja na Ministrstvu za zdravje je, da bi v naslednjih 
petih letih vse ambulante druæinske medicine postale referenËne 
ambulante, s tem pa bi vsem kroniËnim bolnikom zagotovili ena-
kovredno oskrbo. 

Mirjana Vrankar, dipl. med. sestra 

Prve referenËne 
ambulante v Kamniku

Na Zavodu za varstvo potroπnikov Slovenije so postavili pod drob-
nogled spremembe Zakona o nepremiËninskem posredovanju. Po-
godbe o prodaji ali nakupu nepremiËnine veËina potroπnikov sklene 
le nekajkrat v æivljenju, zato je pomembno izbrati dobrega nepremiË- 
ninskega posrednika, saj je veËina poslov kljub dejstvu, da se lahko 
kupi, proda, odda ali najame nepremiËnino brez posrednika, oprav-
ljena preko posrednikov. Zato je nujno, da potroπniki pred podpisom 
pogodbe o nepremiËninskem posredovanju poznajo kljuËna zakonska 
pravila ter svoje pravice, ki jih opisujemo v nadaljevanju. 

Pod drobnogledom: 

NEPREMI»NINSKO POSREDOVANJE

»e je pogodba sestavljena 
v nasprotju z Zakonom 
o nepremiËninskem 
posredovanju, je niËna 

V zaËetku julija so zaËele 
veljati spremembe Zakona o 
nepremiËninskem posredova-
nju. VeËina za potroπnike ni 
pomembna, saj gre za izena-
Ëevanje pogojev za delovanje 
nepremiËninskih posrednikov 
iz drugih dræav Ëlanic in za 
uskladitev z zakonodajo EU, 
pomembna pa je sprememba, 
ki dovoljuje, da nepremiËninska 
druæba sprejme denar od pro-
dajalca ali kupca. ≈Tej doloËbi 
je ZPS ostro nasprotoval, saj v 
zakonu ni nobene omejitve gle-
de razpolaganja s tem denarjem. 
Ocenjujemo, da takπna hramba 
denarja strank ni dovolj varna. 
Obstaja namreË nevarnost, da 
bi bili potroπniki oπkodovani, 
saj je nepremiËninska druæba 
navadna gospodarska druæba, ki 
po zakonodaji nima posebnega 
statusa. NepremiËninska druæba 
namreË lahko prosto razpolaga-
la s tem denarjem, zato takπno 
deponiranje odsvetujemo. Je pa 
ZPS uspelo prepreËiti ukinitev 
omejitve viπine provizije in uki-
nitev omejitve trajanja pogodbe 
- Ëe je pogodba sestavljena v 
nasprotju s pravilom o najvi-
πji proviziji, je torej niËna. Æal 
zakonodajalec ni izkoristil tudi 
priloænosti, da bi primerneje 

niso dolæni skleniti nobene po-
godbe v primeru, da se odzovejo 
na izbrani oglas, saj je naroËnik 
posredovanja æe prodajalec. 
≈Na ogledu nepremiËnine naj 
potroπniki niËesar ne podpi-
sujejo, dokler niso prepriËani, 
kakπno listino naj bi podpisali. 
»e posredniπka druæba, ki ogla-
πuje prodajo nepremiËnine, kot 
pogoj za njen ogled od potro-
πnika kot potencialnega kupca 
zahteva podpis pogodbe o po-
sredovanju, jo zaradi krπitve 
Kodeksa prijavite Zdruæenju 
druæb za nepremiËninsko po-
sredovanje pri Gospodarski 
zbornici Slovenije«, svetujejo 
v Pravni pisarni ZPS in vabijo 
potroπnike, da tudi njih obve-
stijo, Ëe so doæiveli podobno 
situacijo. ≈Zahtevajte pisno po-
roËilo o dejanskem in pravnem 
stanju nepremiËnine. Nepremi-
Ëninska druæba odgovarja naro-

Ëniku (npr. prodajalcu) ali tretji 
osebi (npr. kupcu) za πkodo, ki 
nastane zaradi pravne ali stvar-
ne napake, na katero ni opo-
zorila, Ëe je za napako vedela 
ali Ëe bi jo lahko ugotovila s 
skrbnim preverjanjem, v kakπ- 
nem stanju je nepremiËnina ∑ 
npr. lastniπtvo nepremiËnine 
ni povsem urejeno ali je do-
datno obremenjeno (hipoteka, 
sluænost...) ali pa pomanjkljivo 
vzdræevano,« πe svetujejo v 
Pravni pisarni ZPS. 

In πe nasvet ZPS:
Potroπniki, pogodbo pred 

podpisom skrbno preberite ter 
se seznanite s sploπnimi pogoji 
poslovanja posrednika. Pogodba 
mora biti sestavljena v skladu z 
Zakonom o nepremiËninskem 
posredovanju, ki zagotavlja te-
meljno varstvo naroËnika (po-
troπnika) pri najpomembnejπih 
elementih pogodbe, to so viπina 
plaËila oz. provizije, obvezna 
vsebina pogodbe, obveznosti 
nepremiËninskega posrednika 
in trajanje pogodbe.

V oktobru so se poroËili:
Œ  KREMÆAR ANDREJ, ©enËur, Pipanova c. 110, star 26 let in  

KOTNIK MATEJA, Vranja PeË 6, stara 27 let

Œ  HITIJ TOMAÆ, GodiË 39B, star 28 let in  
TURN©EK NINA, Starπe 52, stara 27 let

Œ  KROPIV©EK TINE, Vrhpolje pri Kamniku 49, star 25 let in  
LETNAR POLONA, Mekinje, Cesta treh talcev 10A, stara 24 let 

Œ  »A»INOVI» PETER, Ljutomer, Cven 48C, star 32 let in  
GR»AR HELENA, Spodnje PalovËe 17, stara 28 let

Œ  ORE©NIK ROBERT, VolËji Potok 4, star 40 let in  
BURJA NATA©A, VolËji Potok 44, stara 33 let

Œ  KOLARI» ANDREJ, Kamnik, Streliπka ulica 2A, star 57 let in  
KLIPINA MIRJANA, Bos. Dubica, Svetosavska 38, stara 43 let

Œ  SPRUK CIRIL, Kamnik, Poreber 10A, star 26 let in  
VRANKAR TJA©A, Lukovica, Obrπe 1, stara 22 let 

Œ  ZALOKAR ZORAN, Rodica, Fajfarjeva ulica 8, star 35 let in  
PLAKHOTNA NATALIIA, Kijev, Ukrajina, stara 31 let 

uredil problematiko plaËila pro-
vizije, ki je pogosto vzrok spo-
rov,« je izpostavila kljuËne pro-
bleme spremenjenega Zakona o 
nepremiËninskem posredovanju 
odvetnica Æiva Drol-Novak.

Potroπniki bodite pozorni 
na zakonska doloËila

Na ZPS potroπnikom v prvi vr-
sti svetujejo, da pred podpisom 
pogodbe preverijo ponudbo na 
trgu ter pozorno preberejo po-
godbo in sploπne pogoje izbra-
nega posrednika, vse nejasnosti 
naj razËistijo pred podpisom ter 
poskrbijo, da se morebitna do-
datna pojasnila tudi zapiπejo. 
Komunikacija s posrednikom o 
pomembnih dejstvih naj tudi v 
nadaljevanju poteka pisno, po 
elektronski ali navadni poπti, 
kar bo potroπnikom v pomoË 
ob morebitnih zapletih, saj je 
pozneje laæje ugotoviti, kaj je 
bilo dogovorjeno oz. sporoËeno. 
Svetuje se sklenitev pogodbe z 
enim posrednikom ∑ v prime-
ru, da se potroπniki odloËijo za 
menjavo posrednika, naj najprej 
odpovedo pogodbo s prvotnim 
nepremiËninskim posrednikom 
z izjavo, ki mu jo poπljejo s 
povratnico, πele nato naj sledi 
sklenitev pogodbe z novim.

Ob ogledu nepremiËnine 
ne podpisujte niËesar

Potroπnike na ZPS tudi opoza-
rjajo, da kot kupci nepremiËnin 

πnje so namreË zanimive, zlasti 
v skupinah starejπih gospa, ki se 
jih je na primer zelo dotaknila 
knjiga Draga JanËarja To noË 
sem jo videl. Gospe, ki so svo-
je æivljenje posveËale skrbi za 
druæino, so na stara leta ponovo 
vzele knjigo v roke in prebra-
le zgodbo o zakoncih Hribar s 
Strmola, nekatere so se πe spo-

minjale dogodkov, povezanih z 
njuno usodo. Ena od njih je πla 
z moæem na ogled gradu Strmol, 
prav zaradi knjige, ki jo je spo-
znala na SreËanjih in jo kasneje 
tudi prebrala. Druge gospe, tudi 
starejπe, so se takoj odpravile v 
knjiænico po knjige Ivana Sivca 
Saga o Karantaniji. Udeleæenke 
SreËanja, kjer so se brale nav-
dihujoËe Hafisove pesmi (divje 
sladke pesmi sufijskega mojstra), 
so te knjige takoj kupile. Ob 
branju PartljiËevih Ërtic o Ru-

Sodelovanje v promociji 
turistiËnega obmoËja 
Srca Slovenije

Tudi v okviru projekta Promocija turistiËnega obmoËja Srca Slove-
nije, ki ga delno financira Evropska unija, Evropski sklad za regio-
nalni razvoj in v katerem sodeluje sedem obËin: Domæale, Mengeπ, 
Trzin, Lukovica, Litija, Dol pri Ljubljani in Kamnik potekajo aktivno-
sti. ≈Do konca leta bomo nadgradili projekt PleËnik na Domæalskem 
in Kamniπkem. Izdelali smo tri enodnevne programe, katerih vse-
bina temelji na PleËnikovi dediπËini in jih bomo træili po okoliπkih 
hotelih in drugih prenoËitvenih zmogljivosti, turistiËnih agencijah 
ipd. Izdelali bomo tudi celostno grafiËno podobo in oblikovali eno-
tno embalaæo za spominke, ki so vezani na PleËnika ter posneli 
krajπi filmËek izdelovalca Petra Kruπnika, 82-letnega Mengπana, ki 
po PleËnikovih naËrtih izdeluje drobne predmete«, so nam povedali 
na Agenciji. 

Letoπnje leto bodo izvedli tudi delavnici. S turistiËnimi ponudniki 
se bodo odpravili proti ©tajerski, kjer bodo med drugim obiskali 
TuristiËno kmetijo Urπka, ki je letoπnje leto pridobila evropski znak 
kakovosti EU Marjetico. Projekt, ki poteka do konca leta 2012, obse-
ga πe postavitev novega celostnega spletnega portala, promocijske 
aktivnosti v Sloveniji in tujini, nove turistiËne produkte, izobraæeva-
nje novih turistiËnih vodnikov in tisk promocijskih gradiv. 

Vpiπite πtevilke v prazna polja tako, da bodo v vsaki vrstici in vsakem 
stolpcu, ter v vsakem od devetih kvadratov vse πtevilke od 1 do 9.

Za kratek Ëas in bister um - SUDOKU
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Ko je srËna boleËina prevelika,
se tudi solza posuπi,
le srce nemo kliËe,
zakaj tebe, draga Marjetka, ni.

ZAHVALA

V 46. letu æivljenja nas je za vedno 
zapustila naπa draga hËerka in sestra

MARJETKA SMOLKOVI»
iz Kamnika

Ob boleËi izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom in prijateljem za izreËena soæalja, tolaæilne besede, 
podarjeno cvetje in sveËe ter spremstvo na njeni zadnji poti. 
Posebej se zahvaljujemo druæini MaleπiË iz Ljubljane, za vso 

pomoË in moralno podporo.
Zahvala tudi pevcem Solidarnosti, trobentaËu in patronaæni 

sestri Majdi.
Posebna zahvala tudi pevkam in pevcem pri sv. maπi, gospodu 
æupniku za lepo opravljen obred ter govornici gospe Anki 

Jakovac za Ëutne besede slovesa.

ÆalujoËi: vsi njeni

Oktober 2011

Ni te veË na dvoriπËu, ne v hiπi,
niË veË glas se tvoj ne sliπi,
Ëe luËko na grobu upihnil bo vihar,
v naπih srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA

V 79. letu nas je zapustil dragi moæ, 
oËe, dedek, pradedek in tast

JANEZ ©LEBIR
po domaËe UËeπkov Ivan, iz BistriËice

Iskrena hvala sosedom, sorodnikom, prijateljem in znancem za 
izreËena soæalja, podarjene sveËe in svete maπe ter spremstvo 
na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala sosedi Slavki Slevec 
za nesebiËno pomoË in oporo v njegovih zadnjih dneh. Lepa 
hvala æupniku Antonu Prijatelju za lepo opravljen pogrebni 

obred in pevcem Zupan za soËutno zapete pesmi.

Vsi njegovi

BistriËica, Ljubljana, ©pitaliË, oktober 2011

Kar je zapisano,
globoko v srcu,
se nikoli ne more izgubiti.

ZAHVALA

V 67. letu nas je zapustil naπ dragi 
moæ, oËe, ata

TONE LIPOV©EK
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom iz Steletove ulice 3 in 5, vsem znancem za izraæeno 
soæalje, darovano cvetje in sveËe. Zahvaljujemo se vsem, ki ste 
ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala dr. PlavËevi, sestri 
Emi, pevskemu zboru Lira ter trobentaËu za zaigrano Tiπino. 
Hvala tudi govornici Marinki za lepe in ganljive besede in g. 

æupniku za lepo opravljen obred.
Vsem πe enkrat iskrena hvala.

ÆalujoËi vsi njegovi

Oktober 2011

Ni Te veË na vrtu, ne v naπi hiπi,
niË veË se glas Tvoj ne sliπi,
Ëe luËko na grobu upihnil bo vihar,
v naπih srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA

V 82. letu starosti nas je zapustila 
draga æena, mama in babica

FRAN»I©KA GOLOB
iz Podgorja pri Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem ter sodelavcem kolektiva SGP Graditelj za izreËena 
soæalja, podarjeno cvetje in sveËe. Posebna zahvala njeni 
osebni zdravnici dr. Damjani Pleπnar Cvirn in patronaæni 
sestri Cvetki za prizadevno zdravstveno oskrbo. Hvala g. 
æupniku Dularju za lepo opravljen pogrebni obred in kvartetu 

Krt za zapete pesmi slovesa. 

ÆalujoËi: Vsi njeni

Oktober 2011

ZAHVALA

Ob boleËi izgubi dragega moæa, oËeta 
in dedija

KONRADA VAVPOTI»A
univ. dipl. pravnika iz ©marce 

se zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti. Hvala za darovano cvetje, sveËe in maπe ter za izraz 
soæalja. Posebna zahvala gre zdravstvenemu osebju ZD 
Kamnik, Onkoloπkemu inπtitutu Ljubljana, gospodu æupniku 
Janezu GerËarju, pevcem in vsem, ki ste nam v teh teækih 

trenutkih stali ob strani.

ÆalujoËi vsi njegovi

Oktober 2011

Ob smrtni uri bodi z menoj,
v Tebi naj duπa najde pokoj svoj.

ZAHVALA

Po dolgotrajni teæki bolezni je k 
svojemu Gospodu v 87. letu odπla

MILKA ÆAGAR
rojena Kuhar iz »rne pri Kamniku

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in krajanom, 
ki ste se od nje poslovili in jo pospremili na njeni zadnji poti, za 

izraæena soæalja, darovano cvetje, sveËe in sv. maπe.
Hvala g. æupniku Antonu Prijatelju za lepo opravljen pogrebni 
obred in cerkvenemu pevskemu zboru France GaËnik iz Stranj 
pod vodstvom Dominika Krta za ganljivo petje. Za vso duhovno 
podporo posebna zahvala duhovnikom g. ©ketu in g. kaplanu 

Gorencu iz Grosupljega ter g. Razingerju.
Hvala Marjanu Iskra za vse molitve in njegov Ëas, ki ga je v 
vseh letih naklonil naπi mami. Hvala mestni godbi Kamnik in 

trobentaËu Gaπperju, praporπËakom in nosaËem.
Zahvala za vso skrb in pomoË osebju DSO Grosuplje, prijateljici 
Mileni »ebular, sodelavcem Trak Moda Domæale, Prenovi v 
Duhu in vsem, ki ste nam nesebiËno pomagali ob boleËi izgubi 

naπe mami.

Vsi njeni

Oktober 2011

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru poËivali vsi, 
delo za vselej konËali, 
v hiπo oËetovo πli.

ZAHVALA 

V 90. letu starosti nas je zapustila 
naπa draga mama, babica, prababica, 

sestra in teta

FRAN»I©KA PAVLI»
rojena Vesel, po domaËe Svetelova mama

iz Podgorja 13 pri Kamniku

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izreËena soæalja, sveËe, svete maπe in darove za 
cerkev v Podgorju. Zahvaljujemo se gospodu æupniku Tonetu 
Dularju za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem kvarteta 
Krt za zapete pesmi slovesa ter pogrebni sluæbi Komunalnega 

podjetja Kamnik.

ÆalujoËi vsi njeni

Podgorje, oktober 2011

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

OPTIKA
OÈESNA AMBULANTA

Helena Dolinšek s.p.

Homec, Vaška pot 38a, Radomlje
tel.: 0599 58 914, GSM: 070 550 590,

e-mail: veterina.noe@siol.net
http://www.veterina-noe.net

� ambulanta
����������������������������������������
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Obiščite nas na pohištvenem sejmu v Ljubljani, hala B/4, od 8. do 13. novembra!

Oddamo v najem veËjo, 
starejπo HI©O 

v Loki pri Mengπu 
za daljπe obdobje.

Tel.: 041/717-949.
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20%
POPUSTA ZA 

ROKOVNIKE, PLANERJE 
IN POSLOVNIKE 

BEIER&SCHNEIDER

20% popust ob nakupu planerjev, rokovnikov, poslovnikov Beier&Schneider, akcija velja od 14. 10. do 14. 11. 2011,
 v knjigarnah in papirnicah DZS. Slike na plakatu so simbolične. Popusti se ne seštevajo in niso izplačljivi v gotovini.
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Pizzeria in dostava hrane na dom

Pizzerija la Storia
Kovinarska 36, 1234 Kamnik

www.lastoria.si

NOVO       NOVO       NOVO       NOVO       NOVO       NOVO       NOVO

040 196 254
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